
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 9775
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθη-

τές από το Γυµνάσιο Γόννων Λάρισας, το 4ο Δηµοτικό Σχολείο
Ταύρου, το 5ο Δηµοτικό Σχολείο Σπάρτης, το Γυµνάσιο και
Λύκειο Τσοτυλίου Κοζάνης, το Γυµνάσιο Χάρακα Ηρακλείου
και Τραµπάντζειο Γυµνάσιο Σιάτιστας Κοζάνης, σελ. 9781,
9795, 9803, 9805

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 9777, 9778, 9783
4. Συλλυπητήρια αναφορά για το θάνατο του Β’ Αντιπρο-

έδρου της Βουλής, Αθανάσιου Νάκου, σελ.  9782, 9787, 9789,
9790, 9791, 9792, 9794, 9798, 9801, 9804

5. Αναφορά σχετικά µε τις εξελίξεις στην Κύπρο, σελ.  9782,
9790, 9793

6. Επί προσωπικού θέµατος, σελ.  9802, 9803
7. Ανακοινώνεται ότι η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβου-

λευτικής Δεοντολογίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτή-
σεις της εισαγγελικής αρχής για τη χορήγηση άδειας
άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευτών, σελ. 9803

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του

Πολίτη, σχετικά µε την πρόσληψη των επιτυχόντων επτακο-
σίων είκοσι πέντε δόκιµων πυροσβεστών στο Πυροσβεστικό
Σώµα, σελ. 9775

β) Προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την απάν-
τηση της Ελλάδας στη ρηµατική διακοίνωση της Τουρκίας
προς τον ΟΗΕ, σελ. 9777

γ) Προς τον Υπουργό Υγείας:
i) σχετικά µε την εξασφάλιση των απαιτούµενων οικονοµι-

κών πόρων για την κατασκευή του νέου νοσοκοµείου Χαλκί-
δας, σελ.  9779

ii) σχετικά µε τα προβλήµατα στη ψυχιατρική κλινική του
Νοσοκοµείου  Άρτας, σελ. 9784

δ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών:
i) σχετικά µε την υπερφορολόγηση σε συνδυασµό µε το

"πάγωµα" της οικοδοµικής δραστηριότητας, σελ. 9781
ii) σχετικά µε την ανάγκη άµεσης στελέχωσης του ΣΔΟΕ

προκειµένου να αντιµετωπιστεί η φοροδιαφυγή, σελ. 9783
ε) Προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-

πίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την απόδραση των κρατουµέ-
νων από τις φυλακές Τρικάλων, σελ. 9786

2. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης προς τους Υπουργούς
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής, σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση των υδάτινων πόρων, σελ.
9789-9808

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ 

ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 9775-9790
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 9790-9805
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 9805-9809

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 9783

ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ Γ. , σελ. 9783
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 9783
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 9777
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 9778

Β. Επί της συλλυπητήριας αναφοράς:
ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ.  9798
ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ Χ. , σελ. 9789
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 9790
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ. , σελ. 9794
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ Κ. , σελ. 9787
ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ Γ. , σελ. 9782
ΝΤΑΒΡΗΣ Γ. , σελ. 9792
ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ Μ. , σελ. 9791
ΦΟΥΝΤΑ Ν. , σελ. 9804
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 9801      

Γ. Επί της αναφοράς σχετικά µε τις εξελίξεις  στην Κύπρο:
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ.   , σελ.  9790                                                                                                          
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ, σελ. 9782                                                                                  
ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ Γ. , σελ. 9782                                                                       
ΝΤΑΒΡΗΣ Γ.    , σελ. 9793                                                                             

Δ. Επί προσωπικού θέµατος:
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 9802, 9803
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 9802, 9803
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 9802, 9803

Ε. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΔΕΝΔΙΑΣ Ν. , σελ.  9776
ΔΙΑΚΑΚΗ Μ. , σελ. 9775, 9776
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ Κ. , σελ. 9787, 9788
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ Η. , σελ. 9786, 9787
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 9781, 9782
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 9780, 9781
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 9779, 9780
ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ Γ. , σελ. 9782, 9783, 9784
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 9784, 9785
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 9783, 9784
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 9777, 9778, 9779
ΣΚΟΠΟΥΛΗ Φ. , σελ. 9785, 9786
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 9778, 9779

ΣΤ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 9798, 9799
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 9797, 9799
ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ Χ. , σελ. 9789, 9805
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 9790, 9805, 9806                                              
ΙΑΤΡΙΔΗ Τ. , σελ.  9791
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ. , σελ. 9794, 9801
ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Σ. , σελ. 9793, 9806, 9807, 9808
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 9799
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 9795, 9807, 9808
ΜΙΧΟΣ Ν. , σελ. 9803
ΝΤΑΒΡΗΣ Γ. , σελ. 9792, 9793, 9806
ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ Μ. , σελ.  9791
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 9807
ΦΟΥΝΤΑ Ν. , σελ. 9804
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 9801

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΔ’

Παρασκευή 29 Μαρτίου 2013



Αθήνα, σήµερα στις 29 Μαρτίου 2013, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.12’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΛΕΩΝΙΔΑ ΓΡΗΓΟΡΑ-
ΚΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 28-3-2013
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΝΓ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
28 Μαρτίου 2013, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Αρχή Διασφάλισης της Ποιότητας στην Πρωτο-
βάθµια και Δευτεροβάθµια Εκπαίδευση (Α.ΔΙ.Π.Π.Δ.Ε)».)

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Δευτέρας 1ης Απριλίου 2013. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1219/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Πέλλης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιορδάνη Τζαµτζή προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά
µε τις επιτροπές του Κέντρου Πιστοποίησης Αναπηρίας (ΚΕ.Π.Α.)

2. Η µε αριθµό 1223/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Αθήνας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενω-
τικό Κοινωνικό Μέτωπο κ. Μαρίας Μπόλαρη  προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υποβάθµιση του Γενικού Νοσο-
κοµείου Πατησίων.

3. Η µε αριθµό 1215/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Ραχήλ Μακρή προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής, σχετικά µε την αυστηρή τήρηση των µέτρων ασφαλείας στα
ορυχεία και τους Ατµοηλεκτρικούς Σταθµούς της «Δ.Ε.Η. Α.Ε».

4. Η µε αριθµό 1231/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Μιχαήλ Αρ-
βανίτη-Αβράµη προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε
την πιθανή µετεγκατάσταση του Κέντρου Εκπαιδεύσεως Τεχνι-
κού (Κ.Ε.ΤΧ.) στην Πάτρα.

5. Η µε αριθµό 1227/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Επικρατείας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Σπυρίδωνος
Λυκούδη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε την υπερφόρτωση του ΧΥΤΑ Φυλής.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 1220/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Τρικάλων της Νέας Δηµοκρατίας κ.  Ηλία Βλαχο-
γιάννη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής, σχετικά µε την ένταξη µεγάλης έκτασης του

Νοµού Τρικάλων σε καθεστώς υψηλής προστασίας µε το δίκτυο
NATURA 2000.

2. Η µε αριθµό 1224/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Φθιώτιδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς -
Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο κ. Βασιλείου Κυριακάκη προς τους
Υπουργούς Υγείας και Οικονοµικών, σχετικά µε την καταβολή
των δεδουλευµένων εφηµεριών στους ιατρούς του Ε.Σ.Υ

3. Η µε αριθµό 1216/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθήνας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Βασιλείου Καπερ-
νάρου προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την εφαρµογή των δια-
τάξεων του ν. 3861/2010 από όλους τους φορείς του δηµοσίου.

4. Η µε αριθµό 1232/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Πειραιά του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη
Λαγού προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τη χορή-
γηση αδειών σε στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων προκειµένου
να συµµετέχουν σε προγράµµατα ΜΚΟ.

5. Η µε αριθµό 1228/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ξηροτύρη
– Αικατερινάρη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών Μεταφορών και Δικτύ-
ων, σχετικά µε την εγκατάσταση συστήµατος εισροών και εκροών
στα πρατήρια υγρών καυσίµων για την καταπολέµηση του λαθρεµ-
πορίου και της φοροδιαφυγής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση
των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 1222/26-3-2013 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού Ηρακλείου του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο
κ. Μαρίας Διακάκη προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη, σχετικά µε την πρόσληψη των επιτυχόντων,
επτακοσίων είκοσι πέντε δόκιµων πυροσβεστών στο Πυροσβε-
στικό Σώµα. 

Στην επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη κ. Δέν-
διας. 

Το λόγο έχει η κ. Μαρία Διακάκη, για να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτησή της. 

ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη αρχικά

φαίνεται να αναγνωρίζει το πρόβληµα έλλειψης προσωπικού στο
Πυροσβεστικό Σώµα και το Δεκέµβριο του 2011 δηµοσιεύεται η
προκήρυξη για την κατάταξη στο Πυροσβεστικό Σώµα των επτα-

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΔ’

Παρασκευή 29 Μαρτίου 2013



κοσίων είκοσι πέντε δοκίµων πυροσβεστών γενικών καθηκόντων.
Μετά από πολύµηνη καθυστέρηση, πρόσφατα, τον Οκτώβριο

του 2012, ανακοινώθηκαν οι πίνακες των επιτυχόντων. Την 31-
12-2012 δηµοσιεύτηκαν στο τεύχος Γ’ του ΦΕΚ και οι κυρωµένοι
πίνακες των επιτυχόντων υποψηφίων µε διετή ισχύ.

Παρ’όλα αυτά, και µετά την αδικαιολόγητη καθυστέρηση στην
πορεία του διαγωνισµού, οι επιτυχόντες του διαγωνισµού αυτού
δεν έχουν ακόµα προσληφθεί.

Οι ανάγκες του Πυροσβεστικού Σώµατος ολοένα και αυξάνον-
ται, ενώ η στελέχωσή του αποδυναµώνεται. Οι αναµενόµενες
συνταξιοδοτήσεις, που θα οδηγήσουν ακόµη περισσότερους
υπηρετούντες εκτός του Σώµατος, σε συνδυασµό µε τη µνηµο-
νιακή δέσµευση για αναστολή προσλήψεων, αποδυναµώνουν το
Πυροσβεστικό Σώµα.

Επιπλέον, ειδικές και έκτακτες ανάγκες προκύπτουν από την
έναρξη της αντιπυρικής περιόδου το Μάιο, ανάγκες, µάλιστα,
που δεν πειθαρχούνται από τις προβλέψεις του µνηµονίου.

Η αποστολή του Πυροσβεστικού Σώµατος είναι διαρκής και
δηµόσια. Αφορά την ασφάλεια και την προστασία της ζωής και
της περιουσίας των πολιτών και του κράτους, κατά των κινδύνων
πυρός και των φυσικών και τεχνολογικών καταστροφών. Η απο-
στολή αυτή δεν µπορεί να επιτευχθεί µε αποτελεσµατικότητα
από ένα Πυροσβεστικό Σώµα τριών ταχυτήτων –το µόνιµο προ-
σωπικό, τους πυροσβέστες πενταετούς υποχρέωσης και τους
εποχικούς πυροσβέστες- και δεν µπορεί βεβαίως να αποδυνα-
µώνεται διαρκώς.

Επειδή το Πυροσβεστικό Σώµα θα πρέπει να ανταποκρίνεται
ως κρατική υπηρεσία µε αποτελεσµατικότητα στο δηµόσιο ρόλο
του και την κοινωνική του αποστολή, επειδή γίνεται ολοένα και
πιο επιτακτική η ανάγκη πρόσληψης επτακοσίων είκοσι πέντε επι-
τυχόντων του διαγωνισµού, όπως επιβάλλουν όχι µόνο οι ανάγ-
κες του Σώµατος, αλλά και οι αρχές ενός κράτος-δικαίου, επειδή
ήδη ο αριθµός των ανέργων ξεπερνά το ενάµισι εκατοµµύριο και
τετρακόσιες χιλιάδες οικογένειες δεν έχουν κανέναν εργαζό-
µενο, επειδή οι στόχοι δηµοσιονοµικής πειθαρχίας δεν υπερτε-
ρούν βεβαίως των κοινωνικών αναγκών, σας ερωτώ το εξής:

Πότε προτίθεται η Κυβέρνηση να αποκαταστήσει την αδικία σε
βάρος των επτακοσίων είκοσι πέντε επιτυχόντων δοκίµων πυρο-
σβεστών και να τους κατατάξει επιτέλους στο Πυροσβεστικό
Σώµα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός Δηµό-
σιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη κ. Νικόλαος Δένδιας, έχει
το λόγο για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Ευχαριστώ, κυρία συνάδελφε, για την ερώτηση. Επακριβώς
τοποθετηθήκατε επί των δεδοµένων, µε µια µικρή εξαίρεση –δεν
έχει καµµία πρακτική σηµασία- ότι η δηµοσίευση των κυρωµένων
πινάκων έγινε στις 31-12-2008.  Δεν έχει καµµία σηµασία, επί της
ουσίας –εµένα οι υπηρεσίες µου είπαν ότι δηµοσιεύθηκαν το Δε-
κέµβρη- ό,τι είπατε ήταν απολύτως ακριβές. 

Επειδή είναι καλό στις ερωτήσεις να απαντάµε ευθέως, θα µου
επιτρέψετε να χρησιµοποιήσω την πρωτολογία για να σας απαν-
τήσω και τη δευτερολογία για να θέσω ένα γενικότερο θέµα, που
αφορά το Πυροσβεστικό Σώµα. 

Επί της πρωτολογίας, πρέπει να σας πω ειλικρινώς ότι το θέµα
δεν εξαρτάται από το Υπουργείο το οποίο ρωτάτε, δηλαδή το
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, του οποίου εγώ προΐσταµαι,
σε αυτήν τη χρονική συγκυρία. Ακριβώς για τους λόγους που θέ-
σατε και εσείς στην ερώτησή σας, εµείς βρισκόµαστε σε συνερ-
γασία µε το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης. Εφόσον µας
επιτραπεί και υπάρχει οικονοµική δυνατότητα, θα προβούµε στην
πρόσληψη των επιτυχόντων. Γι’ αυτό ακριβώς εγένετο και η δη-
µοσίευση και κυρώθηκαν οι πίνακες των επιτυχόντων.

Λυπάµαι που δεν µπορώ να σας πω κάτι συγκεκριµένο, αλλά
είναι κάτι που δεν εξαρτάται από το συγκεκριµένο Υπουργείο.
Θα µου επιτρέψετε στη δευτερολογία µου να πω και δύο ευρύ-
τερα πράγµατα, τα οποία αφορούν τη στελέχωση του Πυροσβε-
στικού Σώµατος και του υλικού του Πυροσβεστικού Σώµατος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει η κ.

Διακάκη.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σε προηγούµενη απάντηση που δώσατε και συγκεκριµένα

στην ερώτηση µε αριθµό πρωτοκόλλου 163/16-07-2012, απαντή-
σατε ότι µε την ολοκλήρωση του ενός διαγωνισµού αναµένεται
η κάλυψη όλων σχεδόν των οργανικών θέσεων που παρουσίαζε
µέχρι εκείνη την περίοδο το Πυροσβεστικό Σώµα, µια παραδοχή
δηλαδή, από εσάς ότι οι ανάγκες υπάρχουν και ότι η πρόσληψη
αυτών των επιτυχόντων στον διαγωνισµό είναι απαραίτητη.
Παρ’όλα αυτά και τώρα, αλλά και σε απαντήσεις σας µεταγενέ-
στερου χρόνου µας λέτε ότι εν καιρώ θα γίνουν αυτές οι προσ-
λήψεις.

Όµως, κύριε Υπουργέ, οι απαντήσεις των Υπουργείων εδώ
είναι αντικρουόµενες. Ο κ. Σταϊκούρας απαντά ότι έχει γίνει η
απαραίτητη πρόβλεψη στον προϋπολογισµό για την κάλυψη των
προσλήψεων. Εσείς µας λέτε εν ευθέτω χρόνο µε την οριστικο-
ποίηση, υλοποίηση της υπ’ όψιν πρόσληψης και το Υπουργείο
Μεταρρύθµισης ότι αυτές οι προσλήψεις είναι αδύνατον να
πραγµατοποιηθούν λόγω µνηµονίου. Τελικά τι από όλα αυτά
ισχύει;

Υπάρχει ένα προηγούµενο που είναι η κατάταξη πενήντα πτυ-
χιούχων της ανώτατης εκπαίδευσης σε αντίστοιχες κενές οργα-
νικές θέσεις αξιωµατικών γενικών καθηκόντων τον Δεκέµβρη του
2012. Αυτές αξιολογήθηκαν σε παράλληλο χρόνο µε τους Πυρο-
σβέστες τον Δεκέµβρη του 2011. Αυτό πώς έγινε; Γι’ αυτό και
ισχυριζόµαστε ότι ο διορισµός τους ενισχύει τη δική µας επιχει-
ρηµατολογία για την άµεση κατάταξη των επτακοσίων είκοσι
πέντε επιτυχόντων υποψηφίων δοκίµων πυροσβεστών γενικών
καθηκόντων στο Πυροσβεστικό Σώµα. 

Παράλληλα, το Δεκέµβρη του 2012 εγκρίνατε την πρόσληψη
ιδιωτών κυβερνητών ελικοπτέρων µε σχέση εργασίας ιδιωτικού
δικαίου ορισµένου χρόνου στο Πυροσβεστικό Σώµα. Είναι πολι-
τική επιλογή ή αυθαίρετη και παράνοµη άρνηση κατάταξης δο-
κίµων πυροσβεστών που θα συνέβαλαν στην ενίσχυση της
επιχειρησιακής αποτελεσµατικότητας του Πυροσβεστικού Σώ-
µατος σε µόνιµη και διαρκή βάση;

Ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι οι ανάγκες του Πυροσβεστικού
Σώµατος αυξάνονται τόσο εν όψει της αντιπυρικής περιόδου όσο
και του κύµατος συνταξιοδότησης που αναµένεται να προκαλέ-
σει η δραµατική µείωση του εφάπαξ του 2014.

Με τη µείωση των λειτουργικών δοµών του Πυροσβεστικού
Σώµατος κατά 30% κατόπιν επιταγής του µνηµονίου 3 που θα
εφαρµόσετε και εφαρµόζεται ως πείραµα στο Πυροσβεστικό
Σώµα, σε συνδυασµό µε τη µείωση των λειτουργικών δαπανών
και το πάγωµα των προσλήψεων 2013-2015 επιχειρείτε τη συρ-
ρίκνωση του Πυροσβεστικού Σώµατος. Το αίτηµα των σωµατείων
του χώρου για ενιαίο, αυτόνοµο και αδιαίρετο Πυροσβεστικό
Σώµα απορρίπτεται από την πολιτική της κατάτµησης των αρµο-
διοτήτων και λειτουργιών που επιλέγετε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ενώ η σηµερινή τριχοτόµηση του υπηρετούντος προσωπικού

προκρίθηκε ως λύση ευελιξίας για την αντιµετώπιση άµεσων
αναγκών, τελικά λειτουργεί ως παράγοντας αποδιοργάνωσης.

Κύριε Υπουργέ, είναι θέµα δηµοκρατικής τάξης και σεβασµού
του Συντάγµατος η πρόσληψη όλων αυτών των επιτυχόντων. Με
την πρόσληψη των επτακοσίων είκοσι πέντε και ενισχύεται από
µιας το Πυροσβεστικό Σώµα, αλλά και διασφαλίζετε τις θέσεις
εργασίας για αυτούς τους νέους ανθρώπους.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο

Υπουργός κ. Δένδιας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητή, κυρία συνάδελφε, κατ’ αρχάς καταλαβαίνετε ότι επα-

ναλαµβάνοµαι. Όχι, απλώς δεν υπάρχει αντίρρηση από την
πλευρά του Υπουργείου για την πρόσληψη. Βεβαίως, είναι καλο-
δεχούµενη και όπως είπατε και εσείς θα ενισχύσει.

Όσον αφορά το προσωπικό του Πυροσβεστικού Σώµατος –αν
µου επιτρέψετε να σας πω- το κύριο πρόβληµα δεν είναι η αριθ-
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µητική υστέρηση. Αυτό δεν είναι ακριβές. Το καλοκαίρι µάλιστα
µε τους εποχικούς υπάρχει περίπου πλήρης κάλυψη των οργα-
νικών θέσεων.

Το µεγάλο πρόβληµα όσον αφορά το προσωπικό του Πυρο-
σβεστικού Σώµατος είναι –νοµίζω το γράφετε και εσείς στην ερώ-
τησή σας- ο τρόπος κατανοµής τους σε διάφορες κατηγορίες
που δεν επιτρέπει τις συνέργειες. Έχουµε, δηλαδή, διαφόρων
κατηγοριών, πενταετούς, εποχικούς κ.λπ. το οποίο δεν είναι ορ-
γανωτικά ορθό. Η οµογενοποίηση, λοιπόν, των συνθηκών εργα-
σίας του ανθρώπινου δυναµικού Πυροσβεστικού Σώµατος σε ένα
βάθος χρόνου είναι πάρα πολύ σηµαντική για το Πυροσβεστικό
Σώµα. 

Θα µου επιτρέψετε να πω και δύο πράγµατα ακόµα. Κατ’
αρχάς όσον αφορά την περίοδο που έρχεται, έχει αρχίσει πολύ
έντονη δραστηριότητα, περιοδείες του γενικού γραµµατέα σε
όλη την Ελλάδα, έλεγχος των υλικών µέσων, προσπάθεια να είναι
σε κατάσταση ετοιµότητος για το καλοκαίρι που έρχεται. 

Η χώρα όµως –και θέλω να είµαι ειλικρινής σε αυτό- έχει µε-
γάλο έλλειµµα στα υλικά µέσα. Κατ’ αρχάς ο στόλος των αερο-
σκαφών που είναι το κύριο όπλο πυρόσβεσης –κακώς, κατά την
άποψή µου, αλλά παραµένει το κύριο όπλο πυρόσβεσης και θα
χρειαστούµε χρόνια για να αλλάξουµε το µοντέλο- είναι γερα-
σµένος και χρειάζεται αλλαγή. Ιδιαίτερα τα παλιά αεροσκάφη,
τα Canadair 215 είναι αεροσκάφη που στην πραγµατικότητα
έχουν σχεδόν επιµετρήσει τον χρόνο της ζωής τους και µόνο µε
πάρα πολύ φιλότιµες προσπάθειες και της Πολεµικής Αεροπο-
ρίας µπορούν και υπηρετούν τις ανάγκες του Έλληνα πολίτη.

Έχουµε πρόβληµα, όπως έχουµε και µεγάλο πρόβληµα στα
αυτοκίνητα. Και εκεί γίνονται προσπάθειες και από το εσωτερικό
να «τρέξουν» -δεν «έτρεχαν- τα κονδύλια του ΕΣΠΑ για να µπο-
ρέσουµε να πάρουµε κάποια καινούργια αυτοκίνητα, αλλά είναι
µεγάλος ο διαγωνισµός, καθώς επίσης να υπάρξει και βοήθεια
από ξένες ευρωπαϊκές χώρες για να πάρουµε κάποια καινούργια
αυτοκίνητα. Το κύριο πρόβληµα, όµως, που αντιµετωπίζουµε –
και ελπίζω να µην µας κοστίσει την περίοδο που έρχεται- είναι το
πολύ γερασµένο και παλιό υλικό µας.

Από την άλλη, θα µου επιτρέψετε να σας πω, µε κάθε σεβασµό
στην άποψή σας, ότι αδικείτε λίγο την προσπάθεια αλλαγής του
µοντέλου. Είναι απαραίτητο –όχι επειδή το ζητά οποιαδήποτε
τρόικα ή οποιαδήποτε µνηµονιακή υποχρέωση- να αλλάξουµε τη
δοµή διοίκησης και του Πυροσβεστικού Σώµατος και της Ελλη-
νικής Αστυνοµίας. Είναι απαρχαιωµένες, είναι πολυτελείς. Έχουν
πάρα πολλά κουτάκια στο οργανόγραµµα για να µπορούν να
υπάρχουν θέσεις. Δεν χρειάζονται. 

Η εξοικονόµηση δαπανών συγχρόνως σηµαίνει βελτίωση του
λειτουργικού µοντέλου εις όφελος των υπηρεσιών προς τον Έλ-
ληνα πολίτη και θα το δείτε και θα έχετε την ευκαιρία να το κρί-
νετε και οι απόψεις σας θα είναι και τότε απολύτως σεβαστές
όταν θα έρθει, µετά από εξαντλητικό διάλογο µε όλους, το νο-
µοθέτηµα αυτό στη Βουλή. Είναι σχεδόν έτοιµο.

Αν µου επιτρέψετε –καταλήγω- να σας πω και κάτι άλλο, στο
οποίο νοµίζω ότι θα σας βρω απολύτως σύµφωνη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ µισό λεπτό
ακόµη.

Είναι πολύ σηµαντικό για την ελληνική κοινωνία –και παρακαλώ
και τη δική  σας στήριξη σε αυτό- να πείσουµε τους Έλληνες πο-
λίτες ότι πρέπει να αλλάξουµε το µοντέλο. Δηλαδή και η τοπική
αυτοδιοίκηση και ο εθελοντισµός και ο καθένας από εµάς ξεχω-
ριστά έχει ευθύνη για την πυρόσβεση. Η πυρόσβεση δεν είναι
µόνο θέµα των επαγγελµατιών πυροσβεστών, µονίµων υπαλλή-
λων και του Πυροσβεστικού Σώµατος και των αεροσκαφών. Είναι
δουλειά του καθενός από εµάς, όπως σε όλη την Ευρώπη και σε
όλον τον κόσµο. Εάν αυτό δεν γίνει, ο δασικός πλούτος της
χώρας, ο φυσικός πλούτος της χώρας, ο πολιτιστικός πλούτος
της χώρας δεν µπορεί να προστατευθεί µόνο από τους πυροσβέ-
στες.

Σας παρακαλώ θερµά, λοιπόν, αυτήν την αντίληψη –που είµαι
σίγουρος ότι και για ιδεολογικούς λόγους και εσείς τη συµµερί-
ζεστε- να µπορέσουµε όλοι µαζί να την περάσουµε στην ελληνική

κοινωνία.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 1229/26-3-2013 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού
Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό
Εξωτερικών, σχετικά µε την απάντηση της Ελλάδας στη ρηµατική
διακοίνωση της Τουρκίας προς το ΟΗΕ.

Το λόγο έχει ο κ. Παππάς για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα είµαι σύντοµος. 
Παρακαλώ εκτός χρόνου, αν έχετε την καλοσύνη, για να κάνω

µια επισήµανση. Σήµερα είναι Παρασκευή και είναι η ώρα του
Πρωθυπουργού για τον κ. Σαµαρά, τον απόντα για άλλη µια Πα-
ρασκευή κ. Σαµαρά, ο οποίος δυστυχώς δεν στάθηκε εξαφανι-
σµένος µόνο από το ελληνικό Κοινοβούλιο, αλλά στάθηκε
τραγικά απών και από την κυπριακή κρίση. Στέλνει στο ελληνικό
Κοινοβούλιο τους Υπουργούς του, αποποιείται προσωπικές ευ-
θύνες και πολιτικό κόστος. Δικαιολογείται σε εσάς, στη Διάσκεψη
των Προέδρων, στο Προεδρείο της Βουλής, πως δεν έχει χρόνο,
διάστηµα κατά το οποίο –σε κρίσιµες στιγµές- µπορεί να δέχεται
οµάδα φοιτητών κολλεγίων του εξωτερικού ακόµη και χωρίς ραν-
τεβού ή µάλλον µε ραντεβού, το οποίο του το κλείνει τελευταία
στιγµή ο κ. Στουρνάρας.

Είναι κρίµα και επικίνδυνο για τη χώρα να έχει αυτήν τη στιγµή
τον κ. Σαµαρά στη θέση του ηγέτη της, τον πολιτικό της ασυνέ-
πειας, έναν ηγέτη γόνο µιας ιστορικής οικογένειας, ο οποίος
όµως αποδεικνύεται πολύ λίγος απέναντι στις δύσκολες περιστά-
σεις. Δυστυχώς, δεν διαθέτει καµµία αξιοπιστία, καµµία πυγµή.
Στέκεται φοβισµένος, χωρίς σχέδιο και όραµα. 

Είναι δύσκολο για κάθε Έλληνα να συνειδητοποιήσει πως το
µέλλον των παιδιών του και της πατρίδας κρίθηκε εξωθεσµικά,
χωρίς τη δική του γνώµη, στο ραντεβού του Κατάρ.

Κύριε Υπουργέ, γνωρίζω πως θα υπερασπιστείτε τον Αρχηγό
σας, θα µιλήσετε για τις υπεύθυνες πολιτικές σας, θα µιλήσετε
για τις κραυγές των άκρων, θα µιλήσετε για το σεβασµό στο διε-
θνές δίκαιο και όλα αυτά τα ωραία, τα γνωστά, τα τετριµµένα.
Δυστυχώς, τα λόγια που θα πείτε δεν αλλάζουν την πικρή αλή-
θεια.

Κύριε Υπουργέ, από τις αρχές του έτους ο ελληνικός Τύπος
µάς βοµβάρδιζε µε δηµοσιεύµατα ότι θα γίνει εαρινή επίθεση της
Κυβέρνησης σχετικά µε την ΑΟΖ, ότι ο ελληνικός λαός θα πρέπει
να προετοιµαστεί να ανοίξει τα πανιά την Άνοιξη, ότι στη Νοτι-
οανατολική Μεσόγειο θα πνεύσει νέος άνεµος, ότι θα αποστα-
λούν οι συντεταγµένες των θαλάσσιων ζωνών στον ΟΗΕ, ότι θα
µπει επιτέλους ένας δρόµος στην αξιοποίηση του υποθαλάσσιου
ορυκτού πλούτου της πατρίδας µας. 

Όµως, αντί γι’ αυτό, βλέπουµε ότι ο ελληνισµός δέχεται µία
ολοµέτωπη επίθεση. Η Κύπρος εξαναγκάστηκε, µε τον πιο ωµό
τρόπο, να γονατίσει υποκύπτοντας στους εκβιασµούς των δανει-
στών της. Πρόκειται σαφώς για ένα ξεκάθαρο µήνυµα προς την
Ελλάδα, ότι δηλαδή, θα υποστείτε και εσείς τα ίδια, εάν δεν πα-
ραδώσετε τον ορυκτό σας πλούτο.

Κύριε Υπουργέ, βλέπουµε ότι η χώρα µας µπαίνει ταχύτατα σε
µια διπλωµατική αποµόνωση. Έχουν πέσει και οι τελευταίες ψευ-
δαισθήσεις για την περίφηµη συµµαχία µε το Ισραήλ. Έχει υπο-
στεί µια κατάρρευση η περίφηµη Ελληνο-Ισραηλινή συµµαχία και
βλέπουµε την επαναπροσέγγιση της Τουρκίας µε το Ισραήλ, µε
την επίβλεψη µάλιστα των Ηνωµένων Πολιτειών. 

Εκτός αυτού, βλέπουµε –και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- ότι κα-
ταρρέει το δόγµα του Πρωθυπουργού περί ευρωπαϊκής ΑΟΖ –
µια νέα ορολογία που εισήχθη στα διπλωµατικά πράγµατα- διότι
µε το ψήφισµα στον ενεργειακό χάρτη της πορείας µέχρι το 2050
η Ευρωπαϊκή Ένωση δηλώνει στην παράγραφο 77 απερίφραστα:
«Η οριοθέτηση της ΑΟΖ θα προκαλέσει τριβές µε τρίτες χώρες,
από τις οποίες η Ευρωπαϊκή Ένωση θα πρέπει να κρατήσει απο-
στάσεις και να µην εµπλακεί η ίδια». Το λένε οι ίδιοι οι Ευρωπαίοι.

Κατόπιν τούτου, ερωτάστε και θα ακούσουµε µε ενδιαφέρον
την απάντησή σας: Ποιες ενέργειες θα κάνετε, προκειµένου η
Ελλάς να µην βρεθεί σε διπλωµατική αποµόνωση και ως εκ τού-
του οδηγηθεί εκούσα-άκουσα σε συνεκµετάλλευση των πλουτο-
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παραγωγικών της πηγών; Έχουµε και την τελευταία συνέντευξη
του κ. Νταβούτογλου.

Δεύτερον, πώς προτίθεστε να αντιδράσετε στην από 12-3-2013
–που είναι το θέµα µας- ρηµατική διακοίνωση, την οποία απέ-
στειλε η Τουρκία προς τον Οργανισµό Ηνωµένων Εθνών σε
απάντηση της αντίστοιχης ελληνικής διακοίνωσης της 20ης Φε-
βρουαρίου 2013;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.
Τσιάρας για τρία λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε
συνάδελφε, οι σκέψεις που εκφράσατε για το πρόσωπο του
Πρωθυπουργού νωρίτερα, θα έλεγα ότι αδικούν εσάς τον ίδιο.
Σας αδικούν όχι γιατί απλά και µόνο το σύνολο της ελληνικής κοι-
νωνίας βλέπει και παρακολουθεί την ένταση και την αδιάκοπη
προσπάθεια µε την οποία εργάζεται ο Πρωθυπουργός, τουλάχι-
στον από τις τελευταίες εκλογές και µετά, αλλά κυρίως, διότι
βλέπει κάποιος µε τον πλέον σαφή τρόπο ότι η Ελλάδα, µέρα µε
τη µέρα και βήµα-βήµα, µπαίνει σε µια εντελώς διαφορετική τρο-
χιά. 

Αν µένει κανείς σε τέτοιου είδους κρίσεις, αντιλαµβάνεστε ότι
το πρώτο το οποίο ενδεχοµένως καταφέρνει είναι να βάλει κατά
θεσµών. Τουλάχιστον ειδικά αυτήν την περίοδο η πατρίδα µας
έχει ανάγκη από µια εντελώς διαφορετική θεώρηση. Είναι µια
εποχή που πρέπει να ενώσουµε δυνάµεις και να δούµε το µέλλον
ως αδήριτη ανάγκη στήριξης των εθνικών µας επιλογών.

Σε ό,τι αφορά την ουσία της ερώτησής σας, η ελληνική αντί-
δραση στις παραχωρήσεις αδειών τον Απρίλιο του 2012 από την
τουρκική κυβέρνηση προς την τουρκική Κρατική Εταιρεία Πετρε-
λαίων, σε περιοχές που εµπίπτουν σε ελληνική υφαλοκρηπίδα
νοτίως της Ρόδου και του Καστελόριζου, υπήρξε άµεση και το
ξέρουµε όλοι µας.

Έγιναν διαβήµατα διαµαρτυρίας προς την τουρκική πλευρά
µε επίδοση και σχετικών ρηµατικών διακοινώσεων που απέρρι-
ψαν και αντέκρουσαν πλήρως τους τουρκικούς ισχυρισµούς, εν
προκειµένω. Ταυτόχρονα, ενηµερώθηκαν εταίροι και σύµµαχοι
στη Ευρωπαϊκή Ένωση και φυσικά και στο ΝΑΤΟ. Επίσης, κατε-
τέθη στον ΟΗΕ ρηµατική διακοίνωση, διά της οποίας η Ελλάδα
ενηµέρωσε τον Οργανισµό και τα αρµόδια όργανά του για τις
τουρκικές παραχωρήσεις και τις ελληνικές θέσεις.

Η απαντητική ρηµατική διακοίνωση της τουρκικής πλευράς
επαναλαµβάνει, όπως εξάλλου αναµενόταν, τις γνωστές απόψεις
της Τουρκίας, αναφορικά µε τα δικαιώµατα των νησιών σε θα-
λάσσιες ζώνες. Οι όποιες τουρκικές ενέργειες διεκδίκησης υφα-
λοκρηπίδας σε περιοχές ελληνικής δικαιοδοσίας είναι ατελέ-
σφορες, καθώς δεν µπορούν να επιφέρουν έννοµες συνέπειες
στο µέτρο που αντιβαίνουν τους σχετικούς κανόνες του Διεθνούς
Δικαίου της Θάλασσας.

Εµείς, πιστεύουµε ότι έχουν αντικρουστεί και αποκρούονται
µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Το µόνο αποτέλεσµα της όποιας
τέτοιας απόπειρας αµφισβήτησης ελληνικών δικαιωµάτων είναι
η καλλιέργεια εντάσεων που δεν συνάδουν, βεβαίως, µε την
αρχή των σχέσεων καλής γειτονίας.

Ειδικότερα δε, σε ό,τι αφορά το Καστελόριζο, καθώς γίνεται
συγκεκριµένη αναφορά, έχουµε πει –και το επαναλαµβάνουµε-
ότι το Καστελόριζο δεν είναι ένα αποµονωµένο νησί. Είναι ανέ-
καθεν αναπόσπαστο τµήµα, ιστορικά, γεωγραφικά και διοικητικά
των Δωδεκανήσων και –σύµφωνα µε τις σαφέστατες διατάξεις
του Δικαίου της Θάλασσας- το Καστελόριζο, όπως όλα τα νησιά,
έχει πλήρη δικαιώµατα για όλες τις θαλάσσιες ζώνες. 

Είναι αυτονόητο πως το Υπουργείο Εξωτερικών, µε γνώµονα
πάντοτε την προάσπιση των εθνικών µας δικαιωµάτων, κατά τον
καλύτερο δυνατό τρόπο, διασφαλίζει όλα τα κυριαρχικά δικαιώ-
µατα της χώρας, όπως αυτά απορρέουν από το Διεθνές Δίκαιο,
προβαίνοντας στις δέουσες, κατά περίπτωση, διπλωµατικές
ενέργειες προς κατοχύρωση των ελληνικών θέσεων, εξετάζον-
τας προσεκτικά και αξιολογώντας ενδελεχώς όλες τις προβλε-
πόµενες δυνατότητες σε διεθνές επίπεδο.

Η Ελλάδα –το έχουµε πει και το επαναλαµβάνουµε- εργάζεται
συστηµατικά για την εµπέδωση της σταθερότητας και της ασφά-
λειας στην ευρύτερη περιοχή µας και επιδιώκει σχέσεις συνερ-
γασίας και καλής γειτονίας µε όλες τις γειτονικές χώρες,

συµπεριλαµβανοµένης φυσικά και της Τουρκίας, σχέσεις όµως
–και το τονίζουµε αυτό- που θα αναπτύσσονται µε γνώµονα το
Διεθνές Δίκαιο και το σεβασµό της εθνικής κυριαρχίας. 

Ειλικρινής και έµπρακτη ανταπόκριση και της άλλης πλευράς,
στη βάση βεβαίως των ίδιων αρχών, συνιστά προϋπόθεση για την
πραγµατική και ουσιαστική βελτίωση των διµερών µας σχέσεων
και αυτό εµείς το καθιστούµε σαφές προς τους Τούρκους συνο-
µιλητές µας, χωρίς περιστροφές και µε κάθε ευκαιρία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.

Παππάς.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Τσιάρα, είστε έµπειρος, αλλά και

εσείς αδικήσατε τον εαυτό σας, την πατήσατε την πεπονό-
φλουδα µε τον Πρωθυπουργό µε το να τον υπερασπιστείτε, διότι
τα έργα και ηµέρες του Πρωθυπουργού –δεν θα τα πάρουµε συ-
νολικά, θα µιλήσουµε µόνο για την τελευταία εβδοµάδα- φάνη-
καν: «MICHELIN», Τσιµέντα Χαλκίδας, «DELICA». Ο Πρωθυ-
πουργός σας και η Κυβέρνησή σας στο σύνολό της, είναι τυφλω-
µένη, πολιτεύεται –θα έλεγα- σαν σε ραντεβού στα τυφλά.

Πολιτεύεστε µε έναν µικροπολιτικό εγωισµό. Μετατρέπεστε
ηθεληµένα ή αθέλητα σε πέµπτη φάλαγγα που δορυφοροποιεί
την Ελλάδα στον οθωµανικό άξονα. Η πολιτική σας είναι εγκλη-
µατική για εµάς. Το αποδείξατε πρόσφατα στην Κύπρο. Είχατε
τη µεγάλη ευκαιρία να πετάξετε την τρόικα έξω απ’ το έδαφος
της Κύπρου, εσείς όµως δεν τη βοηθήσατε, µόνο και µόνο προ-
κειµένου να φανεί η γύµνια η δική σας, η γύµνια της µνηµονιακής
πολιτικής σας, να φανείτε αρεστοί στους δανειστές µας. Αρνη-
θήκατε τη βοήθεια στην Κύπρο και για έναν ακόµη λόγο, για να
µην πέσει η Κυβέρνησή σας. Γι’ αυτό σας λέω ότι πολιτεύεστε
µικροπολιτικά. Η συγκυβέρνηση καταλήγει µε την πολιτική της
να γίνει -απλά το λέει ο λαός- το γιουσουφάκι της Άγκυρας. 

Έχουµε δηλώσει επανειληµµένα ότι η µόνη απάντηση που αρ-
µόζει στους προκλητικούς Οθωµανούς πηγάζει απ’ το τρίπτυχο:
εθνική οµοψυχία - πανίσχυρες ένοπλες δυνάµεις - επιθετική εξω-
τερική πολιτική. Μόνο έτσι µπορεί να πεταχτεί ο Αττίλας έξω από
την Κύπρο. Μόνο έτσι θα καταστεί εφικτή η άµεση εκµετάλλευση
των ενεργειακών µας κοιτασµάτων τόσο της Ελλάδας όσο και
της Κύπρου, προς όφελος του ίδιου λαού, του ελληνικού λαού.

Ελλάδα και Κύπρος χρειάζονται µια ενιαία εθνική συµµαχία για
να αντισταθούµε στην επέλαση των τοκογλύφων. Το σύνθηµα
που θα εµπνεύσει τη διασφάλιση αυτών των κυριαρχικών δικαιω-
µάτων του ενός λαού, αλλά των δύο κρατών, είναι το «Κύπρος-
Αιγαίο, µέτωπο ενιαίο». Καµµία άλλη λογική, καµµία άλλη
προσέγγιση δεν µπορεί να έχει αποτέλεσµα. 

Ως Χρυσή Αυγή έχουµε δηλώσει από καιρό ότι η πολιτική σας
όχι µόνο χωρίζει την Ελλάδα από την Κύπρο, αλλά φοβόµαστε
ότι µεταξύ αυτών των δύο κρατών θα παρεµβληθεί εντός ολίγου
και ένα τρίτο, ιδιότυπο κράτος, ένας αυτόνοµος χώρος -έτσι θα
ονοµαστεί- ο οποίος θα αποτελείται από τις θαλάσσιες ζώνες των
δύο χωρών, συνεχίζοντας αυτήν την άτολµη και διστακτική πολι-
τική σας. Φοβούµαστε ότι στα δικά µας νερά, στην ΑΟΖ της Ελ-
λάδας και της Κύπρου, πολύ σύντοµα θα κάνουν κουµάντο οι
ξένες εταιρείες των τοκογλύφων και των δανειστών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Σας καλώ, κύριε Τσιάρα, ως εκπρόσωπο του Υπουργείου Εξω-

τερικών, να απαντήσετε δυναµικά, σθεναρά, να απαντήσετε ελ-
ληνικά, όπως πρέπει. Σας καλώ να απαντήσετε στις κλιµακού-
µενες προκλήσεις και να µην επαναπαύεστε σε άτολµες ανακοι-
νώσεις στην ιστοσελίδα του Υπουργείου σας, οι οποίες µάλιστα
ανακοινώσεις γράφονται στα αγγλικά και όχι στα ελληνικά. Ελ-
ληνικό Υπουργείο Εξωτερικών είστε. Διορθωθείτε εκεί στο
Υπουργείο εξωτερικών. Σας το λέµε καλοπροαίρετα.

Οι Τούρκοι ήταν πάντοτε εχθροί µας και εργάζονται ασταµά-
τητα για την κατάληψη της χώρας µας. Αυτοί µας στέλνουν τους
ισλαµιστές λαθροµετανάστες και το ξέρετε. Μη φοβηθείτε, απαν-
τήστε επιτέλους στην πρόκληση των ιστορικά προαιώνιων εχ-
θρών µας και αντισταθείτε στη σύγχρονή αυτή και µόνιµη απειλή
για το έθνος µας. Αποκτήστε τη νοοτροπία και τη λεβεντιά του
Έλληνα και όχι του ραγιά! Θυµηθείτε έστω και την τελευταία
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στιγµή ότι είστε απόγονοι Ελλήνων, ότι η Κυβέρνησή σας είναι
ελληνική, δεν είναι µια κυβέρνηση διαχειριστών µιας χώρας υπό
κατοχή. 

Εν κατακλείδι -και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- αποδείξτε ότι
υπάρχει Υπουργείο Εξωτερικών, ελληνικό Υπουργείο Εξωτερι-
κών. Θυµηθείτε ότι στην κατοχική περίοδο το µόνο Υπουργείο
που δεν υπήρχε ήταν το Υπουργείο Εξωτερικών. Δυστυχώς,
όµως µε την πολιτική σας, µας φέρνετε στη θέση του να κάνουµε
έναν συνειρµό, έναν αµείλικτο παραλληλισµό, ότι η Κυβέρνησή
σας είναι το ίδιο και σύρεται από ξένα κέντρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός
Εξωτερικών κ. Κωνσταντίνος Τσιάρας έχει το λόγο για τρία
λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε
συνάδελφε, λυπάµαι, γιατί θα επαναλάβω αυτό που διατύπωσα
νωρίτερα ως άποψη. 

Αδικείτε τον εαυτό σας. Προφανώς, δεν είδατε και δεν κατα-
λάβατε τίποτα απ’ αυτά που συνέβησαν στην Κύπρο την προ-
ηγούµενη εβδοµάδα κι ενώ και η ελληνική κοινή γνώµη είναι
εµβρόντητη µπροστά σ’ αυτές τις εξελίξεις, εκτιµώντας ότι εν-
δεχοµένως αντίστοιχες καταστάσεις θα ήταν απολύτως κατα-
στροφικές για την ελληνική κοινωνία, εσείς επαναλαµβάνετε έναν
πολιτικό λόγο, ο οποίος τουλάχιστον από το σύνολο της ελληνι-
κής κοινωνίας έχει προφανώς αποκηρυχθεί. 

Επιπλέον, κάνετε ένα δεύτερο λάθος. Βλέπετε ότι τουλάχιστον
σε οποιαδήποτε προσπάθεια ή σε οποιοδήποτε ζήτηµα προκύ-
πτει στην εξωτερική πολιτική της Ελλάδας υπάρχει πάντα άµεση,
σαφής και ξεκάθαρη απάντηση. Κι αυτό έγινε ακόµη και χθες.
Τώρα, αν η απάντηση ήταν στα αγγλικά -µιας και µιλάµε για µία,
αν θέλετε, συνεννόηση, η οποία γίνεται σ’ ένα άλλο επίπεδο-
προφανώς δεν είναι το µεµπτό σηµείο της όλης συζήτησης. 

Θα προτιµούσα πραγµατικά ή µάλλον θα ήταν περισσότερο
γενναίο από τη δική σας πλευρά να επικαλεστείτε τον σαφή,
άµεσο και κατηγορηµατικό τρόπο που το Υπουργείο Εξωτερικών
ή κι ο Υπουργός Εξωτερικών Δηµήτρης Αβραµόπουλος απάν-
τησε στις προκλητικές δηλώσεις του κ. Νταβούτογλου.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Και οι κορβέτες κάνουν βόλτα στο
Αιγαίο!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Θα
ήταν πολύ γενναίο από τη δική σας πλευρά και προφανώς θα
ήταν και ένα βήµα µπροστά για το πολιτικό µας σύστηµα, αν µπο-
ρούσαµε να δεχθούµε έστω τις όποιες θετικές ενέργειες ή τις
θετικές επιλογές από την πλευρά –αν θέλετε- των στελεχών της
Κυβέρνησης. 

Προφανώς είναι µια δύσκολη εποχή, προφανώς δεν γίνονται
όλα όπως θέλουµε, αλλά σκεφτείτε ποιες θα ήταν οι εξελίξεις,
µε γνώµονα βεβαίως αυτά που συνέβησαν στην Κύπρο την προ-
ηγούµενη εβδοµάδα, αν για τη χώρα µας είχαµε ενδεχοµένως
διαφορετικές ή λάθος επιλογές.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ο Υπουργός Εξωτερικών παραµένει
ατσαλάκωτος!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Παππά, σας
παρακαλώ αφήστε τον κύριο Υπουργό να ολοκληρώσει. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κι
εγώ σας επαναλαµβάνω ότι εδώ δικαιώνεται για άλλη µια φορά
η συγκεκριµένη θέση και στάση του Πρωθυπουργού, ο οποίος
προτίµησε µέσα από µια πολύ δύσκολη συγκυρία να οδηγήσει
τουλάχιστον την πατρίδα µας, τη χώρα µας, µε τη συνεννόηση
και των άλλων πολιτικών παρατάξεων, που συνεργάζονται σ’
αυτήν την Κυβέρνηση, σε έναν τόπο ασφαλή, όπου δεν θα ζού-
σαµε ή δεν θα ζήσουµε γεγονότα όπως αυτά της Κύπρου της
προηγούµενης εβδοµάδος. 

Η εξωτερική µας πολιτική -σας το έχω πει κι άλλες φορές-
ασκείται µε υπευθυνότητα και σοβαρότητα στο πλαίσιο της συµ-
µετοχής µας στην ευρωπαϊκή οικογένεια και τους ευρωατλαντι-
κούς θεσµούς, αξιοποιώντας πλήρως το συγκεκριµένο θεσµικό
οπλοστάσιο που υπάρχει και δηµιουργώντας παράλληλα περι-
φερειακές συµµαχίες, που εµείς πιστεύουµε ότι είναι απαραίτη-
τες για την αντιµετώπιση των προκλήσεων σε ένα εξαιρετικά
ρευστό γεωπολιτικό και γεωστρατηγικό περιβάλλον. 

Υπάρχει αµφισβήτηση γι’ αυτό; Δεν το βλέπει κανείς γύρω µας

ότι αυτό συµβαίνει; Δεν πρέπει, λοιπόν, να έχουµε µια ενιαία
φωνή και µια ενιαία στάση απέναντι σε ζητήµατα που αφορούν
την πατρίδα µας; Σας επαναλαµβάνω το ερώτηµα για άλλη µια
φορά: Εσείς δεν κρίνατε θετικά τη στάση του Υπουργού Εξωτε-
ρικών χθες, όταν µε τόσο άµεσο και κατηγορηµατικό τρόπο
απάντησε στις προκλητικές, ανυπόστατες και αδιανόητες δηλώ-
σεις Νταβούτογλου;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Όχι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Είναι

δικαίωµά σας. Προφανώς, µας κρίνει το σύνολο της ελληνικής
κοινωνίας. Ο καθένας έχει το δικαίωµα να έχει τη δική του
άποψη. 

Με τη συγκεκριµένη χώρα, µε την Τουρκία –τα έχουµε πει
πάρα πολλές φορές- έχουν γίνει πολλά βήµατα προόδου και
έχουν γίνει ακόµη και στο πλαίσιο του Ανωτάτου Συµβουλίου Συ-
νεργασίας, που πραγµατοποιήθηκε πριν από λίγες µέρες στην
Κωνσταντινούπολη. Πολλοί τοµείς έχουν εξελιχθεί στο επίπεδο
ή, αν θέλετε, στην κατεύθυνση συνεργασίας, όπως η οικονοµία,
το εµπόριο, η υγεία, το περιβάλλον, ο πολιτισµός και ο τουρι-
σµός. 

Αν µε ρωτήσετε, βεβαίως, θα σας πω ότι η πρόοδος παραδείγ-
µατος χάριν σε τοµείς, όπως το εµπόριο και ο τουρισµός, προ-
φανώς δεν επαρκεί για την οικοδόµηση εµπιστοσύνης και την
πλήρη εξοµάλυνση των ελληνοτουρκικών σχέσεων. Για εµάς το
ζητούµενο είναι να πάψουν οριστικά όλες οι προκλητικές ενέρ-
γειες, όλες οι απειλές πολέµου, οι παραβιάσεις και οι αµφισβη-
τήσεις της ελληνικής κυριαρχίας και των κυριαρχικών δικαιω-
µάτων µας, που προφανώς ανάγονται σε άλλες εποχές. 

Σε κάθε περίπτωση, η εµµονή σε παραβατικές συµπεριφορές
από την πλευρά της Τουρκίας σίγουρα δεν ανταποκρίνεται στη
σηµερινή πραγµατικότητα και στις επιβεβληµένες -αν θέλετε-
σχέσεις καλής γειτονίας µεταξύ χωρών συµµαχικών και ενδεχο-
µένως µελλοντικών εταίρων. Εµείς είµαστε προσηλωµένοι στους
κανόνες του Διεθνούς Δικαίου και τη διεθνή νοµιµότητα και αυτό
είναι το πλαίσιο των ενεργειών µας για την προάσπιση -µιας και
µε ρωτήσατε σχετικά- των ελληνικών δικαιωµάτων και την προ-
ώθηση των ελληνικών συµφερόντων. 

Βεβαίως, αυτό δεν σηµαίνει σε καµµία περίπτωση ότι θα εφη-
συχάσουµε. Βρισκόµαστε σε πλήρη εγρήγορση για την άµεση
και αποτελεσµατική υπεράσπιση της ασφάλειας, της εδαφικής
ακεραιότητας και των κυριαρχικών δικαιωµάτων της χώρας µας.
Αυτό είναι το πλαίσιο, µέσα στο οποίο κινείται η ελληνική εξωτε-
ρική πολιτική. 

Από εκεί και πέρα, επαναλαµβάνω για άλλη µια φορά ότι οι
σκέψεις ή οι κρίσεις προφανώς είναι για την κοινωνία και τους
πολίτες που µας παρακολουθούν και βεβαίως, εµείς είµαστε οι
διαµορφωτές αυτών των διαφορετικών τάσεων. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Τσιάρα.
Η πρώτη µε αριθµό 1217/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθα-
νασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αντι-
µετώπιση των προβληµάτων λειτουργίας του Κέντρου Αποθερα-
πείας και Αποκατάστασης Ηµερήσιας Νοσηλείας της Ιεράς Μη-
τρόπολης Μονεµβασιάς και Σπάρτης, δεν θα συζητηθεί σε συ-
νεννόηση του κυρίου Υπουργού µε τον κύριο Βουλευτή και
διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η έβδοµη µε αριθµό 1212/26-3-2013 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Ευ-
βοίας κ.  Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου  προς τον Υπουρ-
γό Υγείας, σχετικά µε την εξασφάλιση των απαιτούµενων οικο-
νοµικών πόρων για την κατασκευή του νέου νοσοκοµείου Χαλκί-
δας.

Το λόγο έχει ο κ. Μαρκόπουλος για δύο λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Κύριε Υπουργέ, το 2009 -λίγο πριν τις εκλογές- ανακοινώθηκε

στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ το νέο Νοµαρχιακό Νοσοκοµείο της Χαλ-
κίδας, διακοσίων εβδοµήντα οκτώ κλινών, απολύτως απαραίτητο
για έναν πολύ µεγάλο νοµό, το Νοµό της Εύβοιας, προϋπολογι-
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σµού 71 εκατοµµυρίων ευρώ. Μάλιστα, έγινε -τότε ήταν Υπουρ-
γός Υγείας ο κ. Αβραµόπουλος- και η σχετική εκδήλωση µε το
θεµέλιο λίθο. 

Στη συνέχεια παρουσιάστηκαν διάφορα προβλήµατα. Το ση-
µαντικότερο ήταν ότι όταν έγινε ο διαγωνισµός και βρέθηκε η
ανάδοχος εταιρεία –µε όλους τους νόµους του κράτους, κανονι-
κότατα και µετά την εκδίκαση των ενστάσεων- έγινε αντιληπτό
ότι από τα 71 εκατοµµύρια ευρώ του νοσοκοµείου, µόνο τα 22
εκατοµµύρια ήταν διασφαλισµένα στο ΕΣΠΑ. Δεν υπήρχαν άλλα
τότε στο κοµµάτι εκείνο που αντιστοιχούσε στην Περιφέρεια της
Στερεάς Ελλάδος. Τα υπόλοιπα 48 εκατοµµύρια ευρώ δηλώθηκε
ότι θα ανήκαν στο Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων µε συγκε-
κριµένη ΣΑΕ, η οποία τότε ανακοινώθηκε. 

Στη συνέχεια υπήρχαν προβλήµατα µε την Αρχαιολογική Εται-
ρεία. Υπήρχε µια σοβαρότατη καθυστέρηση της εκκίνησης του
νοσοκοµείου. 

Αργότερα ο κ. Βορίδης, ως Υπουργός Ανάπτυξης και Περιβάλ-
λοντος, Χωροταξίας και Δηµοσίων Έργων δήλωσε -σε αντίστοιχη
ερώτηση άλλου συναδέλφου- ότι θα δώσει άλλα 7 εκατοµµύρια
επιπροσθέτως προς τα 22 εκατοµµύρια, από το κοµµάτι εκείνο
το οποίο ανήκε στον προϋπολογισµό δηµοσίων έργων και τα
υπόλοιπα θα ήταν στο Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων. 

Σήµερα βρισκόµαστε στο µήνα Μάρτιο του 2013. Το νοσοκο-
µείο θα έπρεπε να έχει παραδοθεί. Η κατάσταση είναι η εξής:
Δεν έχει γίνει σχεδόν απολύτως τίποτα. 

Από τα 71 εκατοµµύρια ευρώ του έργου έχουν µόνο κατανα-
λωθεί -πληρωθεί εργασίες 1 εκατοµµυρίου ευρώ. Σταµάτησε το
έργο. Έγιναν όλες εκείνες οι επιδιορθώσεις σχεδιασµού, νέοι
προγραµµατισµοί µε κάποια αρχαιολογικά ευρήµατα, µετακίνηση
– αλλαγή του σχεδίου το οποίο έκανε η «ΔΕΠΑΝΟΜ». Όλα αυτά
γίνανε και µάλιστα και µε τη δική σας φροντίδα και κατά τη διάρ-
κεια της δικής σας θητείας στο Υπουργείο. Το έργο όµως δεν
έχει ξεκινήσει. 

Δεύτερον, τα 22 εκατοµµύρια ευρώ προφανώς δεν φτάνουν,
για να αισθανθούµε εµείς στην Εύβοια ότι µπορεί και να αποκτή-
σουµε ένα νοµαρχιακό νοσοκοµείο, σε ένα νοµό όπως ο δικός
µας, που είναι δεύτερος σε µετακίνηση ασθενών από την περι-
φέρεια προς την Αθήνα. Πρώτες είναι οι Κυκλάδες µε 47,5 -µε
βάση τις στατιστικές που υπάρχουν- και δεύτερη είναι η Εύβοια.
Είναι τόσο κοντά κι έχουµε τόση πολλή µετακίνηση προς την
Αθήνα. Πρόκειται για έναν νοµό διακοσίων χιλιάδων ανθρώπων
που φτάνει κατά τους θερινούς µήνες και τις τριακόσιες χιλιάδες
πολλές φορές συνολικά. 

Κύριε Υπουργέ, θέλουµε τη βοήθειά σας: Πρώτον, στη δια-
σφάλιση της χρηµατοδότησης. Δεύτερον, στην υλοποίηση -του-
λάχιστον να το ξεκινήσουµε- αυτού του έργου, το οποίο είναι
πάρα πολύ ουσιαστικό, σε ένα ακριβές χρονοδιάγραµµα, στη δέ-
σµευση ότι η τροποποιηµένη µελέτη δεν θα θέλει άλλη µία τρο-
ποποίηση και στη δέσµευση -όπως υπάρχει µια ανακοίνωση σας
τον Οκτώβριο µήνα και µάλιστα υπάρχει και σχετική ανακοίνωση
του Κυβερνητικού Εκπροσώπου και Βουλευτή Ευβοίας κ. Σίµου
Κεδίκογλου- ότι και τα υπόλοιπα χρήµατα µπορούν να είναι από
το τοµεακό πρόγραµµα του Υπουργείου Υγείας, γιατί εµείς είµα-
στε µία µεταβατική περιφέρεια στην Ε’ χρηµατοδοτική περίοδο.

Εποµένως θέλουµε τη διασφάλιση ότι πράγµατι αυτά τα οποία
έχουν ειπωθεί –ακόµα και αν δεν έχει ξεκινήσει το έργο- έχουν
βάση στήριξης, διότι  πρόκειται για ένα έργο το οποίο για εµάς
είναι πολυπόθητο και απολύτως αναγκαίο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός κ. Λυ-

κουρέντζος έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός  Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, σέβοµαι και το ειλικρινές ενδιαφέρον σας

για την προοπτική κατασκευής του Νοµαρχιακού Νοσοκοµείου
της Εύβοιας στη Χαλκίδα. 

Ήδη αναφέρατε και εσείς τα προβλήµατα τα οποία συνάντησε
η ελληνική πολιτεία στην υλοποίηση του συγκεκριµένου έργου.
Είναι προβλήµατα τα οποία δεν προέρχονται από την αδυναµία
χρηµατοδότησης του έργου, αλλά από εµπλοκές οι οποίες ανα-
δείχθηκαν κατά τη διαδικασία  κατασκευής του νοσοκοµείου,

όπως είναι για παράδειγµα το θέµα των αρχαιολογικών ευρηµά-
των, το οποίο και αντιµετωπίζεται. Ήδη το Υπουργείο Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού ενέκρινε προ-
σφάτως –στις 15 Φεβρουαρίου- τη συνέχιση του τέταρτου υπο-
έργου: «Αρχαιολογικές έρευνες και εργασίες», που περι-
λαµβάνεται στο µνηµόνιο συνεργασίας για τη διενέργεια σωστι-
κής ανασκαφής και το οποίο προβλέπεται να ξεκινήσει εντός των
επόµενων ηµερών. 

Ξεκινώ από αυτό, διότι από αυτό το πρόβληµα ξεκίνησε η όλη
εµπλοκή για την κατασκευή του νοσοκοµείου. 

Έρχοµαι στο θέµα της χρηµατοδότησης: Επίσης δεν υπάρχει
ζήτηµα, διότι ήδη αναφέρετε ότι από τα 22 εκατοµµύρια ευρώ
τα οποία είναι διαθέσιµα, έχει δαπανηθεί µόνο το 1 εκατοµµύριο
ευρώ. 

Για τα υπόλοιπα ισχύουν όλα όσα αναφέρατε, ότι πράγµατι
υπάρχουν δεσµεύσεις για την εξασφάλιση, κατά την πρόοδο των
εργασιών του έργου, από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων,
αλλά και γίνεται διαπραγµάτευση για την Ε’ Προγραµµατική Πε-
ρίοδο, την Ε’ περίοδο χρηµατοδότησης της χώρας µας από την
Ευρωπαϊκή Ένωση. Και εκεί θα γίνει ό,τι είναι δυνατόν, ώστε να
εξασφαλίσουµε πόρους για την κατασκευή υποδοµών στον
τοµέα της υγείας. 

Θέλω επίσης να σας ενηµερώσω ότι το Ελεγκτικό Συνέδριο
έχει ήδη αποφανθεί –αρχές του 2013- ότι δεν κωλύεται η υπο-
γραφή της νέας συµβάσεως -η οποία απαιτήθηκε και για την
οποία απευθύνθηκε η «ΔΕΠΑΝΟΜ» στο Ελεγκτικό Συνέδριο-
ούτως ώστε να µην υπάρχουν προβλήµατα µε τη συνέχεια της
συνεργασίας µε τον ανάδοχο, ο οποίος έχει αναλάβει το έργο. 

Η συµπληρωµατική σύµβαση, η οποία θα οδηγήσει στην ολο-
κλήρωση της κατασκευής του νοσοκοµείου, εκτιµάται ότι θα υλο-
ποιηθεί µέχρι τα µέσα του 2015, σε περίπου δύο χρόνια από
σήµερα που συζητάµε. 

Είναι µια δυσάρεστη εµπλοκή. Είναι αναγκαίο -όπως είπατε-
να κατασκευαστεί το νοσοκοµείο στη Χαλκίδα για την αντιµετώ-
πιση της ζήτησης υπηρεσιών από τους συµπολίτες σας, αλλά και
από τους επισκέπτες - τουρίστες κατά τη θερινή περίοδο. 

Η Κυβέρνηση θα παρακολουθεί από κοντά και θα κάνει ό,τι
είναι δυνατόν, για να υλοποιηθεί το διαφαινόµενο χρονοδιά-
γραµµα, το οποίο µου ζητήσατε αλλά εξαρτάται από τη συµπλη-
ρωµατική σύµβαση, της οποίας το χρονικό ορίζοντα σάς
προσδιόρισα και κατ’ εξακολούθηση, από την πορεία των εργα-
σιών της αναδόχου εταιρείας. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Κωνσταντίνος

Μαρκόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, εκτιµώ

την ειλικρίνεια σας και την απόλυτη γνώση των λεπτοµερειών,
όπως φάνηκε από την πρωτολογία σας. 

Οφείλω όµως να σας πω ότι δυσκολεύοµαι πολύ, ως πολιτικός
να εξηγήσω στους συµπολίτες µου ότι µετά από τέσσερα χρόνια
δεν υπάρχει απολύτως τίποτα, ότι µετά από έξι χρόνια –στην κα-
λύτερη των περιπτώσεων- µπορεί και να έχουµε το κτήριο ενός
νοσοκοµείου, το οποίο δεν προβλέπεται, µε βάση το πώς πηγαί-
νει η ύφεση και τα οικονοµικά ζητήµατα της χώρας, να λειτουρ-
γήσει πολύ πριν από τη δεκαετία. Αυτό λέει η πολιτική εµπειρία
και αυτό που συµβαίνει στη χώρα. 

Αντιλαµβάνεστε ότι αυτό δεν είναι απλώς δυσεξήγητο, αλλά
προκλητικό για το Νοµό της Εύβοιας. 

Είπατε πριν ότι πράγµατι υπολογίζετε το Μάρτιο του 2015 να
έχει τελειώσει το νοσοκοµείο. Αυτό προϋποθέτει αρχαιολογικές,
σωστικές έρευνες του αντίστοιχου Υπουργείου, δηλαδή του
Υπουργείου Πολιτισµού, οι οποίες έπρεπε να είχαν ξεκινήσει από
τον Οκτώβρη -όπως είχε ανακοινωθεί- αλλά δεν ξεκίνησαν και θα
ξεκινήσουν σε λίγες µέρες, οι οποίες θα προχωρήσουν γρήγορα. 

Η εµπειρία λέει ότι αυτά τα πράγµατα πριν από το έτος δεν τε-
λειώνουν ποτέ. 

Εξακολουθούµε λοιπόν να βρισκόµαστε πολύ µακριά από το
όνειρο. Ένα όνειρο το οποίο έχει σχέση µε την ποιότητα της
ζωής των ανθρώπων. 

Θα ήθελα όµως στη δευτερολογία σας να µε διαβεβαιώσετε
για µία απορία η οποία υπάρχει: Η Ε’ Προγραµµατική Περίοδος
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περιλαµβάνει έργα υποδοµής; Έχει, δηλαδή δυνατότητα το το-
µεακό πρόγραµµα του Υπουργείου Υγείας να χρηµατοδοτήσει
τα υπόλοιπα 48 εκατοµµύρια ευρώ; Διότι 48 εκατοµµύρια ευρώ
από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων, θα µου επιτρέψετε
να σας πω, µε αυτά που συµβαίνουν στη χώρα, πολύ αµφιβάλλω
αν θα βρεθούν την επόµενη διετία, για να συµπληρώσουν τα 22
εκατοµµύρια, τα οποία θα καταναλωθούν στο πρώτο εξάµηνο,
οκτάµηνο, δωδεκάµηνο, στην καλύτερη των περιπτώσεων. 

Άρα έχουµε ουσιαστικά και πρόβληµα χρηµατοδότησης.
Εκτός αν µου πείτε ότι έχετε τη δυνατότητα ή ότι δεσµεύεστε
από το τοµεακό, γιατί το περιφερειακό δεν έχει τη δυνατότητα
να δώσει αυτά τα χρήµατα, διότι είµαστε µεταβατική περιφέρεια. 

Το λέω αυτό, γιατί το να πείσουµε τους πολίτες ότι θα το τε-
λειώσουµε στα δύο χρόνια, είναι από δύσκολο έως αδύνατο.
Τουλάχιστον θα ήθελα τη δέσµευσή σας και τη δική σας βοήθεια,
για να πείσουµε τους πολίτες ότι έχουµε διασφαλίσει τα χρή-
µατα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Σας ευχαριστούµε

κι εµείς.
Ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος έχει το λόγο για

τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, έχετε απόλυτο δίκιο να οµιλείτε για την πο-

λύχρονη καθυστέρηση στην εκτέλεση του έργου. Δυστυχώς στο
σύνολο της επικράτειας και πέραν του Υπουργείου Υγείας –για
παράδειγµα, στο Υπουργείο Παιδείας, σε έργα υποδοµών, όπως
δύο σχολικά συγκροτήµατα στην εκλογική µου περιφέρεια πα-
ρουσιάζουν καθυστερήσεις- εµφανίζονται χρονικές καθυστερή-
σεις εξαιτίας είτε εµπλοκών µε άλλες υπηρεσίες του κράτους,
όπως είναι η Αρχαιολογική Υπηρεσία, είτε λόγω προβληµάτων
χρηµατοδότησης. 

Τα προβλήµατα που πηγάζουν από άλλες υπηρεσίες του κρά-
τους δεν είναι εύκολο να αντιµετωπιστούν µε το χαρακτήρα τού
να ασκήσουµε πίεση ή να επιταχύνουµε τις διαδικασίες χρηµα-
τοδότησης. 

Η Αρχαιολογική Υπηρεσία έχει επιβάλει τους δικούς της κανό-
νες και είµαστε υποχρεωµένοι να τους σεβόµαστε απολύτως. 

Σας είπα τις ηµεροµηνίες. Αποφάσισαν στις 15 Φεβρουαρίου.
Δηλώνουν ότι η διενέργεια σωστικής ανασκαφής θα ξεκινήσει
εντός των επόµενων εβδοµάδων. Η συµπληρωµατική σύµβαση
που υπεγράφη, έτυχε της εγκρίσεως του Ελεγκτικού Συνεδρίου
στις αρχές του 2013. Ο Υπουργός, αν δεν πάρει έγκριση από το
Ελεγκτικό Συνέδριο, δεν µπορεί να δώσει την εντολή να προχω-
ρήσει η υπογραφή της συµβάσεως. Αυτά έχουν καθοριστεί µε
αποφάσεις του ελληνικού Κοινοβουλίου και γίνονται σεβαστά
από κάθε πολιτική ηγεσία. 

Σ’ ό,τι αφορά το τοµεακό πρόγραµµα, επίσης θα σας απαν-
τήσω µε ευθύτητα και µε ειλικρίνεια. Γίνεται διαπραγµάτευση.
Δεν έχει οριστικοποιηθεί ότι αυτό το τοµεακό πρόγραµµα θα έχει
τη δυνατότητα χρηµατοδότησης. Είναι επιλογή µας, προτεραι-
ότητά µας και διεκδικούµε να εξασφαλίσουµε τη χρηµατοδότηση
στην Ε’ Προγραµµατική Περίοδο µέσω τοµεακού προγράµµατος
για τη δυνατότητα ολοκλήρωσης υποδοµών, οι οποίες κατα-
σκευάζονται, για να εξυπηρετήσουν τις ανάγκες του τοµέα
υγείας. Είναι µία διαπραγµάτευση που είναι σε εξέλιξη. 

Ενδεχοµένως σε µερικές εβδοµάδες, να είµαι σε θέση να ενη-
µερώσω εσάς προσωπικά, αλλά και τους υπόλοιπους συναδέλ-
φους της Ολοµέλειας της Βουλής Αυτή τη στιγµή όµως, δεν
µπορώ να σας απαντήσω.

Δεσµεύοµαι όµως, χάριν του ειλικρινούς ενδιαφέροντος που
επιδεικνύετε, για την προοπτική κατασκευής του Νοσοκοµείου
της Χαλκίδας, να παρακολουθήσω από κοντά την πορεία των εξε-
λίξεων σε όλα τα µέτωπα που αφορούν την κατασκευή του Νο-
σοκοµείου, όπως συµβάσεις, Αρχαιολογική Υπηρεσία, χρονο-
διάγραµµα. Και µε βάση και το δικό σας ενδιαφέρον είτε µέσω
του κοινοβουλευτικού ελέγχου είτε και µε τον τρόπο που γνωρί-
ζετε ότι µπορούµε να επικοινωνούµε, δεν θα επιτρέψουµε να
ακυρωθεί η προοπτική να αποκτήσουν οι Ευβοείς και οι επισκέ-
πτες τους το νοσοκοµείο το οποίο χρειάζονται, για να απολαµ-

βάνουν υψηλού επιπέδου υπηρεσίες υγείας.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και αφού ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, δεκατέσσερις µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαι-
δευτικοί  συνοδοί τους από το Γυµνάσιο Γόννων Λάρισας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρα-
τίας», που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι
οκτώ µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους
από το 4ο Δηµοτικό Σχολείο Ταύρου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η δεύτερη µε αριθµό 1221/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο κ.
Αναστασίου Κουράκη προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την τροπο-
ποίηση του ν. 4093/12, ώστε να µην τίθενται αυτοδικαίως σε
αργία οι υπάλληλοι και οι καθηγητές που παραπέµφθηκαν για
πληµµελήµατα, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 1211/26-3-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Δωδεκανήσου του Πανελλή-
νιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Δηµητρίου Κρεµαστινού προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την υπερφορολόγηση σε
συνδυασµό µε το πάγωµα της οικοδοµικής δραστηριότητας.

Ο κ. Κρεµαστινός έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το ερώτηµα το αιώνιο το οποίο παραµένει και απευθύνεται

στον κ. Στουρνάρα –το οποίο θα διαβιβάσετε, βέβαια, κύριε Υφυ-
πουργέ- είναι το εξής: Η φορολόγηση των σπιτιών και γενικά των
κτισµάτων θα συνεχιστεί; Έχετε στόχο, πρόγραµµα, χρονοδιά-
γραµµα για να σταµατήσει; 

Γιατί το λέω αυτό; Διότι η ενδογενής ανάπτυξη είναι ο µόνος
δρόµος για να βγει η χώρα από το αδιέξοδο. Η εξωγενής ανά-
πτυξη, όπως τουλάχιστον την έβλεπε ένας, διεθνώς, αξιόλογος
οικονοµολόγος, ο κ. Παπαδήµος, θα αρχίσει το 2014, πάρα πολύ
αργά. Μέχρι τότε τι θα γίνει; Όλα αυτά που εισπράττετε από τη
φορολογία είναι πολύ λιγότερα απ’ αυτά που θα εισπράττατε, αν
διακινούνταν άνω των τριάντα επαγγελµάτων από τη νόµιµη φο-
ρολόγησή τους. Και όλα αυτά µέσα σ’ ένα πλαίσιο αγωνίας, που
διακατέχει σήµερα τον κόσµο, δεδοµένου ότι δεν βλέπει κανένας
διέξοδο. 

Η ενδογενής λοιπόν ανάπτυξη πρέπει να στηριχθεί στην οικο-
δοµική δραστηριότητα και, αν θέλετε, και στις υποδοµές του του-
ρισµού. 

Όταν βλέπουµε ότι οι Υπουργοί Τουρισµού και της προηγού-
µενης και της νυν Κυβέρνησης, δεν µπορούν να αντιληφθούν τι
σηµαίνει πραγµατικά ένα διεθνές συνεδριακό κέντρο, το οποίο
έχουν όλες οι χώρες της Ευρώπης και δεν έχει η χώρα µας, αν-
τιλαµβάνεστε ότι αισθανόµαστε αµηχανία. Ξέρετε τι σηµαίνει να
λέει ο Υπουργός Τουρισµού ότι προκηρύσσουµε διαγωνισµό για
το Γήπεδο Τάε Κβον Ντο και να µην υπάρχει κανένας να το πάρει,
για να το κάνει διεθνές συνεδριακό κέντρο; Αυτό σηµαίνει ότι δεν
γνωρίζει τι σηµαίνει διεθνές συνεδριακό κέντρο τριάντα χιλιάδων
συνέδρων, που πρέπει να είναι κάτι µεγαλύτερο από ένα Ολυµ-
πιακό χωριό, δηλαδή µία µεγάλη έκταση.

Αυτά είναι ανησυχητικά φαινόµενα όσον αφορά την ανάπτυξη.
Θα µου πείτε: Εξωγενή ανάπτυξη δεν περιµένουµε; Περιµέ-

νουµε. Από ποιους όµως; Όπως περιµένει και η Βουλγαρία, όπως
περιµένουν και τα Σκόπια, όπως περιµένει και η Ρουµανία, οι
οποίοι έχουν εξασφαλίσει αυτά που εµείς προσπαθούµε να εξα-
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σφαλίσουµε, δηλαδή χαµηλή φορολογία, χαµηλά ηµεροµίσθια,
µηδέν γραφειοκρατία, ώστε να πας εκεί και να σου λένε ότι µπο-
ρείς να κάνεις την επιχείρησή σου µέσα σε µία εβδοµάδα. 

Εµείς λέµε ότι αυτά θα τα κάνουµε, για να έρθουν οι ξένοι
επενδυτές. Πότε; Οι άλλοι που τα έχουν κάνει, έχουν κερδίσει τί-
ποτα; Πρακτικά τίποτα. Οι άνθρωποι πραγµατικά υποφέρουν σ’
αυτές τις χώρες και το αδιέξοδο το δικό µας στηρίζεται στο ότι
δεν µπορούµε να προχωρήσουµε σε ενδογενή ανάπτυξη.

Κατά συνέπεια η επίκαιρη ερώτησή µου, η οποία συνίσταται
στο πότε θα σταµατήσει η φορολόγηση των κτισµάτων ούτως,
ώστε αυτοί που έχουν λεφτά στις τράπεζες, στα σπίτια τους, στο
εξωτερικό να µπορούν να τα κινήσουν και να κινηθούν άνω των
τριάντα επαγγελµάτων –πενήντα λένε πολλοί- και να πέσει η
ανεργία, είναι κάτι που πρέπει να το βάλετε ως προτεραιότητα. 

Δυστυχώς όµως, έχω κάνει την ίδια ερώτηση και πριν από µε-
ρικούς µήνες, που και πάλι σας είπα να τη µεταφέρετε στον κ.
Στουρνάρα. Γι’ αυτό την ξανακάνω σήµερα, για να πάρω µία
απάντηση. Θα συνεχιστεί αυτή η κατάσταση ή έχετε ένα πλάνο,
για να σταµατήσει σ’ έναν, δύο, τρεις µήνες ή σ’ ένα χρόνο;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός κ.

Μαυραγάνης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, κατ’ αρχάς µε την ευκαιρία της παρουσίας µου
στο Κοινοβούλιο σήµερα, θα ήθελα κι εγώ να εκφράσω τη θλίψη
µου για τον αδόκητο χαµό του Β’ Αντιπροέδρου της Βουλής Αθα-
νασίου Νάκου, ενός ενάρετου πολιτικού άνδρα, που είχε τιµήσει
το Κοινοβούλιο. Θα ήθελα να διαβιβάσω τα συλλυπητήριά µου
στην οικογένειά του.

Σε σχέση µε την επίκαιρη ερώτηση που έχετε υποβάλει, κύριε
Κρεµαστινέ, θα ήθελα να πω ότι η ανάπτυξη της οικοδοµικής
δραστηριότητας όντως, είναι ένα µεγάλο ζητούµενο πλέον, για
να κινηθούν και τα επαγγέλµατα που είναι συναφή µε την οικο-
δοµή, αλλά και για να προχωρήσει η οικονοµική ανάπτυξη της
χώρας.

Αυτό µπορεί να γίνει µε δύο τρόπους: Πρώτον, να προσελκύ-
σουµε το ενδιαφέρον όχι µόνο µεγάλων επενδυτών για ακίνητη
περιουσία, αλλά και των ατόµων για αγορά κατοικιών στην Ελ-
λάδα. Είναι ένα µοντέλο που έχουν ακολουθήσει και άλλες χώρες
της Μεσογείου, που έχουν καταφέρει µε επιτυχία να προσελκύ-
σουν είτε συνταξιούχους είτε επαγγελµατικά εν ενεργεία πολί-
τες, οι οποίοι αγοράζουν κατοικίες στις χώρες αυτές. Και στη
χώρα µας θα πρέπει να τονώσουµε αυτήν την κίνηση, γιατί
έχουµε συγκριτικά πλεονεκτήµατα. Εσείς από τη Δωδεκάνησο
τα ξέρετε πάρα πολύ καλά. 

Υπάρχουν και στη νοµοθεσία µας κάποια κίνητρα, όπως η δα-
πάνη απόκτησης περιουσιακών στοιχείων από πρόσωπα που
έχουν την κατοικία τους ή τη συνήθη διαµονή τους εκτός Ελλά-
δος. Εφόσον αυτά δεν αποκτούν εισόδηµα στην Ελλάδα, έχουν
κάποιες απαλλαγές από τα τεκµήρια.

Το δεύτερο το οποίο πρέπει να γίνει, είναι η τόνωση της εσω-
τερικής ζήτησης. Πιστεύω ότι σ’ αυτήν την τόνωση θα συµβάλει
αποφασιστικά η ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών, διότι αφ’
ενός, τα προβλήµατα που είχαν αντιµετωπίσει οι ελληνικές τρά-
πεζες, είχαν οδηγήσει και σε έναν περιορισµό της δανειοδότη-
σης για την απόκτηση κατοικιών. Από την άλλη µεριά, εφόσον
υπάρξει η ζητούµενη συνεχής δηµοσιονοµική σταθερότητα και
επικρατήσει ένα κλίµα στην οικονοµία, το οποίο να δηµιουργεί
επενδυτική ασφάλεια σε όλους τους πολίτες, τότε πιστεύω ότι
µε τη βοήθεια και των τραπεζών θα επανεκκινηθεί ο τοµέας της
οικοδοµικής δραστηριότητας στη χώρα.

Όσον αφορά τη φορολόγηση, θα ήθελα να πω ότι ο σκοπός
της Κυβέρνησης είναι –και το έχουµε πει κατ’ επανάληψη- να επι-
τύχουµε τη δηµοσιονοµική σταθερότητα και να επανεξετάσουµε
θέµατα φόρων, οι οποίοι έχουν αρνητικές επιπτώσεις στη ζή-
τηση. Επίσης να µπορέσουµε, µέσω της µείωσης της φορολόγη-
σης, να επιτύχουµε σοβαρά αποτελέσµατα. Έχουµε κατ’
επανάληψη πει ότι στο πλαίσιο αυτό, εξετάζουµε και φόρους,
όπως είναι ο φόρος µεταβίβασης ακινήτων, που είναι από τους
υψηλότερους στην Ευρώπη, για το πώς και σε ποια χρονική
στιγµή µπορεί να µειωθεί έτσι, ώστε να διευκολυνθούν περαι-

τέρω οι συναλλαγές µεταβιβάσεων σε ακίνητα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υπουργό.
Ο κ. Κρεµαστινός έχει το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Ξέρετε, η ανησυχία µας επιτεί-

νεται περισσότερο µε τα τελευταία γεγονότα τα οποία συµβαί-
νουν στην Ευρώπη και βέβαια µε επίκεντρο την Κύπρο, διότι ο
νέος επικεφαλής του Eurogroup δηλώνει επίσηµα ότι το φαινό-
µενο Κύπρου µπορεί να επεκταθεί και σε άλλες ευρωπαϊκές
χώρες. Χθες οι ραδιοτηλεοπτικοί σταθµοί ανέφεραν -ευτυχώς
δεν αναφέρουν εµάς, γιατί εµείς έχουµε επιτύχει την ανακεφα-
λαιοποίηση- ότι το Λουξεµβούργο, το Λίχτενστάιν, η Ισπανία, η
Ιταλία ανησυχούν πάρα πολύ. 

Κι όχι µόνο αυτό, αλλά ο Γιούνγκερ, ο πρώην επικεφαλής του
Eurogroup είπε ότι αυτά που δηλώνει ο νυν επικεφαλής, είναι όχι
µόνο εισηγητικά αλλά και ανόητα. 

Εµείς δεν θα πρέπει να ζητήσουµε να αποκηρύξει αυτές τις
δηλώσεις; Δεν µας αφορά εµάς αυτή η ιστορία; Μπορεί, δηλαδή
οι καταθέτες να κληθούν και να πληρώνουν για τα ελλείµµατα
των τραπεζών και των τραπεζιτών; Για πρώτη φορά στον κόσµο
έχει γίνει αυτό το πράγµα, ο καταθέτης να πληρώνει και ο τρα-
πεζίτης και η τράπεζα να µην ενοχλείται. 

Αυτήν τη στιγµή αυτό που βλέπουµε στην Κύπρο, δεν έχει γίνει
σε καµµιά περιοχή του κόσµου. Δεν θα πρέπει ο κ. Στουρνάρας
να ζητήσει επίσηµα να αποκηρύξει αυτήν τη γραµµή ο κ.
Ντάισελµπλουµ; Αυτό είναι το ερώτηµα, το οποίο είναι πολύ
βασικό για τούτην εδώ τη χώρα.

Λοιπόν δεν βλέπουµε τίποτα. Η πολιτική της «σιωπής των
αµνών» είναι καλή για άλλα επίπεδα, αλλά όχι για την επιβίωση
της χώρας, κύριε Υφυπουργέ. Σας το λέω, διότι ο κ. Στουρνάρας
πρέπει να έρθει να τα πει αυτά στη Βουλή. 

Χθες στη Διάσκεψη των Προέδρων Αρχηγός κόµµατος είπε ότι
θα απευθυνθεί στον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, για να έρθει ο
κ. Στουρνάρας να απαντήσει σ’ αυτά τα ερωτήµατα! Αρχηγός
κόµµατος! Δεν είναι τόσο απλά τα πράγµατα. Ανησυχούµε. Κι
αυτή η Βουλή, η οποία εψήφισε εν γνώσει της αυτά τα µέτρα,
δεν είναι διατεθειµένη να ψηφίσει άλλα.

Οι ευθύνες λοιπόν είναι τεράστιες, όχι για εσάς προσωπικά,
αλλά για το Υπουργείο Οικονοµικών. 

Και σήµερα που βρίσκοµαι εδώ, δεν βρίσκοµαι ως Βουλευτής
για να υποστηρίξω µία γραµµή ψηφοφόρων κ.λπ.. Βρίσκοµαι ως
Βουλευτής -εκπρόσωπος του ελληνικού Κοινοβουλίου, που
πραγµατικά ανησυχεί γι’ όλα αυτά τα οποία βλέπει αυτήν τη
στιγµή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός κ.
Μαυραγάνης έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θα
ήθελα να διευκρινίσω ότι το Υπουργείο Οικονοµικών στις ερωτή-
σεις οι οποίες υποβάλλονται από το Κοινοβούλιο, εκπροσωπεί-
ται. Στα θέµατα φορολογίας έχω την τιµή να εκπροσωπώ το
Υπουργείο Οικονοµικών. Οπότε το θέµα το οποίο αναφέρατε για
την απουσία του Υπουργού, νοµίζω ότι δεν είναι δικαιολογηµένο,
σε σχέση τουλάχιστον µε φορολογικά θέµατα.

Από εκεί και πέρα, για τις δηλώσεις του Προέδρου του Eu-
rogroup στις οποίες αναφερθήκατε, θα ήθελα να πω ότι ο Υπουρ-
γός Οικονοµικών, αλλά και η ελληνική Κυβέρνηση, έχει πει
ξεκάθαρα ότι η ανακεφαλαιοποίηση των ελληνικών τραπεζών κι
όλα τα µέτρα που έχουν ληφθεί, έχουν θωρακίσει πλέον το ελ-
ληνικό τραπεζικό σύστηµα. Και οι τελευταίες ενέργειες που έγι-
ναν για τη µεταβίβαση των δραστηριοτήτων των κυπριακών
υποκαταστηµάτων σε ελληνική τράπεζα, στην Τράπεζα Πειραιώς,
διασφαλίζουν απολύτως την ελληνική τραπεζική αγορά, αλλά και
τους Έλληνες καταθέτες.

Θα πρέπει λοιπόν να σκεφτούµε ότι, για να προχωρήσει –και
είναι κάτι στο οποίο συµφωνώ µαζί σας- όχι µόνο η Ελλάδα, αλλά
και η Ευρώπη, θα πρέπει να υπάρχει πάντα ένα θετικό οικονοµικό
κλίµα. Το θετικό οικονοµικό κλίµα δεν δηµιουργείται µόνο από
παρεµβάσεις στην οικονοµία και από την εξέλιξη της οικονοµίας.
Είναι και το θέµα της ψυχολογίας. Πάντα πρέπει να προσέχουµε
τι λέµε, έτσι ώστε το κλίµα να µη µεταβάλλεται σε αρνητικό. Η
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οικονοµία σε πάρα πολύ µεγάλο βαθµό είναι ψυχολογία. 
Εφόσον επιτύχουµε µε τα µεγέθη που δείχνουν ότι η εκτέλεση

του προϋπολογισµού προχωράει και στη συνέχεια µπορέσουµε
να δώσουµε αυτήν τη θετική διάσταση στο περιβάλλον της οικο-
νοµίας -ακόµα και στην οικοδοµική δραστηριότητα µε ενέργειες,
όπως σας ανέφερα, επικοινωνώντας προς το εξωτερικό ότι η Ελ-
λάδα είναι ένας κατάλληλος τόπος επένδυσης όχι µόνο για µε-
γάλους επενδυτές αλλά και για άτοµα- νοµίζω ότι µπορούµε να
έχουµε την ελπίδα ότι η κατάσταση θα βελτιωθεί πάρα πολύ σύν-
τοµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Η πρώτη µε αριθµό 1218/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-

ρου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Ελευθερίου Αυγενάκη προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Αντα-
γωνιστικότητας, Υποδοµών Μεταφορών και Δικτύων και Οικονο-
µικών, σχετικά µε το σχεδιασµό νοµοθετικής πρωτοβουλίας για
την αντιµετώπιση της καταχρηστικής αύξησης του περιθωρίου
κέρδους από τα πιστωτικά ιδρύµατα, δεν θα συζητηθεί λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η έκτη µε αριθµό 1226/26-3-2013 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής της Δη-
µοκρατικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Οικονόµου προς τον Υπουρ-
γό Οικονοµικών, σχετικά µε την ανάγκη άµεσης στελέχωσης του
ΣΔΟΕ προκειµένου να αντιµετωπιστεί η φοροδιαφυγή.

Ο κ. Οικονόµου έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κύριε Υπουργέ, η επίκαιρη ερώ-

τηση αυτή έχει κατατεθεί άλλες δύο φορές. Αυτή είναι η τρίτη
φορά. 

Τέλος πάντων, µας δίνεται η ευκαιρία σ’ αυτήν την Αίθουσα να
συζητήσουµε για το φλέγον ζήτηµα της στελέχωσης του ΣΔΟΕ.
Η έλλειψη προσωπικού είναι φανερή, είναι καταγεγραµµένη,
είναι διαπιστωµένη. 

Το έφερα ως επίκαιρη ερώτηση µάλιστα και τις προηγούµενες
φόρες, διότι λόγω και της συµµετοχής µου στην προκαταρκτική
επιτροπή για τη διερεύνηση της υπόθεσης της λεγόµενης λίστας
Λαγκάρντ, στελέχη του ΣΔΟΕ ερχόµενοι ως µάρτυρες στην επι-
τροπή –δεν µπορώ να αναφέρω περισσότερες λεπτοµέρειες, θα
πω ευθαρσώς όµως ότι πρόκειται για υψηλόβαθµα στελέχη, από
τον επικεφαλής και σε υψηλότερα κλιµάκια- ανέφεραν όλοι, την
παντελή έλλειψη προσωπικού έτσι, ώστε να διεξαχθούν οι έρευ-
νες και οι έλεγχοι αυτής της ίδιας της λίστας Λαγκάρντ. 

Ήδη µάλιστα η προκαταρκτική επιτροπή πηγαίνει για δύο -
τρεις µήνες παράτασης ζωής ουσιαστικά, διότι δεν έχουµε το πό-
ρισµα του ΣΔΟΕ πάνω σ’ αυτήν την υπόθεση. Ποια υπόθεση; Όχι
των δύο χιλιάδων εξήντα δύο αρχείων που είναι µέσα, αλλά των
τεσσάρων περιπτώσεων των συγγενών του κ. Παπακωνσταντίνου.

Όταν η συζήτηση γίνεται πλέον σ’ αυτήν τη χώρα πάνω στο
ότι δεν έχουµε να στελεχώσουµε µία οµάδα που θα ελέγξει τέσ-
σερα άτοµα που σχετίζονται απόλυτα και άµεσα µε την διερεύ-
νηση ενός µεγάλου σκανδάλου που απασχολεί τη χώρα, τι να
συζητήσουµε µετά; Για την πάταξη της φοροδιαφυγής; Να βά-
λουµε ζητήµατα τα οποία αφορούν αστοχίες εσόδων ή πώς πε-
τύχαµε τους στόχους µας; Αναφέροµαι στο πρώτο δίµηνο. Είναι
πλεονασµατικό, κύριε Υπουργέ, αλλά καταλαβαίνετε. Δεν θα µέ-
νουµε πάντα στους αριθµούς, διότι στις ανακοινώσεις που βγά-
λατε για το πρώτο δίµηνο, εγώ βλέπω ότι τα 496 εκατοµµύρια
ευρώ επιστροφές φόρων που ήταν προϋπολογισµένα, είναι τε-
λικά 96 εκατοµµύρια. Έτσι ξέρω και εγώ να βγάζω πλεονασµα-
τικό τον προϋπολογισµό. Θα αρχίσουµε να γινόµαστε δυσά-
ρεστοι κι εµείς. Θα µιλήσω όµως και στη δευτερολογία µου.

Θα παρακαλούσα, αν όχι, θα απαιτούσα -όχι εγώ προσωπικά,
ξέρετε ότι δεν είναι προσωπικό το θέµα ούτε απέναντι σε εσάς
ούτε για εµένα- µια συγκεκριµένη απάντηση για το αν σκοπεύετε
να στελεχώσετε το ΣΔΟΕ κι αν σκοπεύετε να βάλετε στους κυρί-
ους εκπροσώπους της τρόικας την πρόβλεψη, ότι πλέον θα εξαι-
ρεθούν οι ελεγκτικοί µηχανισµοί από το 1 προς 10 για τις
προσλήψεις. Αν χρειαστεί να πάρουµε προσωπικό για το ΣΔΟΕ
και για τους άλλους ελεγκτικούς µηχανισµούς, αυτό να γίνει
αύριο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός κ.
Μαυραγάνης έχει το λόγο για τρία λεπτά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Χαί-
ροµαι για την επίκαιρη ερώτηση. Απολογούµαι για το ότι είναι η
τρίτη φορά που κατατίθεται και τώρα απαντάµε, αλλά πραγµα-
τικά, όταν έχω κάποιο πρόβληµα, δεν σας το κρύβω. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Δεν έρχονται οι Υπουργοί καθό-
λου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το συζητήσαµε στη
Διάσκεψη των Προέδρων χθες. 

Από εκεί και πέρα, ο κ. Μαυραγάνης είναι συνεπέστατος. Οφεί-
λουµε να του δώσουµε λοιπόν τα εύσηµα. Μου επιτρέπετε, κύριε
Υπουργέ, να πω έναν καλό λόγο. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ο κ. Μαυραγάνης είναι συνεπέστα-
τος. Θα το πω.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Μου δίνεται λοιπόν η ευκαιρία να σας πω τι έχουµε κάνει. Και
µιλάµε για πράξεις. 

Όντως βρήκαµε αυτό το πρόβληµα που είπατε. Έχω τονίσει
πολλές φορές στη Βουλή ότι είχαµε ελλείψεις στον ελεγκτικό µη-
χανισµό. Προκηρύξαµε εσωτερικό διαγωνισµό. Θυµάστε ότι το
Νοέµβριο πέρασε η διάταξη για το πώς µπορούµε να επιλέξουµε
περισσότερους ελεγκτές. Οι παλαιότεροι µε αιτήσεις, οι νεότεροι
µε κάποια ταχύρυθµη διαδικασία. Με την απόφαση της 1ης Μαρ-
τίου 2013 καθορίστηκε ο αριθµός θέσεων ελεγκτών βεβαίωσης
και αναγκαστικής είσπραξης σε τέσσερις χιλιάδες ενενήντα µία
θέσεις. Η κατανοµή αυτών έγινε ανά περιφέρεια.

Όσον αφορά στο ΣΔΟΕ τώρα, έχει γίνει έγγραφο και από τον
ειδικό γραµµατέα. Κι εφόσον έχουµε τέσσερις χιλιάδες ενενήντα
έναν όχι µόνο υποψηφίους, αλλά και επιτυχόντες –αν και δεν
είναι διαγωνιστική διαδικασία- θα µπορέσουµε να ανταποκρι-
θούµε και στο αίτηµα του ΣΔΟΕ, που έχει ζητήσει τριακόσιους
εξήντα ελεγκτές. 

Άρα λοιπόν είναι θέµα ηµερών πλέον να ολοκληρωθεί αυτή η
διαδικασία, να µπορέσουµε απ’ αυτούς, οι οποίοι θα µας δηλώ-
σουν την πρόθεση να χρησιµοποιηθούν στο σύστηµα ως ελεγ-
κτές, να διαθέσουµε ένα σηµαντικό ποσοστό στο ΣΔΟΕ. Εφόσον
έχουµε την πλήρωση όλων των θέσεων αυτών που σας είπα, οι
οποίες προβλέπονται σ’ αυτόν τον εσωτερικό διαγωνισµό, θα
µπορέσουµε να έχουµε έναν ικανό αριθµό, ο οποίος θα δοθεί στο
ΣΔΟΕ. Μπορούµε να φτάσουµε σ’ αυτό που έχει ζητηθεί, γύρω
στους τριακόσιους εξήντα ελεγκτές. 

Επιπλέον έχει εγκριθεί και προχωράει η διαδικασία πρόσληψης
διακοσίων νέων ελεγκτών. Απ’ αυτούς κάποιοι θα διατεθούν στο
ΣΔΟΕ. Επιπροσθέτως στο θέµα που θέσατε, έχουµε συζητήσεις
και µε την τρόικα, για να υπάρξουν και πρόσθετες προσλήψεις
στο Υπουργείο Οικονοµικών, πέραν από τους διακόσιους ελεγ-
κτές -για τους οποίους ήδη το ΑΣΕΠ έχει προχωρήσει τη διαδι-
κασία- έτσι, ώστε στο επόµενο διάστηµα –και θα είναι σύντοµο
το διάστηµα- να µπορέσουµε να καλύψουµε τα ελεγκτικά κενά,
όχι µόνο για το ΣΔΟΕ, αλλά για όλο τον ελεγκτικό µηχανισµό. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Οικονόµου έχει

το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Θέλω κι εγώ να συµφωνήσω µε τον

κύριο Πρόεδρο. Ο κ. Μαυραγάνης είναι ένας Υπουργός σταθε-
ρός, που ανταποκρίνεται στον κοινοβουλευτικό έλεγχο εν αντι-
θέσει µε άλλους Υπουργούς που διαφεύγουν. Νοµίζουν κάποιοι
ότι θα δοξαστούν κρυπτόµενοι. Έχει γίνει µια φορά στην ιστορία
αυτό. Μόλις εµφανίστηκαν οι κρυπτόµενοι, ξεφτιλίστηκαν στην
πολιτική ζωή του τόπου. Είναι ιστορικά ντοκουµέντα και δεδο-
µένα. Ας τα λάβουν υπ όψιν τους οι κρυπτόµενοι µέχρι στιγµής.  

Εγώ λέω κάτι άλλο, κύριε Πρόεδρε: Κατ’ αρχάς, δέχοµαι µε
πολύ θετικό τρόπο την απάντησή σας. Πιστεύω ότι από τη στιγµή
που έχετε δροµολογήσει αυτές τις δυο περιπτώσεις, δηλαδή τις
διακόσιες νέες προσλήψεις και τις τριακόσιες εξήντα από εσω-
τερική ανακατανοµή προσωπικού του Υπουργείου Οικονοµικών…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Είναι
εσωτερικός διαγωνισµός θα έλεγα. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Εσωτερικός διαγωνισµός. Αυτή
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είναι εσωτερική ανακατανοµή. Άρα τριακόσιες εξήντα θέσεις
ελεγκτών, όπως σας έχει ζητήσει το ΣΔΟΕ. Αυτήν την ενίσχυση
του στελεχιακού δυναµικού του ΣΔΟΕ την ακούω θετικά. 

Καταλαβαίνετε όµως, κύριε Υπουργέ, ότι το ΣΔΟΕ αυτήν τη
στιγµή βρίσκεται στην αιχµή του δόρατος της προσπάθειας που
κάνει µια Κυβέρνηση συνεργασίας, για να αντιµετωπίσει βασικά
προβλήµατα ηθικής τάξεως για τη χώρα. Η φοροδιαφυγή δεν
είναι µόνο ένα οικονοµικό ζήτηµα. Ο ελληνικός λαός νιώθει ότι
κοροϊδεύεται και από το κράτος και από αυτούς οι οποίοι λει-
τουργούν µε αυτόν τον παράνοµο και βαθύτατα ενοχλητικό
τρόπο για το λαό. Δηλαδή, αν δεν µπορεί το κράτος να επιβάλει
τους κανόνες λειτουργίας, καταλαβαίνετε ότι χάνεται η εµπιστο-
σύνη τού απλού πολίτη για οτιδήποτε πλέον λειτουργεί σ’ αυτήν
τη χώρα. 

Εγώ θέλω να σας πω ότι δεν έχουµε µόνο τη λίστα Λαγκάρντ
σε εξέλιξη. Η λίστα Λαγκάρντ αυτήν τη στιγµή βρίσκεται σε προ-
ανακριτική διαδικασία. Δεν έχουµε τη λίστα Λίχτενσταϊν; Δεν
έχουµε τη λίστα µε τις offshore εταιρείες; Δεν έχουµε τη λίστα
µε τους κυρίους που έκαναν τις αγορές ακινήτων στο Λονδίνο
την ώρα που καταρρέει η χώρα; Δεν έχουµε τα γιοτ; Εσείς οι ίδιοι
τα έχετε παραδεχθεί. Έχει γίνει κοινοβουλευτικός έλεγχος εδώ.
Βρίσκονται απίθανα πρόσωπα, µε δεκάδες εκατοµµύρια δολάρια
και ευρώ στους λογαριασµούς τους. Τα έχουµε βρει µέσα στη
λίστα, εµείς που κάνουµε τον έλεγχο. Η άλλη, υπάλληλος του δη-
µοσίου των 1.000 ευρώ, είχε 4 εκατοµµύρια δολάρια κατάθεση
στην Ελβετία και έκανε την ανήξερη. Καθηγητές και απλοί άν-
θρωποι των 1.000 και των 2.000 ευρώ βρίσκονται µε λογαρια-
σµούς των 5 εκατοµµυρίων. Ποιος θα τους ελέγξει; Εγώ; Εγώ
που συµµετέχω σε µια επιτροπή; Τι να κάνω; Υπάρχουν τα αρ-
µόδια όργανα. Δεν µπορούµε να ακούµε τα αρµόδια όργανα να
καταθέτουν: «δεν µπορούµε, γιατί είµαστε τέσσερις άνθρωποι». 

Πρέπει να ξέρετε κάτι: Έκανα µια δήλωση χθες, σε σχέση µε
την ιδιότητά µου, ως µέλος της επιτροπής. Η Δηµοκρατική Αρι-
στερά δεν υπάρχει περίπτωση να µην περιµένει το πόρισµα του
ΣΔΟΕ. Το πόρισµα του ΣΔΟΕ θα µας πει αν υπάρχει φοροδια-
φυγή ή όχι. Δεν θα το πει ο Βουλευτής που είναι µέλος της προ-
καταρκτικής επιτροπής. Η οµάδα εργασίας λέει στην επιτροπή:
«Έχω τέσσερα άτοµα και δεν µπορώ να ελέγξω. Θέλω δυο, τρεις
µήνες να ελέγξω τέσσερις περιπτώσεις». Λέω για τους γαµπρούς
και τα ξαδέρφια του πρώην Υπουργού. 

Άρα λοιπόν εδώ παίζεται ένα µεγάλο ζήτηµα αξιοπιστίας του
κράτους πρώτα απ’ όλα, µιας σοβαρής πολιτείας που πρέπει να
υπάρχει και να την καταλαβαίνουν άπαντες. 

Εγώ άκουσα µε πολύ ενδιαφέρον αυτά που είπατε. Θα σας πα-
ρακαλούσα, όµως, εσάς ως Υφυπουργό και τον κ. Στουρνάρα ως
Υπουργό, δηλαδή την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονο-
µικών, να σκύψετε µε πολύ σοβαρότητα πάνω στο  θέµα. Είναι
καλά αυτά τα πρώτα µηνύµατα που δίνετε σήµερα, δηλαδή
αυτές οι στελεχώσεις. Αλλά, όπως καταλαβαίνετε, δεν θα ικανο-
ποιηθούµε αν οι τέσσερις θέσεις γίνουν πέντε ή έξι απλά, για να
τελειώσουµε µια υπόθεση δηµοσιότητας, που είναι η λίστα Λαγ-
κάρντ και αφήσουµε στο σκοτάδι ή σε γκρίζες περιοχές δεκάδες
άλλες υποθέσεις που έχουν έρθει και στο Κοινοβούλιο, που απα-
σχολούν τα ΜΜΕ, που απασχολούν την κοινή γνώµη και είναι
υποθέσεις που χρειάζονται άµεση διερεύνηση. Αλλά πρέπει κά-
ποιος να την κάνει, δηλαδή το όργανο που λέγεται ΣΔΟΕ της πο-
λιτείας, πρέπει να στελεχωθεί. 

Εγώ δεν έχω κάτι άλλο να πω, ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Μαυραγάνης

έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Ακριβώς επειδή έχουµε θέσει ως προτεραιότητα την καταπολέ-
µηση της φοροδιαφυγής, είµαστε πάρα πολύ προσεκτικοί και θέ-
λουµε να είµαστε και αποτελεσµατικοί, όπως είπατε, στο να
στελεχώσουµε, µε τις υπάρχουσες δυνάµεις που έχει, το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών. Και ξέρετε ότι κατά τα τελευταία χρόνια, εί-
χαµε αρκετές συνταξιοδοτήσεις, πράγµα που σηµαίνει ότι
έχουµε χάσει ανθρώπινο δυναµικό και προσπαθούµε µε αναδιαρ-
θρώσεις να εκµεταλλευτούµε το ήδη υπάρχον, όσο το δυνατόν
καλύτερα.

Αυτό το οποίο σας είπα, είναι µία πρωτοβουλία που αναλάβαµε

και –θυµάστε ότι το τόνισα- επειδή υπήρχε πρόβληµα, ενώ δη-
λαδή µε το παλαιό καθεστώς έπρεπε να γίνει µία διαγωνιστική
διαδικασία αρκετά χρονοβόρα, περάσαµε νοµοθετική ρύθµιση,
για να µπορέσουµε ακριβώς να βγάλουµε τώρα την απόφαση και
-εσωτερικά τουλάχιστον- να καλέσουµε και παλαιότερους ελεγ-
κτές αλλά και νέα παιδιά που υπηρετούν και είναι πολύ αξιόλογα,
να καταθέσουν τις αιτήσεις τους και να µπορέσουν να ενταχθούν
στον ελεγκτικό µηχανισµό…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Χρονικά περίπου πότε το βλέπετε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Τις

επόµενες µέρες κλείνει αυτή η διαδικασία. Ελπίζω να έχουµε όσο
το δυνατόν περισσότερες αιτήσεις, γιατί οι θέσεις που έχουµε
βγάλει –σας είπα- είναι τέσσερις χιλιάδες ενενήντα µία. Ελπίζω
να έχουµε προσφορά αιτήσεων έτσι, ώστε να ικανοποιήσουµε τα
αιτήµατα των ελεγκτικών µονάδων.

Κάτι άλλο που θα ήθελα να προσθέσω είναι, ότι ακόµα και σε
διευθυντικές θέσεις έχουµε λάβει µέριµνα και για τα όποια κενά
υπάρχουν δώσαµε µία πρόσκληση ενδιαφέροντος έτσι, ώστε
όσοι επιθυµούν, να εκδηλώσουν το ενδιαφέρον τους για κενές
διευθυντικές θέσεις. Κάποιοι εκδήλωσαν ενδιαφέρον, γίνεται µία
αξιολόγηση και θα καλυφθούν τα κενά σε διευθυντικές θέσεις,
οι οποίες θα πρέπει και αυτές µε τη βοήθεια των στελεχών που
θα πάνε και στο ΣΔΟΕ και στις άλλες µονάδες –αλλά ιδιαίτερα
στο ΣΔΟΕ- να µπορέσουν να διευρύνουν τις οµάδες εργασίας,
για να έχουµε απτά αποτελέσµατα στο µέτωπο της καταπολέµη-
σης της φοροδιαφυγής.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Η τέταρτη µε αριθµό 1214/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-

του κύκλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων
Ελλήνων κ. Σταυρούλας Ξουλίδου προς τον Υπουργό Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την
ανάθεση του έργου µε τίτλο «Μελέτη για την αποτύπωση του
ακαδηµαϊκού χάρτη της χώρας», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 1225/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Εύβοιας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ.
Δηµητρίου Αναγνωστάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε την αναζήτηση πηγών εσόδων για το δηµόσιο από την
αξιοποίηση των εθνικών κληροδοτηµάτων, των σχολαζουσών
κληρονοµιών καθώς και των καταπατηµένων ακινήτων του, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Εισερχόµαστε τώρα στην έβδοµη µε αριθµό 1233/26-3-2013
επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνα-
νίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαου Μω-
ραΐτη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα στην
ψυχιατρική κλινική του Νοσοκοµείου Άρτας.

Ο κ. Μωραΐτης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αναγκαζόµαστε για µία ακόµη φορά να φέρουµε στη Βουλή

το ζήτηµα της λειτουργίας του Νοσοκοµείου Άρτας, γιατί η κα-
τάσταση επιδεινώνεται δραµατικά καθηµερινά και προκαλεί ανη-
συχίες στους κατοίκους της περιοχής και στους εργαζόµενους
του νοσοκοµείου. 

Το τελευταίο διάστηµα είχαµε σοβαρά προβλήµατα σε ό, τι
αφορά την αγορά αναλώσιµων υλικών, τα οποία σε πολλές περι-
πτώσεις –σήµερα κάπως έχει εξοµαλυνθεί η κατάσταση- αγόρα-
ζαν οι ίδιοι εργαζόµενοι, οι ίδιοι οι νοσηλευτές. Μιλάµε για µία
τραγική κατάσταση. 

Έχουµε απλήρωτους εργαζόµενους για βάρδιες νυχτερινές
και για αργίες. Υπάρχει συνεχής υποβάθµιση αλλά η κορύφωση
αυτής της αντιλαϊκής πολιτικής είναι η οριακή λειτουργία –το
κλείσιµο, µπορώ να πω- της ψυχιατρικής κλινικής, η οποία το τε-
λευταίο διάστηµα υπολειτουργεί. Υπάρχει διαβεβαίωση από το
διευθυντή ότι δεν µπορεί να λειτουργήσει -και θα αναφερθώ πε-
ρισσότερο στη δευτερολογία µου για το ζήτηµα αυτό- και µιλάµε
ότι σε αρκετούς ασθενείς δεν καλύπτονται οι βασικές ανάγκες,
ιδιαίτερα τις τελευταίες µέρες, τις µέρες που διανύουµε, που
είναι κλειστή. 
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Έχουµε επίσης σοβαρά προβλήµατα σε ό, τι αφορά και το κέν-
τρο αποκατάστασης ατόµων, το οποίο υπάγεται σήµερα στο νο-
σοκοµείο. Τα προβλήµατα, βέβαια, δεν είναι µόνο στο
Νοσοκοµείο της Άρτας, αλλά είναι και στα τρία κέντρα υγείας
του νοµού και µιλάµε για ορεινές περιοχές, δηλαδή είναι κέντρα
υγείας που λειτουργούν µε αγροτικούς γιατρούς και µόνο και
υπάρχουν σοβαρά προβλήµατα.

Εµείς θεωρούµε ότι αυτή η πολιτική είναι µία συνειδητή πολι-
τική που υποβαθµίζει καθηµερινά το δηµόσιο σύστηµα υγείας,
για να µπορούν πραγµατικά να κερδοσκοπούν οι ιδιώτες. Στη συ-
νέχεια θα αναφερθώ για τον αξονικό τοµογράφο, που πριν λίγες
µέρες τέθηκε εκτός λειτουργίας, αλλά πια οι ασθενείς τις περιο-
χής αναγκάζονται να καταφεύγουν στους ιδιώτες γιατρούς, µε
αποτέλεσµα να επιβαρύνονται ήδη οι λαϊκές οικογένειες µε πε-
ριττά έξοδα. Θεωρούµε, λοιπόν, ότι πρέπει να διεκδικήσουν οι
κάτοικοι της περιοχής τη λειτουργία του νοσοκοµείου µε τρόπο
που να καλύπτει τις ανάγκες.

Σας ρωτάµε, κυρία Υφυπουργέ, θα υπάρχει κάλυψη των αναγ-
κών µε απαιτούµενο προσωπικό για τη λειτουργία της ψυχιατρι-
κής κλινικής; Θα υπάρξει χρηµατοδότηση στο Νοσοκοµείο
Άρτας -και στα άλλα νοσοκοµεία βέβαια, αλλά ιδιαίτερα στο Νο-
σοκοµείο Άρτας- για να πληρωθούν οι εργαζόµενοι, οι οποίοι
όπως είπα από νυχτερινά και αργίες έχουν να πληρωθούν πέντε
µήνες από το 2012 και άλλους τρεις µήνες από το 2013; Θα
υπάρχει εξοπλισµός και στα κέντρα υγείας του νοµού, ώστε να
προσφέρουν πραγµατικές υπηρεσίες στους κατοίκους της πε-
ριοχής; 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Μωραΐτη.
Η κ. Σκοπούλη έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Ευχαριστώ

πολύ.
Θα ήθελα να σας πω ότι συµφωνώ σε ορισµένα πράγµατα µαζί

σας και διαφωνώ σε ορισµένα άλλα.
Όντως τα προβλήµατα στην υγεία είναι πολύ σηµαντικά για

δύο λόγους: Ο ένας λόγος είναι ότι έχει πέσει δραστικά η χρη-
µατοδότηση και ο άλλος είναι ότι η οργάνωση της παροχής
φροντίδας υγείας ήταν ήδη ανοργάνωτη και τώρα µε µικρότερη
χρηµατοδότηση αυτό φαίνεται πάρα πολύ.

Θέλω να σας δώσω κάποια νούµερα, το 2010 οι δηµόσιες δα-
πάνες για την υγεία αφορούσαν το 6% του Ακαθάριστου Εγχώ-
ριου Προϊόντος. Σήµερα, το 2013 ο προϋπολογισµός για τις
δηµόσιες δαπάνες υγείας πέφτει κάτω από το 3,5%. Άρα η χρη-
µατοδότηση για τις δηµόσιες δαπάνες υγείας έχει µειωθεί δρα-
στικά και αυτό θα πρέπει όλοι να το δούµε και να το
αντιµετωπίσουµε. Θεωρώ ότι –εφόσον, όντως, θέλουµε να κρα-
τήσουµε ένα δηµόσιο σύστηµα υγείας- ο προϋπολογισµός αυτός
πρέπει να ανεβεί. 

Όλα τα κράτη της Ευρώπης κρατάνε από 5,5% µέχρι 8% -πολ-
λές χώρες και παραπάνω- του Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος
για τις δηµόσιες δαπάνες υγείας. Φανταστείτε εµάς, το 2013 µε
ένα υπολογιζόµενο Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν γύρω στα
180.000.000.000 ευρώ, τι σηµαίνει αυτό! Εποµένως σε αυτό συµ-
φωνούµε και νοµίζω πως συµφωνούν όλοι.

Από την άλλη µεριά, όµως, το πρόβληµα είναι πού πάει αυτό
το µικρό, έστω, ποσοστό για την υγεία και πώς είναι οργανωµένη
η κατανοµή αυτού του ποσού. 

Το 70% πάει στα νοσοκοµεία. Και τι σηµαίνει αυτό; Είναι πάρα
πολύ µεγάλο το ποσοστό το οποίο πάει στα νοσοκοµεία. Τα νο-
σοκοµεία οφείλουν να λειτουργήσουν διαφορετικά, οφείλουν να
λειτουργήσουν µη γραφειοκρατικά, να κατανείµουν τα ποσά ανά-
λογα µε τις ανάγκες του τόπου και ανάλογα µε τη διαµόρφωση
των µονάδων υγείας µέσα στα νοσοκοµεία. Δεν θεωρούµε ότι σε
ένα νοσοκοµείο επειδή ορίστηκε ένας οργανισµός εδώ και κά-
ποια χρόνια πρέπει να παραµείνει ο ίδιος. Οι ανάγκες είναι δια-
φορετικές και πρέπει να είναι ευέλικτο το νοσοκοµείο. 

Επίσης, θέλω να σας τονίσω κι άλλο ένα θέµα: Δεν µπορεί
πλέον ένας γιατρός ο οποίος δουλεύει σε ένα νοσοκοµείο να µην
πάει να δουλέψει τριάντα χιλιόµετρα έξω, σε ένα άλλο νοσοκο-
µείο.

Αυτό είναι απαράδεκτο. Η διοικητική µεταρρύθµιση, η οποία
είναι απαραίτητη, δεν είναι µόνον ποσοτική, δηλαδή δεν είναι ότι
πρέπει να µειώσουµε τους δηµόσιους υπαλλήλους. Πρέπει οι δη-
µόσιοι υπάλληλοι να είναι αποτελεσµατικοί, λειτουργικοί και να
µετακινούνται χωρίς να αλλάζουν οι οικογενειακές τους συνθή-
κες. 

Όταν σήµερα για την ψυχιατρική κλινική επικοινωνώ, εκτός
από το διευθυντή της κλινικής, από το διοικητή της κλινικής, από
τον περιφερειάρχη και από τη γενική διευθύντρια του Υπουρ-
γείου, µε τα όµορα νοσοκοµεία, µε τα γειτονικά νοσοκοµεία και
µου λένε ότι: «Έχουµε, µπορούµε να στείλουµε γιατρούς, αλλά
δεν θέλουν». Αυτό είναι απαράδεκτο.

Μήπως πέρασα το χρόνο και πρέπει να δευτερολογήσω µετά
ή να συνεχίσω;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Μπορείτε να συνε-
χίσετε.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Η παραίτηση
του επικουρικού γιατρού, η οποία έγινε στις αρχές Φεβρουαρίου
για λόγους υγείας, δηµιούργησε αυτήν την εµφανή αναστάτωση
στην ψυχιατρική κλινική. Υπάρχει αλληλογραφία αµέσως µετά.
Στις 12 παραιτήθηκε, στις 14 ο διοικητής του νοσοκοµείου στέλ-
νει προς την ΥΠΕ γράµµα και λέει: «Καλύψτε µας». Έχει περάσει
ένας µήνας και όχι µόνο και υπάρχει συνεχής αλληλογραφία και
προς τα όµορα νοσοκοµεία κατευθείαν και προς την Διεύθυνση
Ψυχικής Υγείας και το πρόβληµα δεν έχει λυθεί ακόµη. Ελπίζω
ότι θα λυθεί µέσα στο επόµενο δεκαπενθήµερο. Δεν είµαι σί-
γουρη όµως. Ειλικρινά σας λέω ότι αυτό το πρόβληµα αφορά τη
διοικητική οργάνωση. Είναι δυνατόν να επιλαµβάνεται το Υπουρ-
γείο Υγείας για τη διευθέτηση αυτών των αναγκών; Είναι δυνατόν
να γίνεται αυτό;

Επίσης, θέλω να υπογραµµίσω πάρα πολύ έντονα ότι είναι στο
χέρι µας και δεν είναι κανένας µνηµονιακός όρος, να προσδιορί-
σουµε ότι εκεί είναι οι ανάγκες και εκεί θα διορίσουµε κόσµο, ότι
εκεί δεν έχουµε ανάγκες και θα καταργήσουµε οργανικές θέσεις.
Η νοοτροπία, όµως, του δηµοσίου είναι καθηλωµένη µέσα σε ένα
άκαµπτο πλαίσιο, το οποίο είναι µη λειτουργικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.
Μωραΐτης για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κυρία Υφυπουργέ, περιγράψατε µια
κατάσταση. Στα ερωτήµατα, όµως, δεν απαντήσατε ούτε στο ζή-
τηµα της ψυχιατρικής κλινικής, ούτε στις άλλες σηµαντικές ελ-
λείψεις.

Βέβαια η κατάσταση για εµάς είναι δραµατική. Και δεν µιλάει
µόνο το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Εδώ υπάρχει επιστολή
του κ. Μπιλανάκη, που λέει τα εξής: «Αδυνατώ εκ των πραγµάτων
να καταρτίσω πρόγραµµα εφηµεριών για το µήνα Μάρτιο µετά
τις 24 του µήνα. Η φροντίδα ψυχικής υγείας των ασθενών υπο-
λείπεται ποιοτικά του επιθυµητού επιπέδου λόγω της ανεπάρ-
κειας του προσωπικού και όλα αυτά». Και λέει ότι στην
ψυχιατρική κλινική σε ξενοδοχειακές εγκαταστάσεις οι συνθήκες
είναι τέτοιες που δεν τιµούν την ανθρώπινη φύση. Αυτός ο κύ-
ριος δεν είναι κοµµουνιστής. Εποµένως δεν µιλάµε µόνο εµείς
για αυτήν την κατάσταση που επικρατεί εκεί.

Είπατε νωρίτερα ότι δεν είναι θέµα της τρόικας ή της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Όχι, κυρία Υφυπουργέ. Είπα ότι η συνειδητή
απαξίωση του δηµόσιου συστήµατος υγείας είναι για να παρα-
δοθεί στους ιδιώτες η περίθαλψη. Βλέπεται τα νοσοκοµεία -και
το είπατε µε µισόλογα βέβαια- σαν επιχειρήσεις και τους ασθε-
νείς σαν πελάτες, γιατί διαφορετικά δεν θα επιβάλλατε χαράτσια
σε ό,τι αφορά τις συνταγογραφήσεις, δεν θα επιβάλλατε χαρά-
τσια για τις εισαγωγές των νοσοκοµείων. Πέρα από εκεί, όµως,
υπάρχουν σηµαντικά ζητήµατα. Δεν απαντήσατε για τους εργα-
ζόµενους που είπα ότι είναι απλήρωτοι για µεγάλο χρονικό διά-
στηµα. 

Ξέρετε, κυρία Υφυπουργέ, ότι το Σάββατο τέθηκε εκτός λει-
τουργίας ο αξονικός τοµογράφος µε αποτέλεσµα να κινδυνεύσει
ασθενής, ο οποίος µεταφέρθηκε εσπευσµένα σε άλλο νοσοκο-
µείο, κατά πάσα πιθανότητα στο νοσοκοµείο των Ιωαννίνων. 

Εποµένως υπάρχουν αυτά και είναι πάρα πολύ σοβαρά τα
προβλήµατα. Δεν είναι µόνο η ψυχιατρική κλινική. Πρέπει να γνω-
ρίζετε προφανώς ότι υπολειτουργεί και η πνευµονολογική κλι-
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νική. Τα ακτινολογικά εργαστήρια και τα µικροβιολογικά δου-
λεύουν οριακά. Δεν υπάρχουν παρασκευαστές, δεν υπάρχουν µι-
κροβιολόγοι που να προσφέρουν πραγµατικά υπηρεσίες. 

Εµείς θεωρούµε, όπως είπα, ότι είναι µια συνειδητή πολιτική.
Σήµερα, αναδεικνύεται η αναγκαιότητα του δηµόσιου δωρεάν
συστήµατος υγείας και σε αυτήν την κατεύθυνση εµείς καλούµε
τους κατοίκους της περιοχής, τα λαϊκά στρώµατα να παλέψουν.

Κοιτάξτε, κυρία Υφυπουργέ, πώς αποδεικνύονται περίτρανα
όλα αυτά τα οποία εµείς λέµε και είναι πραγµατικότητα. Υπάρχει
νέος οργανισµός στο Νοσοκοµείο Άρτας και µιλάµε για ένα και-
νούργιο νοσοκοµείο και ξέρετε ασφαλώς τι περιλαµβάνει. Περι-
λαµβάνει µείωση εκατόν δέκα κρεβατιών. Αν αυτό δεν είναι
απαξίωση και δεν είναι µια πολιτική που οδηγεί στην εµπορευ-
µατοποίηση της υγείας τι είναι; Έχουµε µείωση µε τον νέο ορ-
γανισµό και στις θέσεις των γιατρών από ενενήντα οκτώ σε
ογδόντα οκτώ. Αυτά είναι δικά σας στοιχεία, δεν τα λέµε εµείς. 

Εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να παρθούν τώρα µέτρα στο νο-
σοκοµείο, γιατί διαφορετικά οι επιπτώσεις στους κατοίκους της
περιοχής θα είναι δραµατικές. Θεωρούµε ότι πρέπει σήµερα να
υπάρχουν συγκεκριµένες απαντήσεις και για το κέντρο αποθε-
ραπείας. Βέβαια δεν είναι το µόνο στη δυτική Ελλάδα. Είναι και
η περίπτωση της Αµφιλοχίας που γίνεται ακριβώς το ίδιο, που
υπήρχαν δεκατρείς ασθενείς, άνθρωποι τραυµατίες από τροχαία
ή από άλλα ατυχήµατα τους οποίους τους διώξατε γιατί δεν
υπήρχε προσωπικό για να διανυκτερεύσουν και το µόνο που
κάνει το κέντρο αποκατάστασης και στην Άρτα και στην Αµφιλο-
χία είναι να δέχεται κάποιες επισκέψεις το πρωί. 

Γι’ αυτό εµείς θεωρούµε ότι σήµερα πρέπει να δοθούν απαν-
τήσεις σ’ αυτά τα συγκερκιµένα ερωτήµατα, τα οποία ταλαιπω-
ρούν τους κατοίκους της περιοχής.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει η κ. Σκοπούλη.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Δυστυχώς δεν

θα πάρετε απάντηση από εµένα σε ορισµένα ερωτήµατα, διότι
συµφωνώ µαζί σας ότι η πολιτική της συρρίκνωσης των δαπανών
για τη δηµόσια υγεία είναι πολιτική βούληση. Είναι ξεκαθαρι-
σµένο αυτό και δεν συµφωνώ µε αυτό. 

Από την άλλη µεριά, όµως, δεν σηµαίνει ότι δεν µπορούµε να
διορθώσουµε τα κακώς κείµενα µέσα στο δηµόσιο σύστηµα
υγείας. Δεν συµφωνώ µε τίποτα να µειώσουµε τη φαρµακευτική
δαπάνη µόνο για το δηµόσιο και να παραµείνει ουσιαστικά στον
ιδιωτικό φορέα και στην τσέπη του ασθενή. Διαφωνώ κάθετα µε
αυτό. Υπάρχει σωρεία νοµοθετικών ρυθµίσεων και υπουργικών
αποφάσεων, οι οποίες το ευοδώνουν αυτό. Διαφωνώ κάθετα και
µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα, αλλά δεν είναι στο χέρι µου να το
κάνω.

Αυτό που µπορώ, όµως, να σας πω είναι ότι το Νοσοκοµείο
Άρτας έχει έναν προϋπολογισµό 28 εκατοµµύρια για το 2013.
Έχει χρωστούµενα γύρω στα 8 εκατοµµύρια. Έχει πάρει µέχρι
σήµερα 9 και κάτι εκατοµµύρια. Θα υπάρχει εισροή αµέσως τους
επόµενους µήνες άλλα 4 εκατοµµύρια. Οπότε, άµεσα θα ανακου-
φιστεί.

Όσον αφορά, όµως, στο κοµµάτι της ψυχική υγείας που ανήκει
στο νοσοκοµείο θα έπρεπε να λαµβάνει, σύµφωνα µε τον Παγ-
κόσµιο Οργανισµό Υγείας, γύρω στο 5%. Αυτό δεν είναι ούτε 3%.
Άρα το κοµµάτι µέσα στο νοσοκοµείο που αφορά την ψυχική
υγεία θα έπρεπε να αυξηθεί. 

Επίσης, υπάρχουν εκκρεµούντα κοινοτικά χρήµατα. Είναι
ακόµη πάνω από 500.000 � και περιµένουν µε γραφειοκρατικές
καθυστερήσεις να αποσταλεί ένας γιατρός για να δουλέψει την
κινητή µονάδα ψυχικής υγείας. Και αυτό θα γίνει. Τα προβλήµατα
είναι πάρα πολλά. 

Σας είπα ότι συµφωνώ σε ορισµένα σηµεία µε τη δική σας αν-
τίληψη. Αλλά διαφωνώ µε το σηµείο που αναφέρετε ότι πρέπει
να γίνει άριστος χειρισµός των χρηµάτων των οποίων διατίθεν-
ται.

Ειλικρινά, δεν είµαι υπεύθυνη για τα νοσοκοµεία, είµαι µόνο
για την ψυχική υγεία και δεν είµαι υπεύθυνη ούτε για τον προ-
ϋπολογισµό.

Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε την
κ. Σκοπούλη.

Η τρίτη µε αριθµό 1210/26-3-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου της Βουλευτού Αττικής του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
σχετικά µε την αντιµετώπιση του τοµέα του Πολιτισµού στο πλαί-
σιο του νέου Οργανισµού του Υπουργείου Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, δεν συζητείται λόγω
αναρµοδιότητας και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 1213/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή Ηµαθίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων
κ. Κωνσταντίνου Γιοβανόπουλου προς τον Υπουργό Διοικητικής
Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε τη
µεταφορά προσωπικού των Περιφερειακών Ενώσεων Δήµων
(ΠΕΔ) στους ΟΤΑ, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 1230/26-3-2013 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Αττικής του Λαϊκού
Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη προς τον Υπουργό
Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά
µε την απόδραση των κρατουµένων από τις φυλακές Τρικάλων. 

Το λόγο έχει ο κ. Κασιδιάρης για δύο λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Η µακροχρόνια αδράνεια όλων των κυ-

βερνήσεων τις τελευταίες δύο δεκαετίες δηµιούργησε πρό-
σφορο έδαφος σε ένα σωρό εγκληµατικές συµµορίες και στην
παρανοµία για να κυριαρχήσουν στη χώρα. Ως αποτέλεσµα εί-
χαµε στις 22-3-2013, πριν από λίγες ηµέρες, µία πραγµατικά πο-
λεµική επιχείρηση στις φυλακές των Τρικάλων, όπου ένοπλη
οµάδα Αλβανών επιχείρησε να εισβάλει στις φυλακές µε βαρύ-
τατο οπλισµό, µε χειροβοµβίδες, µε αυτόµατα πολεµικά τυφέκια,
µε άρτιο σχέδιο δράσης. Καθήλωσε εκεί τους Έλληνες σωφρο-
νιστικούς υπαλλήλους και εξωτερικούς φρουρούς και είχαµε
τραυµατίες. Ευτυχώς δεν θρηνήσαµε θύµατα. Ευτυχώς δεν σκο-
τώθηκαν δικοί µας άνθρωποι. Επισηµαίνουµε, λοιπόν, ότι τους
ανθρώπους µας τους έχουµε αφήσει στην κυριολεξία άοπλους
και απροστάτευτους απέναντι στο οργανωµένο έγκληµα.

Κύριε Υπουργέ, δεν επρόκειτο να κάνω αυτήν την ερώτηση,
εάν πριν από λίγες µόλις εβδοµάδες δεν είχε προηγηθεί εδώ η
συζήτηση για το νοµοσχέδιο περί ναρκωτικών, όπου είχατε φέρει
και κάποιες διατάξεις σχετικά µε τους εγκληµατίες µε τα καλάσ-
νικοφ και αυτόν τον πολεµικό εξοπλισµό που έχει πληµµυρίσει
τη χώρα, ώστε να βαρύνει λίγο το νοµικό πλαίσιο, οπότε και από
του βήµατος της Βουλής σας είχα κάνει εγώ προσωπικά ως εκ-
πρόσωπος της Χρυσής Αυγής ορισµένες προτάσεις για το πώς
µπορεί να αντιµετωπιστεί αυτή η απαράδεκτη κατάσταση. Ενθυ-
µούµαι ότι ο Υπουργός κ. Ρουπακιώτης τη συγκεκριµένη ώρα
που έκανα αυτές τις προτάσεις, οι οποίες περιέγραφαν µε ακρί-
βεια το τι θα συνέβαινε µετά από λίγες µέρες στις φυλακές Τρι-
κάλων, κοιτούσε την πόρτα. Δεν παρακολουθούσε τις προτάσεις
της Χρυσής Αυγής. Αναγνωρίζω ότι υπάρχει απέχθεια από την
πλευρά σας προς τις απόψεις µας, όπως είπα προφανώς και
απέχθεια από τη δική µας πλευρά προς τις δικές σας ιδέες.
Όµως έχετε την υποχρέωση να ακούτε τις προτάσεις µας. 

Στη συγκεκριµένη περίπτωση είχαµε πει ότι οι άνθρωποί µας,
οι αστυνοµικοί, οι σωφρονιστικοί υπάλληλοι δεν µπορούν να αν-
τιµετωπίσουν βαρύτατα οπλισµένους αλλοδαπούς µε τα αλεξί-
σφαιρα αυτά που φοράνε σήµερα τα οποία δεν κρατάνε τίποτα.
Κάνουν µόνο για εννιάρι πιστόλι, εποµένως µε το καλάσνικοφ
τούς σκοτώνεις. Καλύτερα να φοράγανε µια φόρµα για να είναι
και πιο ευκίνητοι. Δεν µπορούν µε αυτά τα ελαφρά πυροµαχικά,
µε το πιστόλι τους ή µε το υποπολυβόλο, το MP5 των 9 χιλιο-
στών, να αντιµετωπίσουν µία τέτοια οργανωµένη επίθεση. 

Θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου µε κάποιες προτάσεις.
Έχω να πω ότι το καλύτερο που είχε να γίνει –το είχαµε πει και
τότε, το επαναλαµβάνω και τώρα- είναι να εξοπλιστούν άµεσα οι
εξωτερικές φρουρές των φυλακών µε αυτόµατα πολεµικά όπλα,
όµως είναι το Μ16Α2 που υπάρχει στις αποθήκες του στρατού
και κάνει για τα αστικά κέντρα όπως είναι ο Κορυδαλλός, όπου
πάνε ελικόπτερα κ.λπ.. Υπάρχουν επίσης στις στρατιωτικές απο-
θήκες και άλλα βαρύτερα όπλα µε φυσίγγιο 7,62 χιλιοστών, όπως
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είναι το G3, όπως είναι το FN. Το προσωπικό της Αστυνοµίας, το
προσωπικό του Υπουργείου Δικαιοσύνης, οι περισσότεροι έχουν
περάσει από Ειδικές Δυνάµεις, σίγουρα έχουν κάνει θητεία στον
Ελληνικό Στρατό και γνωρίζουν να χειρίζονται αυτά τα όπλα.
Έπρεπε από την πρώτη µέρα που το προτείναµε να έχουν επα-
νεξοπλιστεί οι φρουρές των φυλακών να κρατούν τέτοιο οπλι-
σµό. Εάν οι Αλβανοί που επιτέθηκαν στα Τρίκαλα είχαν να
αντιµετωπίσουν διασταυρωµένα πυρά από FN ή από G3 ή από
Μ16, τότε θα είχαν µείνει εκεί, δεν θα είχαµε αυτές τις εξελίξεις. 

Θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου για το δεύτερο ερώτηµα
που έχουµε θέσει.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός κ. Καραγκούνης για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύ-

νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Πριν προχωρήσω στην απάντηση της επίκαιρης ερωτήσεως,
θέλω να εκφράσω και εγώ τη θλίψη και την οδύνη µου για το
χαµό του Β’ Αντιπροέδρου της Βουλής, του Θανάση Νάκου, του
πρώην Υπουργού, ενός κοινοβουλευτικού άνδρα µε ήθος και συ-
νέπεια. 

Τώρα, να έρθω στην απάντηση της επίκαιρης ερωτήσεως.
Έχουµε µιλήσει πάρα πολλές φορές, τόσο εγώ όσο και ο Υπουρ-
γός, για τα τεράστια προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι φυλα-
κές και για τον υπερπληθυσµό που έχει φτάσει πλέον στις
δεκατρείς χιλιάδες. Είναι ένας αριθµός που δεν υπήρχε ποτέ σε
ελληνικές φυλακές. Βεβαίως, έχουµε πει και µπορώ να σας απα-
ριθµήσω -αλλά τώρα δεν είναι η ώρα- το τι έχουµε κάνει για την
αποσυµφόρηση των φυλακών, χωρίς βεβαίως να προσβάλλεται
η ασφάλεια των φυλακών και θα σας εξηγήσω. Έχουν φτάσει,
λοιπόν, οι κρατούµενοι στις δεκατρείς χιλιάδες. Οι µειώσεις του
προσωπικού λόγω των δηµοσιονοµικών αναγκών φτάνουν από
15% έως 20% τα τελευταία δύο χρόνια. Μόνο το 2012 συνταξιο-
δοτήθηκαν εκατόν ογδόντα πέντε σωφρονιστικοί υπάλληλοι, οι
οποίοι βεβαίως ποτέ δεν αναπληρώθηκαν.

Βέβαια, επειδή αναφερόµαστε σε αριθµούς και για να µην αδι-
κούµε το έργο των σωφρονιστικών υπαλλήλων, θα ήθελα να πω
ότι αυτή η κατάσταση µε τις αποδράσεις δεν είναι πρωτόγνωρη.
Δεν ισχύει µόνο στην Ελλάδα, ισχύει και στο εξωτερικό. Θα ανα-
φέρω αυτά τα νούµερα, για να µην αδικούµε και το έργο των σω-
φρονιστικών υπαλλήλων, οι οποίοι όντως δίνουν έναν ηρωικό
αγώνα. Να σας αναφέρω ενδεικτικά: Το Βέλγιο το 2009 είχε εί-
κοσι έξι αποδράσεις. Δεν αναφέροµαι στον αριθµό που φεύγουν,
µπορεί να φεύγουν πεντακόσιοι. Βλέπω αριθµό δίπλα εξακόσιοι
είκοσι επτά. Μιλάµε µόνο για αποδράσεις. Φινλανδία δεκατέσσε-
ρις. Πορτογαλία δεκαοκτώ. Αν πάµε σε άλλες χώρες οι οποίες
βέβαια είναι προς τα Βαλκάνια, η FYROM έχει εξήντα µία και η
Ουκρανία έχει εκατόν είκοσι έξι αποδράσεις. Η Ελλάδα το 2012
είχε επτά αποδράσεις. Τα λέω αυτά για να µην ισοπεδώνουµε
όλη την κατάσταση, ότι είναι ένα ξέφραγο αµπέλι οι ελληνικές
φυλακές ή ότι δεν υπάρχει ασφάλεια.

Μπορώ να σας αναφέρω βεβαίως και πώς έχουµε εξοπλίσει
τους εξωτερικούς φρουρούς µέχρι τώρα, διότι βεβαίως αυτό το
περιστατικό που είχαµε στις 22 του µηνός πραγµατικά ήταν πρω-
τόγνωρο. Μάλιστα, επειδή το αναφέρατε, εγώ στις 20 του µηνός
είχα στείλει κατεπείγουσα εγκύκλιο, όπου κατόπιν των γεγονό-
των που είχαν λάβει χώρα στη φυλακή του Μαλανδρίνου, την
απόπειρα απόδρασης µε οµηρία, εφιστούσα την προσοχή και
είχα ζητήσει να ενισχυθούν τα µέτρα ασφαλείας των καταστηµά-
των µε εντατικοποίηση των ερευνών και αυξηµένη δύναµη προ-
σωπικού ιδίως κατά το τριήµερο των αργιών. Είχα ζητήσει να
επιστήσουν την προσοχή στο προσωπικό εσωτερικής και εξωτε-
ρικής φύλαξης για αποφυγή οποιασδήποτε έκνοµης ενέργειας
κρατουµένων ιδίως αυτής της οµηρίας, να αξιοποιήσουν οποι-
αδήποτε σχετική πληροφορία και να εντείνουν τη συνεργασία
τους µε τις κατά τόπους αστυνοµικές υπηρεσίες.

Επίσης, έχουν δοθεί από το 2011 οκτακόσια είκοσι πέντε πε-
ρίστροφα καθώς και πενήντα χιλιάδες φυσίγγια αυτών. Επίσης,
αντικαταστάθηκαν επτακόσια πενήντα περίστροφα παλαιότερου
τύπου και βεβαίως είχαν δοθεί πρόσθετα αλεξίσφαιρα. Βεβαίως,

για να µην ισοπεδώνουµε το έργο των σωφρονιστικών υπαλλή-
λων, επαναλαµβάνω ότι -αξιοποιώντας τις πληροφορίες- είχαµε
τις επιτυχηµένες επιχειρήσεις και µε την οµηρία αλλά βεβαίως
και µε το ελικόπτερο.

Τώρα, αυτό που έγινε την προηγούµενη εβδοµάδα ήταν άνευ
προηγουµένου. Ανάλογο περιστατικό έχει γίνει στο Μεξικό. Για
να καταλάβετε, λοιπόν, όπως το είπατε πολύ σωστά για τη στρα-
τιωτικού τύπου επιχείρηση που έγινε, θα ήθελα να σας πω το
εξής. Γνωρίζετε ότι έχουµε κάνει µία συνάντηση µε τον Πρωθυ-
πουργό, µε τον Υπουργό Δικαιοσύνης και µε τον Υπουργό Δηµο-
σίας Τάξης. Τα µέτρα τα οποία ελήφθησαν και οι αποφάσεις οι
οποίες πάρθηκαν και θα γίνουν πράξη τις επόµενες ηµέρες δεν
έχουν καµµία σχέση βέβαια µε τα προηγούµενα µέτρα. Οι φυλα-
κές θα θωρακιστούν, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται. Επίσης, ο εξο-
πλισµός, ο οπλισµός δηλαδή, θα είναι πολύ βαρύτερος. Δεν
χρειάζεται να τον αναφέρω τώρα. Στο τέλος αυτής της εβδοµά-
δας θα έχει ήδη παραδοθεί και ο πολύ βαρύτερος εξοπλισµός
τύπου G3A3. 

Θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Κασιδιάρης

έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Δεν απαιτώ από εσάς να έχετε άριστη

γνώση των επιχειρησιακών δεδοµένων. Το G3A3 που αναφέρατε
ας πούµε ότι θα ήταν καλό ενδεχοµένως για τις φυλακές του Μα-
λανδρίνου που είναι αποκεντρωµένες. Αν µπει G3A3 στον Κορυ-
δαλλό, ενδεχοµένως να γίνει µια συµπλοκή και να έχουµε
νεκρούς στο Χαλάνδρι. 

Να περάσω σε ένα άλλο θέµα και θα επιστρέψω σε αυτό το
ζήτηµα. Είναι αποδεκτό ότι υπάρχει βαριά εγκληµατικότητα στη
χώρα. Την έχουν µετατρέψει σε Μεξικό, όπως είπατε και εσείς.
Δεν γίνονται πουθενά αλλού αυτά, µόνο στο «Prison Brake», µία
αµερικανική σειρά, γίνονταν. Δεν συγκρίνω τις αποδράσεις στην
Ισπανία που αναφέρατε. Δεν έχει να κάνει µία πολεµική επιχεί-
ρηση που έγινε στα Τρίκαλα µε το ότι κάποιος στην Ισπανία µπο-
ρεί να σηκώθηκε και να έφυγε από µια φυλακή. Αυτά είναι
πρωτόγνωρα γεγονότα και δεδοµένα. 

Αυτό συµβαίνει γιατί; Έχουν εισέλθει στη χώρα εγκληµατίες
αλλοδαποί, άνθρωποι οι οποίοι έχουν κάνει φρικτά εγκλήµατα
στις χώρες τους. Θα σας αναφέρω ένα πολύ συγκεκριµένο πα-
ράδειγµα. Κρατούµενος από τη Βόρειο Αφρική µιλούσε µε άν-
θρωπο της πρεσβείας του και έτυχε ο σωφρονιστικός υπάλληλος
που ήταν παρών να ξέρει τη γλώσσα, να ξέρει αραβικά. Του
έλεγε: «Κάτσε εδώ που είσαι εσύ -µε µια ληστεία επιβαρυνόταν-
γιατί αν πας στο Μαρόκο έχεις δις ισόβια µε τους φόνους που
έχεις κάνει. Εποµένως κάτσε εδώ».

Η πρότασή µας είναι πολύ απλή. Αντί να τους σιτίζει ο ελληνι-
κός λαός και να έχουµε µέσα στις ελληνικές φυλακές όλα αυτά
τα αποβράσµατα στην κυριολεξία, που συνήθως στην πρώτη
τους πενθήµερη άδεια φεύγουν και γίνονται πάλι βάρος για την
ελληνική κοινωνία ή όπως αυτός ο Αλβανός µε την απόδραση
που είχε συµµετάσχει στη συµπλοκή στο Παγκράτι που είχε σκο-
τωθεί ένα παιδί από τη Βόρειο Ήπειρο, πρέπει να απαλλαγούµε
από όλα αυτά. 

Και πώς γίνεται; Να ξεκινήσουµε τώρα τις συζητήσεις για δια-
κρατικές συµφωνίες, ούτως ώστε να εκτίουν τις ποινές τους
αυτοί οι εγκληµατίες στις χώρες προέλευσής τους. Δηλαδή να
πηγαίνει ο Αλβανός στην Αλβανία και να κάνει τα ισόβια. Αν µι-
λήσετε µε ποινικούς, θα σας πουν ότι στην Αλβανία τα ισόβια
είναι ισόβια και µάλιστα πάρα πολλοί απ’ αυτούς δεν επιβιώνουν. 

Είναι πρέπον, λοιπόν, αυτήν τη στιγµή να ξεκινήσουν οι δια-
κρατικές συµφωνίες και να σηκωθούν να φύγουν, να πάνε στο
Μαρόκο, στην Αλγερία, στην Αλβανία όλοι αυτοί οι εγκληµατίες
που µόνο προβλήµατα δηµιουργούν και µόνο προβλήµατα θα δη-
µιουργούν όσο παραµένουν στη χώρα. 

Από κει και πέρα, στη συνάντηση αυτή που προαναφέρατε,
που ήταν και ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, στον οποίο
θα µπορούσα να κάνω την ίδια επίκαιρη ερώτηση αλλά δεν πα-
τάει το πόδι του στη Βουλή, τουλάχιστον όσον αφορά τη Χρυσή
Αυγή. Ήρθε σήµερα για επίκαιρη ερώτηση του ΣΥΡΙΖΑ. Σε δικές
µας επίκαιρες ερωτήσεις δεν απαντάει πλέον ποτέ, κρύβεται. Το
λέω σε εσάς, λοιπόν, που ως Υπουργείο Δικαιοσύνης συµµετέ-
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χετε στον κοινοβουλευτικό έλεγχο και αυτό είναι θεµιτό και πρέ-
πον. Είπατε, λοιπόν, ότι η πατρίδα µας έχει γεµίσει µε χιλιάδες
καλάσνικοφ και η δικαιολογία γι’ αυτό είναι η γεωγραφική της
µορφολογία και ότι τα σύνορά µας, το είπατε εσείς, είναι ξέ-
φραγο αµπέλι και δεν φυλάσσονται. 

Δεν ακούσαµε καµµία λέξη για το τι πρόκειται να γίνει από δω
και πέρα. Ακούσαµε µόνο για προσλήψεις κάποιων νέων σωφρο-
νιστικών υπαλλήλων. Συµφωνούµε απόλυτα. Προσέξτε, αυτοί οι
άνθρωποι πρέπει να έχουν πολύ αξιολογικά και αξιοκρατικά κρι-
τήρια. Πρέπει να είναι όλοι από τις ειδικές δυνάµεις του Ελληνι-
κού Στρατού, πρέπει να αξιολογηθούν όχι µόνο µε µόρια αλλά
να τους πάτε και σε πεδίο βολής και να περάσουν σωµατική δια-
δικασία καταπόνησης, ούτε ώστε να φανεί εάν µπορούν να αν-
τεπεξέλθουν σ’ αυτό το δύσκολο έργο. Από κει και πέρα δεν θα
πω τις προτάσεις της Χρυσής Αυγής, διότι θα χρονοτριβήσουµε. 

Θα επαναλάβω και πάλι ότι όταν έχεις έναν αντίπαλο µε πολύ
βαρύ οπλισµό, πρέπει και ο δικός µας άνθρωπος, που είναι και
εκπρόσωπος του κράτους και της ευνοµούµενης πολιτείας µας,
να έχει και αυτός βαρύτατο οπλισµό. Και αυτό θα έπρεπε να έχει
γίνει προ πολλού. Είναι διαδικασία µίας ηµέρας σε στρατιωτικές
µονάδες. Στο Κέντρο Εκπαίδευσης Ειδικών Δυνάµεων στη Νέα
Πέραµο υπάρχουν τα FN µέσα στις αποθήκες, µέσα στο γράσο
στην κυριολεξία και ξέρουν να τα χειρίζονται οι άνθρωποι που
έχουν αναλάβει αυτό το έργο της φύλαξης των φυλακών. Μπορεί
αυτή η διαδικασία να γίνει άµεσα, για να σπάσει επιτέλους αυτό
το απόστηµα της βαριάς εγκληµατικότητας. 

Να κλείσω µε µία καταγγελία πολύ σηµαντική. Όπως γνωρί-
ζουµε, καταδικάστηκαν οι εγκληµατίες, οι γεωργιανοί αυτοί δο-
λοφόνοι των αστυνοµικών της Οµάδας «ΔΙΑΣ». Σας  είχαµε πει,
προσέξτε. Αφήσατε τον έναν εκ των τριών ελεύθερο. Αυτός πή-
γαινε στο δικαστήριο κανονικά, αλλά δεν τον  προσέξατε και την
τελευταία ηµέρα που ήταν να ακούσει την ποινή, το λέω έτσι
λαϊκά, ο άνθρωπος αυτός έκανε το αυτονόητο, σηκώθηκε κι
έφυγε κι ακόµα τον ψάχνουµε. Είναι για δις ισόβια αυτός ο άν-
θρωπος και είναι ελεύθερος. Μπορεί να έχει πάει στη Γεωργία
τώρα και να κάνει τη ζωούλα του. Αυτό είναι απαράδεκτο, το εί-
χαµε τονίσει, είναι ένα έγκληµα. Ευθύνεται απόλυτα η ηγεσία του
Υπουργείου Δικαιοσύνης. Υπάρχει και µία λέξη που ενδεχοµένως
να µην την έχετε ακούσει ποτέ, αλλά εµείς θα την επαναλαµβά-
νουµε διαρκώς: «Παραίτηση». 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός Δι-

καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Κων-

σταντίνος Καραγκούνης έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύ-

νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Επιτρέψτε
µου να πω τα εξής πάνω σ’ αυτά που αναφέρθησαν. 

Πρώτα απ’ όλα, δεν θα κάνουµε τώρα εδώ επιχειρησιακή ανά-
λυση. Βεβαίως αυτά τα όπλα δεν µπορούν να µπουν στον αστικό
ιστό. Αυτό, όµως, που εµείς έπρεπε να κάνουµε και έπρεπε να
διασφαλίσουµε, είναι να υπάρχει ένας βαρύτερος οπλισµός για
να µπορούν να αντιµετωπιστούν τέτοιου στρατιωτικού τύπου επι-
χειρήσεις. 

Από την πρώτη στιγµή που αναλάβαµε το Υπουργείο, επανα-
φέραµε το ζήτηµα των διακρατικών συµφωνιών. Διότι πρέπει να
ξέρετε -και κατ’ αρχάς να απαντήσω και στην ερώτησή σας- ότι
άνω των δέκα ετών είναι τρεις χιλιάδες εκατόν δεκαοχτώ οι αλ-
λοδαποί στους οποίους έχει επιβληθεί αυτή η ποινή και κρατούν-
ται στα ελληνικά σωφρονιστικά καταστήµατα. 

Είχαµε έρθει, λοιπόν, σε επαφή από την πρώτη στιγµή µε την
Αλβανία -όπου κρατούνται στις ελληνικές φυλακές πάνω από
δυόµισι χιλιάδες Αλβανοί κρατούµενοι- ούτως ώστε να έρθουµε
σε µία συµφωνία και να µπορέσουν να εκτίσουν το υπόλοιπο της
ποινής τους στην Αλβανία. Βεβαίως είχαµε έρθει σε επαφή και
µε άλλες χώρες και µε τη Βουλγαρία και µε τη Ρουµανία και µε
το Πακιστάν και µε πολλές άλλες χώρες. 

Δυστυχώς υπάρχει απροθυµία στο να πάρουν αυτούς τους
κρατουµένους, διότι και αυτοί επικαλούνται ότι δεν έχουν πού να
τους βάλουν. Μάλιστα υπήρχε παλαιότερη πρόταση να χτίσει η
Ελλάδα σωφρονιστικό κατάστηµα στην Αλβανία, ώστε να στεί-
λουµε τους κρατουµένους. Εκεί υπήρξε αρνητική απάντηση.
Αυτά, ως προς αυτό το οποίο είπατε. 

Από κει και πέρα, εµείς θα προχωρήσουµε στην ενίσχυση των
φυλακών. Ήδη από τον τελευταίο ενάµιση χρόνο έχουν δοθεί
προς το Υπουργείο Δικαιοσύνης -διότι δεν υπάρχουν δυστυχώς
οι πόροι- 1,5 εκατοµµύριο ευρώ για τα συστήµατα ασφαλείας και
νοµίζω ότι µε συντονισµένες προσπάθειες και µε το Υπουργείο
Δηµοσίας Τάξης θα µπορέσουµε να δώσουµε µία πραγµατική
απάντηση σ’ αυτήν την απειλή που έχουν τα ελληνικά σωφρονι-
στικά καταστήµατα αλλά βεβαίως και η ελληνική κοινωνία. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων

ερωτήσεων. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των 

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 22/16/5-11-2012 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ.κ. Χρυσούλας-
Μαρίας Γιαταγάνα, Ραχήλ Μακρή, Κωνσταντίνου Γιοβα-
νόπουλου, Παύλου Χαϊκάλη, Μαρίνας Χρυσοβελώνη, Μαρίνου
Ουζουνίδη, Τσαµπίκας (Μίκας) Ιατρίδη, Γεωργίου Νταβρή, Έλε-
νας Κουντουρά και Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου, προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών, Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υπο-
δοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση των υδα-
τικών πόρων.

Θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι για τη συζήτηση της
παρούσας επίκαιρης επερώτησης ορίζονται ως Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι από το ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ ο Βουλευτής Β’ Αθήνας κ. Από-
στολος Αλεξόπουλος, από το Λαϊκό Σύνδεσµο-Χρυσή Αυγή ο
Βουλευτής Ευβοίας κ. Νικόλαος Μίχος και από τη Δηµοκρατική
Αριστερά η Βουλευτής κ. Νίκη Φούντα. Οι Κοινοβουλευτικοί Εκ-
πρόσωποι των λοιπών Κοινοβουλευτικών Οµάδων παραµένουν
ως έχουν, δηλαδή από τη Νέα Δηµοκρατία  ο κ. Μάκης Βορίδης,
Βουλευτής Αττικής, από το ΠΑΣΟΚ ο κ. Μιχάλης Χρυσοχοΐδης
και από τους Ανεξάρτητους Έλληνες ο κ. Επαµεινώνδας Μαριάς,
Βουλευτής Ηρακλείου. 

Η κ. Χρυσούλα-Μαρία Γιαταγάνα έχει το λόγο για δέκα λεπτά.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Κύριε Πρόεδρε, θα µου επι-

τρέψετε να εκφράσω τα θερµά συλλυπητήριά µου στην οικογέ-
νεια του εκλιπόντος συναδέλφου µας, Αθανασίου Νάκου.
Εύχοµαι ο Θεός να αναπαύσει την ψυχή του. 

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουρ-
γοί, ακριβώς πριν µία εβδοµάδα, στις 22 Μαρτίου, γιορτάσαµε
την Παγκόσµια Ηµέρα για το Νερό, τον πολυτιµότερο φυσικό
πόρο και αναντικατάστατο αγαθό ολόκληρου του πλανήτη, που
γι’ αυτόν το λόγο ακριβώς επονοµάστηκε «λευκός χρυσός» και
αναντίρρητα αποτελεί δηµόσιο αγαθό. 

Η Παγκόσµια Ηµέρα για το Νερό, όπως είναι γνωστό, καθιε-
ρώθηκε στη συνδιάσκεψη του ΟΗΕ σχετικά µε το περιβάλλον και
την ανάπτυξη που πραγµατοποιήθηκε στο Ρίο Ντε Τζανέιρο της
Βραζιλίας το 1992. Εν τέλει, ο ΟΗΕ τον Ιούλιο του 2010, διαπι-
στώνοντας την αυτονόητη ανάγκη, ότι δηλαδή έπρεπε να δια-
σφαλιστεί η απρόσκοπτη και ισότιµη πρόσβαση των ανθρώπων
σε ασφαλές και καθαρό πόσιµο νερό, ενέκρινε ψήφισµα µε το
οποίο η πρόσβαση στο νερό προστέθηκε στη διακήρυξη για τα
ανθρώπινα δικαιώµατα. Επί λέξει: «Αναγνωρίζεται το δικαίωµα
σε ασφαλές και καθαρό πόσιµο νερό και αποχέτευση ως ανθρώ-
πινο δικαίωµα, το οποίο είναι απαραίτητο για την πλήρη από-
λαυση της ζωής και όλων των ανθρωπίνων δικαιωµάτων». 

Ο Γενικός Γραµµατέας του Οργανισµού Μπαν-Κιµ-Μουν στο
µήνυµα του για την Παγκόσµια Ηµέρα Νερού το 2012, µόλις πριν
ένα χρόνο, επεσήµανε µεταξύ άλλων ότι απαιτούνται πολιτικές
που προωθούν το δικαίωµα στο νερό για όλους. 

Στη χώρα µας, όµως, ζούµε πλέον εξαιτίας των µνηµονίων τις
εκβιαστικές και απάνθρωπες παρεµβάσεις του Διεθνούς Νοµι-
σµατικού Ταµείου, της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της Παγκόσµιας
Τράπεζας, αφού µας επιβλήθηκε ως όρος κι ως προϋπόθεση η
ιδιωτικοποίηση του νερού, όπως ακριβώς συνέβη και σε άλλα
κράτη πριν από πολλές δεκαετίες. Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες κα-
ταψήφισαν το σχέδιο των αποκρατικοποιήσεων, το οποίο η τρι-
κοµµατική Κυβέρνηση, χωρίς καµµία αντίρρηση, αποδέχθηκε και
το οποίο δυστυχώς ψηφίστηκε απ’ αυτήν τη Βουλή τοποθετών-
τας στη λίστα -µεταξύ άλλων- και τις εταιρείες ύδρευσης «ΕΥΑΘ
Α.Ε.» και «ΕΥΔΑΠ Α.Ε.», µε πρώτο στόχο τελικά την «ΕΥΑΘ Α.Ε.». 

Η τρικοµµατική Κυβέρνησή σας περιφρόνησε τη διεθνή εµπει-
ρία που αποκτήθηκε τα τελευταία είκοσι πέντε χρόνια από τη µε-
τατροπή του νερού σε ιδιωτικό εµπόρευµα. Αυτή η εµπειρία έχει
να επιδείξει αποκλειστικά και µόνο έλλειψη συντήρησης των δι-
κτύων, επιδηµίες και θανάτους, εκτίναξη των τιµολογίων στα
ύψη, υποβάθµιση του βιοτικού επιπέδου και απώλεια της ανθρώ-
πινης αξιοπρέπειας και τελικά καµµία απολύτως επένδυση, καµ-

µία απολύτως ανάπτυξη. Δηλαδή, η ιδιωτικοποίηση του νερού
αποδεδειγµένα έχει αποτύχει οικτρά, προκαλώντας όµως κατα-
στροφή. Το αποτέλεσµα ποιο ήταν; Να οδηγηθούν πλέον τα
κράτη στην επανακρατικοποίηση των υδατικών πόρων. 

Η Βρετανία επανακρατικοποίησε το δίκτυο και τη διαχείριση
των υδάτων της, τα οποία είχαν περάσει σε χέρια ιδιωτών κατά
την περίοδο 1989-1993. Στη Γερµανία σχεδόν το σύνολο του
τοµέα ύδρευσης ανήκει σε δηµόσιους φορείς, αλλά ακόµα κι
όταν σε κάποιες περιοχές τη διαχείριση έχουν ιδιωτικές εται-
ρείες, αυτές ελέγχονται από την τοπική αυτοδιοίκηση. Στη Γαλ-
λία, το 1985 ιδιωτικοποιήθηκε το 77% του δικτύου ύδρευσης της
χώρας. Τα αποτελέσµατα της ιδιωτικοποίησης ήταν η αλµατώ-
δης αύξηση των τιµολογίων και η ελλιπής συντήρηση του δι-
κτύου. Τελικά, τον Ιανουάριο του 2010 η διαχείριση του νερού
επανήλθε στην κυριότητα των δήµων. 

Στη χώρα µας, οι υπηρεσίες ύδρευσης και αποχέτευσης πα-
ρέχονται από δηµόσιους ή δηµοτικούς φορείς. Στη Θεσσαλονίκη,
αρµόδια είναι η Εταιρεία Ύδρευσης και Αποχέτευσης Θεσσαλο-
νίκης, ΕΥΑΘ, η οποία αποτελείται από την ΕΥΑΘ Παγίων –νοµικό
πρόσωπο δηµοσίου δικαίου- που έχει στην κατοχή της τις γεω-
τρήσεις, τα δίκτυα και τις εγκαταστάσεις και είναι επιφορτισµένη
µε την επέκταση και αντικατάσταση των πεπαλαιωµένων ή προ-
βληµατικών δικτύων και εγκαταστάσεων, καθώς και την πώληση
νερού στην «ΕΥΑΘ Α.Ε.» και την «ΕΥΑΘ Α.Ε.» -νοµικό πρόσωπο
ιδιωτικού δικαίου- που είναι επιφορτισµένη µε τη λειτουργία, δια-
νοµή, συντήρηση και τιµολογιακή πολιτική. 

Στο λεκανοπέδιο της Αττικής, η εταιρεία ύδρευσης και αποχέ-
τευσης της πρωτεύουσας, «ΕΥΔΑΠ Α.Ε.», έχει την αποκλειστική
αρµοδιότητα υδροδότησης, αποχέτευσης και επεξεργασίας λυ-
µάτων κι έχει στην ιδιοκτησία της τα δίκτυα και τις εγκαταστά-
σεις. Στην υπόλοιπη Ελλάδα, αρµόδοι για τα νερά είναι οι κατά
τόπους δηµοτικές επιχειρήσεις ύδρευσης-αποχέτευσης ΔΕΥΑ. 

Το ΤΑΙΠΕΔ σήµερα κατέχει το 61,33% του µετοχικού κεφα-
λαίου της «ΕΥΔΑΠ Α.Ε.» και το 74,15% της «ΕΥΑΘ Α.Ε.». Ήδη,
στις 23-1-2013 ο τότε Πρόεδρος του Δ.Σ. του ΤΑΙΠΕΔ -τώρα µας
άφησε χρόνους- ανακοίνωσε στην Επιτροπή Οικονοµικών Υπο-
θέσεων ότι πρόκειται να ιδιωτικοποιηθεί το 51% του µετοχικού
κεφαλαίου της «ΕΥΑΘ Α.Ε.». 

Τονίζω στο σηµείο αυτό ότι κάθε ιδιωτικοποίηση µέσω του ΤΑΙ-
ΠΕΔ καθόλου δεν συµβάλλει στην αύξηση των δηµόσιων εσό-
δων, αφού το τίµηµα καταβάλλεται εξ ολοκλήρου σε ειδικό
λογαριασµό για την αποπληρωµή του χρέους, δηλαδή για να
πλουτίσουν οι τοκογλύφοι δανειστές µας. Σε κάθε περίπτωση, η
ιδιωτικοποίηση των εταιρειών αυτών µε οποιοδήποτε τίµηµα θα
είναι καταστροφική για τον ελληνικό λαό. 

Και οι δύο εταιρείες –η «ΕΥΔΑΠ Α.Ε.» και η «ΕΥΑΘ Α.Ε.»- είναι
κερδοφόρες. Η πραγµατική αξία τους εκτιµάται σε πολλά δισε-
κατοµµύρια ευρώ, σε αντίθεση µε την υποτιµηµένη χρηµατιστη-
ριακή τους αξία. 

Πιο συγκεκριµένα, η ΕΥΑΘ διαθέτει δύο χιλιάδες τριακόσια
τριάντα χιλιόµετρα δικτύων και πεντακόσιες δέκα χιλιάδες υδρό-
µετρα. Πέραν της Θεσσαλονίκης, στην περιοχή ευθύνης της
ΕΥΑΘ έχουν προστεθεί οι περιοχές Αγίου Ιωάννη -επέκταση Κα-
λαµαριάς- Πυλαίας, Πεύκων, Ωραιοκάστρου, Ευκαρπίας -επέ-
κταση Ευόσµου- ενώ αποχετεύονται, χωρίς να υδρεύονται, η
Νικόπολη και οι περιοχές της Νέας Μηχανιώνας και της Περαίας.
Το πρώτο εξάµηνο του 2012 τα µετά από φόρους κέρδη της ει-
σηγµένης «ΕΥΑΘ Α.Ε.» διαµορφώθηκαν στα 11,23 εκατοµµύρια
ευρώ. Σε επίπεδο δεικτών, ο όµιλος συνεχίζει να διατηρεί όλους
τους βασικούς δείκτες σε εξαιρετικό επίπεδο. 

Η «ΕΥΔΑΠ Α.Ε.» είναι η µεγαλύτερη εταιρεία στην Ελλάδα, η
οποία δραστηριοποιείται στη διαχείριση του νερού και των λυ-
µάτων εδώ και πολλές δεκαετίες. Το πελατολόγιο της «ΕΥΔΑΠ
Α.Ε.» στον τοµέα της ύδρευσης περιλαµβάνει περίπου τέσσερα
εκατοµµύρια τριακόσιες χιλιάδες συνδροµητές, δύο χιλιάδες εί-
κοσι συνδέσεις, ενώ το µήκος των αγωγών της ανέρχεται σε εν-
νιάµισι χιλιάδες χιλιόµετρα. Ο τοµέας της αποχέτευσης εξυπη-
ρετεί τριάµισι εκατοµµύρια κατοίκους, ενώ το συνολικό µήκος
αγωγών ανέρχεται σε έξι χιλιάδες χιλιόµετρα. 

Παρά την κρίση, η εταιρεία κατάφερε το πρώτο εξάµηνο του
2012 να σηµειώσει πρωτόγνωρη βελτίωση στα αποτελέσµατά
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της. Συγκεκριµένα, τα ενοποιηµένα κέρδη µετά από φόρους
ανήλθαν σε 12,25 εκατοµµύρια ευρώ, αυξηµένα κατά 54% σε
σύγκριση µε το αντίστοιχο εξάµηνο του 2011. 

Το µείζον ερώτηµα που τίθεται, κύριοι Υπουργοί, είναι: Πώς θα
εξασφαλίσετε ότι το νερό στην Ελλάδα θα συνεχίσει να είναι δη-
µόσιο και κοινωνικό αγαθό; Πώς θα εξασφαλίσετε ότι θα παρα-
µείνει ανθρώπινο δικαίωµα; Πώς θα εξασφαλίσετε ότι κάθε
ελληνική οικογένεια θα έχει απρόσκοπτη και ισότιµη πρόσβαση
σε ασφαλές και καθαρό πόσιµο νερό; Πώς θα διασφαλίσετε τον
κοινωνικό χαρακτήρα και την κοινωνική πολιτική που επιβάλλεται
να έχουν οι εταιρείες ύδρευσης, τη στιγµή που αυτές θα έχουν
περάσει σε χέρια ιδιωτών, που στοχεύουν αποκλειστικά και µόνο
στη µεγιστοποίηση του κέρδους τους; 

Σας τονίζω ότι µεγάλα ευρωπαϊκά κράτη  -όπως προείπα- για
παράδειγµα, η Αγγλία και η Γαλλία, µε προηγµένη Δηµόσια Διοί-
κηση, που είχαν ιδιωτικοποιήσει τις δικές τους εταιρείες, ύστερα
από τα τεράστια προβλήµατα που δηµιουργήθηκαν στους λαούς
τους, τις επανέφεραν υπό δηµόσιο ή δηµοτικό έλεγχο. Εσείς πώς
θα αποτρέψετε αυτά τα προβλήµατα, τα οποία δεν κατάφεραν
να αποτρέψουν τα µεγάλα ευρωπαϊκά κράτη; 

Λάβετε υπ’ όψιν σας, επίσης, ότι στην Ιταλία το 2011 ο ιταλικός
λαός µε δηµοψήφισµα καταψήφισε σε ποσοστό 95% την ιδιωτι-
κοποίηση του νερού, ενώ στην Ολλανδία από το 2004 υπάρχει
νόµος που απαγορεύει την ιδιωτικοποίηση. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες τονίζουµε ότι θα καταψηφίσουµε και
πάλι, για όλους τους προαναφερόµενους λόγους, την προωθού-
µενη από την Κυβέρνησή σας ιδιωτικοποίηση της «ΕΥΑΘ Α.Ε.»
και της «ΕΥΔΑΠ Α.Ε.». 

Καλούµε όλους τους συναδέλφους να αναλογιστούν τις ευθύ-
νες τους ως προς το έγκληµα που συντελείται από την πώληση
του νερού, του ανθρώπινου αυτού δικαιώµατος και να αποτρέ-
ψουν αυτήν την ιδιωτικοποίηση. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης):  Ευχαριστούµε την

κ. Γιαταγάνα. Την ευχαριστώ ιδιαίτερα για τη συνέπεια στο
χρόνο. 

Θα ήθελα να σας παρακαλέσω σήµερα, επειδή είχαµε κάποια
καθυστέρηση, για καθαρά λειτουργικούς λόγους να τηρήσουµε
τους χρόνους, για να µπορέσουµε να ανταποκριθούµε και σε κά-
ποιες άλλες υποχρεώσεις. 

Το λόγο έχει ο κ. Γιοβανόπουλος για πέντε λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Ο Θανάσης Νάκος ήταν ο Αντιπρόεδρος της Βουλής µε τον

οποίο συνεργάστηκα πολύ στενά στην Επιτροπή του «πόθεν
έσχες» των κοµµάτων και των Βουλευτών. Οφείλω να καταθέσω
την εµπειρία µου για έναν άνθρωπο, ο οποίος µε αυταπάρνηση
υπηρετούσε το καθήκον και µας έδειξε το δρόµο πώς να εργα-
ζόµαστε µε προσήλωση στην έννοια του καθήκοντος. 

Θέλω από το βήµα αυτό να συλλυπηθώ τη φυσική του οικογέ-
νεια και την πολιτική του οικογένεια και να είναι ελαφρύ το χώµα
που θα τον σκεπάσει. 

Η επικαιρότητα βέβαια ξεπερνάει πολλές φορές και τις ερω-
τήσεις, ξεπερνάει και τις επίκαιρες ερωτήσεις. Βλέπουµε µε ανη-
συχία τα τεκταινόµενα στην Κύπρο. Βλέπουµε ότι τελικά και εκεί
υπήρχε µια σκοτεινή περίοδος πριν από την καταστροφή που
ήρθε τώρα πρόσφατα. Ήδη κυκλοφόρησαν διάφορα έγγραφα
και επιστολές, που αποδεικνύουν ότι τουλάχιστον από τις 11 Φε-
βρουαρίου είχαν αρχίσει οι συζητήσεις για το κούρεµα των κα-
ταθέσεων των επενδυτών. Των επενδυτών! Έτσι πλέον τιτλο-
φορούνται οι αποταµιευτές. Δεν είναι πλέον αποταµιευτές. Δεν
είναι οι άνθρωποι που βάζουν το υστέρηµά τους, είναι οι «επεν-
δυτές». 

Από τις 11 Φεβρουαρίου, λοιπόν, κυκλοφόρησαν τα έγγραφα
και οι εσωτερικές επιστολές στη «CENTRAL BANK OF CYPRUS»
και νοµίζω ότι τις επόµενες ηµέρες θα έχουµε µια πολύ µεγάλη
συζήτηση γι’ αυτό το θέµα, για να δούµε ότι τελικά υπάρχουν άν-
θρωποι οι οποίοι δεν τηρούν το καθήκον τους. Υπάρχουν άνθρω-

ποι, οι οποίοι δεν υπηρετούν την έννοια «πατρίδα» και την έννοια
«λαός». 

Πάντως, σήµερα µιλάµε για το νερό, µε την εθνική του σηµα-
σία, µε την κοινωνική του σηµασία, µε την οικονοµική του σηµα-
σία. Για παράδειγµα, στην περιοχή µου, στην Ηµαθία, υπάρχει ο
Αλιάκµονας, ο οποίος έχει, σ’ ένα διάστηµα από την Κοζάνη και
µετά, τουλάχιστον τρία φράγµατα για να παράγουµε ηλεκτρικό
ρεύµα. Έχουµε µια µεγάλη δεξαµενή, για να µπορέσουµε να
έχουµε επικουρική ύδρευση προς τη Θεσσαλονίκη και φυσικά
έχουµε και την άρδευση του κάµπου µε το περισσευούµενο νερό,
έτσι όπως η φυσική ροή του Αλιάκµονα πλουτίζει τον µακεδονικό
κάµπο. 

Θα θυµάστε κύριε Υπουργέ, κύριε Καλαφάτη, ότι φυσικά η
λίµνη των Γιαννιτσών ήταν ένα εθνικό έργο εθνικής σηµασίας.
Ήταν ένα έργο το οποίο, πέρα από την αποστράγγιση της λίµνης
των Γιαννιτσών, εξυπηρέτησε την υγεία των κατοίκων της Μακε-
δονίας, εξυπηρέτησε φυσικά και την ιδιοκτησία και την αγροτική
παραγωγή. 

Θέλω µε αυτές τις δύο-τρεις επισηµάνσεις να εξηγήσω και να
πω ότι το νερό δεν µπορεί, δεν πρέπει και δεν χωράει στο µυαλό
κανενός ότι ίσως ιδιωτικοποιηθεί ποτέ σ’ αυτήν τη χώρα. Βλέ-
πουµε τα δηµοσιεύµατα, βλέπουµε τι έγινε στην παγκοσµιοποι-
ηµένη αγορά, παρακολουθούµε τι έχει συµβεί ακόµα και στη Χιλή
του 1981, όταν ο Πινοσέτ αποφάσισε εκεί να ιδιωτικοποιήσει το
νερό. 

Σκεφτείτε ότι στη Χιλή τότε το νερό κόστιζε 2,70 το κυβικό µε
µεροκάµατο 215 ευρώ. Αν φτάσουµε σ’ αυτήν την κατάντια, αν
φτάσουµε σ’ αυτήν τη µιζέρια και υπάρχει ένα µονοπώλιο στη
χρήση του νερού, καταλαβαίνετε ότι θα είναι όχι εθνική προδο-
σία, όχι εθνική µειοδοσία, αλλά πριόνισµα στα θεµέλια της ιστο-
ρίας και του µέλλοντος αυτού του κράτους.

Θέλαµε µ’ αυτήν την επίκαιρη επερώτηση να σας επιστήσουµε
την προσοχή. Πέρα από αντιπολιτευτικές κορόνες, πέρα από οτι-
δήποτε µπορούσε να σκεφτεί κανείς, για να έχει µια κοµµατική
πελατεία, για να κάνει σπέκουλα ή για να αρχίσει εδώ να δαπανά
χρόνο απ’ αυτά τα άπειρα λόγια που ακούγονται και ξανακού-
γονται και λέγονται και ξαναλέγονται, πρέπει να σας επιστή-
σουµε την προσοχή στο ότι αυτό που συντελείται στην ελληνική
κοινωνία µέσω του ΤΑΙΠΕΔ είναι τουλάχιστον ανησυχητικό. Δεν
χρησιµοποιώ, εκούσια, τη λέξη «ύποπτο». Δεν τη χρησιµοποιώ
και δεν θα τη χρησιµοποιήσω µέχρι να έχω αποδείξεις. Είναι
όµως εξαιρετικά ανησυχητικό.

Σήµερα στο ΤΑΙΠΕΔ ανήκει το 61,33% της ΕΥΔΑΠ. Τι σηµαίνει
«Ταµείο Αξιοποίησης»; Τι θα αξιοποιήσετε; Θα αξιοποιήσετε το
δίκτυο; Θα αξιοποιήσετε το ίδιο το νερό; Θα το πουλήσετε; Θα
το µοιραστούν εταιρείες και ανάλογα θα µας το δίνουν ή όχι;
Ανάλογα θα το αγοράζουµε όλοι σε µπουκαλάκι ή όχι; Ανάλογα
θα φροντίζουν να το έχουν καθαρό ή όχι, να χρησιµοποιούν το
βρόχινο νερό ή όχι και εµείς θα είµαστε θεατές; Ο κόσµος που
σας έδωσε την ευκαιρία να κυβερνήσετε, το έκανε µε την πεποί-
θηση ότι θα φροντίζετε και θα προστατεύετε τα δικαιώµατά του.
Νοµίζω ότι απ’ αυτήν την κορωνίδα δεν µπορείτε να αφίστασθε. 

Θέλω στο σηµείο αυτό να µας εξηγήσετε -γιατί γι’ αυτό µε
ζέση προσυπέγραψα τη συγκεκριµένη ερώτηση που ετοίµασε η
κ. Γιαταγάνα- να µας πείτε, να µας αποκαλύψετε και, εν πάση πε-
ριπτώσει, ρηµατικά να δεσµευτείτε ότι δεν υπάρχει καµµία τέτοια
περίπτωση. Δεν ξέρω τι θα συµβεί στο µέλλον. Δεν έχω κολλήσει
ένσηµα προφήτη, αλλά θα ήθελα από εσάς να έχω τη ρηµατική
διατύπωση. 

Καταλήγοντας, θέλω να πω ότι υπάρχει µια µεγάλη ανησυχία
στον αγροτικό κόσµο σχετικά µε τη λειτουργία των ΤΟΕΒ. Οι
ΤΟΕΒ είναι οι Τοπικοί Οργανισµοί Εγγείων Βελτιώσεων. Είναι ορ-
γανισµοί που υπάγονται στην ΥΕΒ που καταργείται και είναι ορ-
γανισµοί που καταργούνται, ενώ διαχειρίζονται αυτήν τη στιγµή
µέσα από διάφορα αυλάκια και χαντάκια όλη την άρδευση των
καλλιεργήσιµων γαιών µας. Είναι ένα αυτοχρηµατοδοτούµενο
ταµείο. Δεν έχει επηρεάσει ποτέ τον προϋπολογισµό. Το πληρώ-
νουν οι ίδιοι οι αγρότες. Και ξαφνικά καταργείται. Θέλω, σας πα-
ρακαλώ πολύ, ειδικά για τους ΤΟΕΒ- και µια και µιλάµε για τους
υδάτινους πόρους -να µας δώσετε µια δέσµευση και να µας εξη-
γήσετε τι σηµαίνει και γιατί συνεχίζετε την επέµβαση σε αυτό το
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κοµµάτι της αγροτιάς, όπου φυσικά το νερό, όπως κατανοείτε
και εσείς, είναι το κλειδί της επιβίωσης. Συµπεριφερθείτε έτσι,
σας παρακαλώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Γιοβανόπουλο. 
Το λόγο έχει ο κ. Ουζουνίδης.
ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Θέλω να εκφράσω και εγώ τα συλ-

λυπητήρια στην οικογένεια του εκλιπόντος. 
Κύριε Πρόεδρε, θέλω να δείξετε δύο λεπτά κατανόηση, επειδή

θα ξεφύγω εν γνώσει µου από το θέµα συζήτησης και µε την ευ-
καιρία του ότι βρίσκονται εδώ δύο Υπουργοί τους οποίους πραγ-
µατικά χαίροµαι που τους βλέπω. Θα τους µεταφέρω τα προβλή-
µατα του κόσµου της περιοχής µου, γιατί δεν µου δίνεται συχνά
η ευκαιρία να µιλήσω. Είναι η κατάλληλη στιγµή. 

Ο κ. Καλογιάννης στο επάγγελµα είναι και µηχανικός αν δεν
κάνω λάθος. Τρέχουν τόσα πολλά ζητήµατα για τους συναδέλ-
φους µηχανικούς. Είναι αδιανόητο σε µια τέτοια δύσκολη πε-
ρίοδο ανεργίας το ποιοι έχουν πάρει τις αποφάσεις να αυξήσουν
κατά 15% µε 20% τις εισφορές στο ταµείο µας, το ΤΣΜΕΔΕ,
στους µηχανικούς. Μιλάµε για νέους µηχανικούς, οι οποίοι δεν
έχουν καθόλου δουλειά και τουλάχιστον σ’ αυτήν τη δύσκολη πε-
ρίοδο θα έπρεπε να γίνει όχι αύξηση αλλά µείωση. Θερµή παρά-
κληση. Το καταθέτω εδώ στα Πρακτικά για να το δείτε.
Κυκλοφορώ, εργάζοµαι και τα παιδιά διαµαρτύρονται. Κάντε
κάτι. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μαρίνος Ουζουνίδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Και επειδή είχαµε νωρίτερα κάποια συζήτηση εδώ, συνεχίζω
µε το ποσοστό ανεργίας. Είχαν γίνει εδώ ερωτήσεις και το πο-
σοστό πτώσης των οικοδοµών γράφει για το τελευταίο ενδεκά-
µηνο 28,7%. Τα τελευταία πέντε χρόνια η µείωση της οικο-
δοµικής δραστηριότητας στον Έβρο και σε άλλες περιοχές –και
στα Γιάννενα φαντάζοµαι, κύριε Υπουργέ- έφτασε στο 97%. Επο-
µένως δείξτε κάποια κατανόηση, να µη γίνουν αυτές οι αυξήσεις
στα ασφαλιστικά ταµεία. 

Ένα άλλο φλέγον θέµα στο οποίο θα αναφερθώ, επειδή σας
βρίσκω εδώ, είναι το εξής. Στην ακριτική περιοχή του Έβρου,
όπου οι άνθρωποι επί χρόνια πληρώνουν την «ΕΡΤ Α.Ε.» και βλέ-
πουν υπέροχα τα κανάλια της Βουλγαρίας και της Τουρκίας, δεν
βλέπουν την ΕΤ1, τη ΝΕΤ και την ΕΡΤ3. Σας παρακαλώ θερµά,
αφού έχω καταθέσει ερωτήσεις και έχω κάνει έγγραφα στην
«ΕΡΤ Α.Ε.», να στείλετε στο σπιτάκι του, αν είµαι καλά ενηµερω-
µένος, τον Πρόεδρο Νίκο Σίµο. Οι άνθρωποι τον πληρώνουν.

Επίσης, σε µια τέτοια δύσκολη περίοδο ανεργίας να σταµατή-
σετε να διορίζετε διπλοθεσίτες και συνταξιούχους. Μιλάω µε
συγκεκριµένα στοιχεία. Εάν πάλι είµαι καλά ενηµερωµένος, ο κ.
Παρασκευάς Σαββαΐδης, είναι Πρόεδρος της «ΕΓΝΑΤΙΑΣ Α.Ε.».
Είναι καθηγητής στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης
και δεν ξέρω τι άλλα πόστα έχει. Ο άνθρωπος όµως δεν έχει πα-
τήσει καθόλου στον Έβρο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εσείς, κύριε Καλαφάτη, υπήρξατε Υπουργός Μακεδονίας-
Θράκης. Το λέω, γιατί εγώ δεν ασχολούµην κάποτε µε την πολι-
τική, αλλά θυµάµαι ότι µας επισκεπτόσασταν. Ο κύριος αυτός θα
πρέπει να πάρει το αυτοκίνητό του να έρθει µέχρι το Αρδάνιο,
τους Κήπους του Έβρου, όπου οι τρύπες στην Εγνατία Οδό είναι
τεράστιες. Αυτόν, όµως, ξέρετε τι τον ενδιαφέρει; Στην περιοχή
του Παγγαίου να δηµιουργήσει και άλλες θέσεις διοδίων. Αυτόν,
λοιπόν, επειδή έχει θέση καθηγητή πανεπιστηµίου, να τον αντι-
καταστήσετε και να βάλετε ένα άλλο νεαρό παιδί. Πιστεύω ότι η
Νέα Δηµοκρατία έχει ανθρώπους δραστήριους µε όλα τα προ-
σόντα. 

Συνεχίζω και ζητώ την κατανόησή σας, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή υπάρχει µεγάλη ανεργία, υπάρχει ένα µεγάλο θέµα.

Είχε δηµιουργηθεί το θέµα µε τα χρυσωρυχεία. Υπάρχει λοιπόν
ο ζεόλιθος στα Πετρωτά Έβρου. Για όσους δεν γνωρίζουν, είναι
στην περιοχή Ορεστιάδος, όπου υπάρχουν τεράστια αποθέµατα.

Ήταν εδώ προ ολίγου ο κ. Βασίλης Οικονόµου, ο οποίος κατήγ-
γειλε τα ξαδέρφια του κ. Παπακωνσταντίνου. Εδώ πάλι αναφέ-
ρουµε ότι δηµοσίευµα της 14ης Μαρτίου 2013 στον ηλεκτρονικό
Τύπο αποκαλύπτει ότι οι καταγγελίες θέλουν τον κ. Παπακων-
σταντίνου να σταµατά την επένδυση στην περιοχή του Έβρου
για χάρη της εταιρείας που δραστηριοποιείται στη Βουλγαρία
και µέσα είναι µέτοχος η ξαδέρφη του. Να τους χαίρεστε! 

Συνεχίζω…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε,

όµως, κύριε συνάδελφε.
ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
…Ο Έβρος είναι η Ελλάδα. Δεν µπορεί στη χάση και στη φέξη

να έρχεται ένας Υπουργός. Λέει ότι έρχεται εντελώς αιφνιδια-
στικά ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας. Για ποιο λόγο να έρθει αιφ-
νιδιαστικά; Να κάνει την τιµή να έρθει και να καλέσει και εµάς να
τον ενηµερώσουµε για πέντε πράγµατα, για το τι γίνεται στον
Έβρο.

Θα έρθω λίγο και στο θέµα του νερού. Θα ήθελα δύο λεπτά,
σας παρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Όχι, κύριε συνά-
δελφε, δεν έχουµε περιθώριο. Συνεχίστε στη δευτερολογία σας. 

ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Δεν θα κάνω δευτερολογία, γιατί θα
πρέπει να ανέβω στην περιοχή µου να επισκεφθώ τους ανθρώ-
πους. 

Όσον αφορά το πολυσυζητηµένο πετρέλαιο θέρµανσης σή-
µερα στον Έβρο, οι συνθήκες είναι Σιβηρίας. Για τους ανθρώ-
πους εκεί και σε όλη τη βόρειο Ελλάδα, που γνωρίζει ο κ.
Καλαφάτης, θα έπρεπε να δείξετε λίγη κατανόηση. Εδώ είναι κα-
λοκαίρι και κυκλοφορούν µε κοντοµάνικα. Επάνω φοράνε γού-
νες. 

Το άλλο θέµα είναι ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης, ο
οποίος έχει διαλύσει στην κυριολεξία τους αγρότες, οι οποίοι πε-
ριµένουν από τον Αύγουστο, αφού «σπείρανε» τα φωτοβολταϊκά,
να εισπράξουν χρήµατα από τις υπηρεσίες. Περιµένουν από τον
Αύγουστο να πάρουν τα χρήµατά τους. Θερµή παράκληση,
επειδή πολλοί από τους αγρότες έχουν πάρει δάνεια από την
Αγροτική Τράπεζα, τα οποία τρέχουν και πιέζονται. 

Και ένα τελευταίο. Τις προάλλες έγινε απόδραση από τα κέν-
τρα κράτησης παράνοµων µεταναστών στις Φέρες. Το κέντρο
κράτησης δεν έχει παραδοθεί –ο µηχανικός το γνωρίζει- δεν έχει
γίνει δηλαδή παραλαβή-παράδοση και εποµένως την ευθύνη –
για µένα- την έχει ο Υπουργός, την έχει ο υπεύθυνος, ο Στρατη-
γός της Αστυνοµίας κ. Παπαγιαννόπουλος, ο οποίος αντί να
στείλει τους αστυνοµικούς στα σπίτια τους, έπρεπε να πάει ο
ίδιος. Σε ό,τι αφορά τον αριθµό των παράνοµων µεταναστών,
κάθε µέρα αυξάνονται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε ό,τι αφορά το νερό της περιοχής µου, στον Έβρο, συµβαί-
νει το εξής παράξενο. Το χειµώνα πληµµυρίζει και το καλοκαίρι
δεν υπάρχει νερό. Μιλάµε για µία κατάσταση, που εµείς ήµασταν
µικρά παιδάκια, γίναµε πενήντα χρόνων και ακόµα συνεχίζεται.
Δεν έχει γίνει ούτε ένα έργο. Η περιοχή είναι εγκαταλελειµµένη.
Μιλάµε για τρεις ποταµούς –για όσους δεν το ξέρουν- είναι ο
Ερυθροπόταµος, ο Έβρος και ο Άρδας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
σας παρακαλώ, διευκολύνετε τη διαδικασία. 

ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Κοιτάξτε να κάνετε κάτι, ούτως
ώστε οι άνθρωποι να µην πληµµυρίζουν το χειµώνα και το καλο-
καίρι να έχουν νερό. Είναι κι άλλα πολλά να ειπωθούνε, αλλά ο
χρόνος µε πιέζει και θα τα πω κάποια άλλη φορά. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ουζουνίδης καταθέτει για τα

Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής). 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει η συνά-

δελφος κ. Τσαµπίκα Ιατρίδη. 
ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τότε που ο κ. Παπανδρέου
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µάς έβαλε στο µνηµόνιο, ακολούθησε ο κ. Παπαδήµος και τώρα
η συγκυβέρνηση του κ. Σαµαρά, πλέον οι νησιώτες, αλλά δυστυ-
χώς και όλοι οι Έλληνες πολίτες, έχουµε φτάσει στο σηµείο να
συζητάµε και να ζητάµε τα αυτονόητα: για το αυτονόητο δι-
καίωµά µας στην υγεία, το οποίο καταστρατηγείτε, για το αυτο-
νόητο δικαίωµά µας στη µετακίνηση, το οποίο µας αφαιρείτε, για
το αυτονόητο δικαίωµά µας στην παιδεία, το οποίο αποψιλώνετε,
για το αυτονόητο δικαίωµά µας στην παροχή δηµοσίων υπηρε-
σιών, οι οποίες σταδιακά καταργούνται. 

Και φτάνουµε τώρα εµείς οι νησιώτες να ανησυχούµε πραγ-
µατικά για το αν θα έχουµε τη δυνατότητα να µπορούµε να
έχουµε το βασικότερο αγαθό για την επιβίωσή µας, το νερό.
Έχουµε φτάσει, εµείς οι ακρίτες νησιώτες στο σηµείο να ζητάµε
από την Κυβέρνηση να µας παρέχει το αυτονόητο δικαίωµά µας
να ζούµε µε αξιοπρέπεια στον τόπο µας και στα νησιά µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα άνυδρα νησιά του Αιγαίου
και κυρίως τα Δωδεκάνησα και οι Κυκλάδες είναι πάρα πολλά.
Επιπλέον, γνωρίζετε ότι πολλά από αυτά αποτελούν και δηµοφι-
λείς τουριστικούς προορισµούς για το καλοκαίρι, εποµένως οι
ανάγκες για το νερό το καλοκαίρι πολλαπλασιάζονται. 

Επειδή έχω γεννηθεί, έχω µεγαλώσει και ζω στα Δωδεκάνησα,
γνωρίζω πάρα πολύ καλά ότι το πρόβληµα µε το νερό ήταν δια-
χρονικό και άλυτο για δεκαετίες και µας είχε απασχολήσει πάρα
πολλά χρόνια, όχι χωρίς προβλήµατα βέβαια. Οι λύσεις που είχαν
προκριθεί ήταν η µεταφορά νερού µε υδροφόρες και η δηµιουρ-
γία µονάδων αφαλατώσεως, όπως στη Σύµη, στη Σύρο, στη Σχοι-
νούσα, στη Νίσυρο και αλλού.

Θα αφήσω το ζήτηµα των αφαλατώσεων, αλλά θα ήθελα να
αναφερθώ ότι και ο Πρόεδρός µας, ο Πάνος Καµµένος, όταν
ήταν Υφυπουργός, είχε βρει µια οριστική, καθοριστική και βιώ-
σιµη λύση για το ζήτηµα, προτάσσοντας τη δηµιουργία αφαλα-
τώσεων στα νησιά, η οποία όµως ακυρώθηκε αµέσως µετά από
την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. 

Όσον αφορά τη λύση µε τη µεταφορά µε υδροφόρες, το ιστο-
ρικό είναι γνωστό και είναι το εξής: Υπάρχει µονοπώλιο στην πα-
ροχή της συγκεκριµένης υπηρεσίας και όσοι γνωρίζουν ξέρουν
ότι η συγκεκριµένη εταιρεία είχε απαιτήσει να λαµβάνει δωρεάν
νερό από την ΕΥΔΑΠ, τη ΔΕΥΑ Ρόδου και προφανώς και από
άλλες υπηρεσίες και άλλες ΔΕΥΑ, προκειµένου να διαµορφώνει
πιο χαµηλά ναύλα µεταφοράς. 

Το ερώτηµα που προκύπτει σε αυτό το σηµείο αβίαστα είναι:
Θα έδινε ποτέ µια ιδιωτικοποιηµένη ΕΥΔΑΠ δωρεάν νερό; Όχι,
βέβαια. Αντίθετα, γνωρίζοντας την ανάγκη για νερό των κατοί-
κων, θα χρέωνε αναλόγως, γιατί, όπως έχει αποδείξει η διεθνής
εµπειρία –και το είπαν και οι συνάδελφοί µου προηγουµένως-
όλες οι ιδιωτικοποιηµένες εταιρείες ύδρευσης, δεν έλαβαν κα-
θόλου υπ’ όψιν τους το κοινωνικό σύνολο, δεν έλαβαν καθόλου
υπ’ όψιν τους ότι το νερό αποτελεί κοινωνικό αγαθό και είχαν
αποκλειστικό στόχο, όπως άλλωστε όλες οι επιχειρήσεις, τη µε-
γιστοποίηση του κέρδους τους. 

Ανάλογο ζήτηµα θα προκύψει και µε την ΕΥΔΑΠ νήσων. Μο-
λονότι στόχος ήταν η µεταφορά τεχνογνωσίας στους ΟΤΑ και η
αξιοποίηση του ανθρώπινου δυναµικού της ΕΥΔΑΠ, και στα
νησιά, προέκυψαν αντιδράσεις από τις τοπικές κοινωνίες. Αντέ-
δρασαν γιατί φοβήθηκαν ότι ελλοχεύει ο κίνδυνος απαξίωσης
των ΔΕΥΑ. 

Εδώ, τίθεται ένα διπλό ζήτηµα, κύριε Πρόεδρε. Τι θα γίνει µε
την παροχή τεχνογνωσίας, όπου αυτή έχει υπάρξει, αν ιδιωτικο-
ποιηθεί η ΕΥΔΑΠ και κατά συνέπεια η θυγατρική της; Θα την κρα-
τήσει τη θυγατρική ο ιδιώτης ή θα την κλείσει; Ή µήπως θα
ασχοληθεί µε τα πολυπληθή και κερδοφόρα νησιά και θα αφήσει
τα µικρότερα στην τύχη τους; 

Είναι λυπηρό, κύριοι της Κυβέρνησης, αλλά, µε την πρόθεσή
σας να ιδιωτικοποιήσετε το νερό, παίζετε µε τη φωτιά. Και παί-
ζετε µε τη φωτιά, διότι θα αναγκάσετε τους νησιώτες, θα αναγ-
κάσετε Έλληνες πολίτες να στραφούν, για την παροχή του
νερού, στη γειτονική Τουρκία. Το έχουµε γλιτώσει το ενδεχόµενο
πάρα πολλές φορές, αλλά φοβούµαι ότι µε την πολιτική σας αυτή
εκεί µας οδηγείτε, πολύ δε περισσότερο όταν ακόµα και µονάδες
αφαλάτωσης, όπως στη Σύµη, κινδυνεύουν να σταµατήσουν τη
λειτουργία τους, αφού οι επιχορηγήσεις που δίνει το ελληνικό

κράτος είναι πενιχρές και πολλές φορές όχι δίκαια κατανεµηµέ-
νες, αφού, κατόπιν εντολής της τρόικας, τα έξοδα θα πρέπει να
περικόπτονται, ακόµα και από το βασικότερο και πολυτιµότερο
αγαθό για τον άνθρωπο, που είναι το νερό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόθεση της Κυβέρνησης να
ιδιωτικοποιήσει την ΕΥΔΑΠ, η οποία πρόσφατα ανακοίνωσε µει-
ώσεις στα τιµολόγιά της, αλλά και την ΕΥΑΘ, κερδοφόρες επι-
χειρήσεις, για να ικανοποιήσει τη διεστραµµένη απαίτηση των
δανειστών µας, είναι απλά εγκληµατική. 

Επιτρέψτε µου να πω κλείνοντας και να τονίσω, κύριε Πρό-
εδρε, ότι δεν θα πρέπει να ξεχνάει ο κύριος Πρωθυπουργός και
η τρικοµµατική Κυβέρνησή του, ότι, αν δεν υπήρχαν ο ακρίτες
νησιώτες στην Κάσο, στην Κάρπαθο, στο Καστελόριζο, στους
Λειψούς, στους Αρκιούς, στο Αγαθονήσι, στη Σάµο, οι ακρίτες
νησιώτες που ζουν στα νησιά µε δέκα κατοίκους, µε εκατό κα-
τοίκους, αυτήν τη στιγµή η πατρίδα µας δεν θα µπορούσε και
δεν θα είχε το δικαίωµα να διεκδικεί την ΑΟΖ. Επίσης, δεν θα
µπορούσε και δεν θα είχε το δικαίωµα να µιλά σαν ισότιµος οµι-
λητής ακόµα και στην Τουρκία, που είδαµε χθες ότι έχει ξεκινή-
σει, λόγω της οικονοµικής κρίσης, να έχει απαιτήσεις παράλογες.

Κύριοι της Κυβέρνησης, εµείς οι νησιώτες, στα Δωδεκάνησα
και σε όλο το Αιγαίο –σας ξανατονίζω- ζητάµε και απαιτούµε το
αυτονόητο δικαίωµά µας να µπορούµε να ζούµε µε αξιοπρέπεια
στον τόπο µας και να µεγαλώνουµε τα παιδιά µας όπως µας
έχουν µεγαλώσει οι δικοί µας γονείς, έχοντας αγκαλιά ως κυριό-
τερο αγαθό την αγάπη για τα νησιά, τον τόπο µας, την πατρίδα
µας και την ελληνική σηµαία µας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο συνάδελφος κ. Γεώργιος Νταβρής έχει το λόγο για πέντε

λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι,

επιτρέψτε µου από το βήµα να εκφράσω τα συλλυπητήριά µου
για τον εκλιπόντα Αντιπρόεδρο στους οικείους του και να πω
αυτό που λέει ο λαός µας: «Ας είναι ελαφρύ το χώµα που σκεπά-
ζει τον Θανάση Νάκο».

Κύριε Πρόεδρε, οι συνάδελφοί µου, η κ. Γιαταγάνα και οι υπό-
λοιποι, ανέλυσαν –σε βάθος νοµίζω- το πόσο εγκληµατικό είναι
να δοθεί και να περάσει η διαχείριση του νερού στα χέρια ιδιω-
τών. Μέσω αυτού τα προσδοκώµενα οφέλη   θα είναι τεράστια,
βέβαια, όπως και άλλα οφέλη από τη διαχείριση των σκουπιδιών
και του ορυκτού πλούτου, γιατί αυτό είναι το κύριο πακέτο. Τε-
λικά ο λαός θα υποφέρει, η χώρα θα χάνει µέρα µε τη µέρα την
εθνική ανεξαρτησία και αυτό το µονοπάτι δεν βγάζει πουθενά. 

Επιτρέψτε µου, κύριε Υπουργέ, µε αφορµή το συγκεκριµένο
ζήτηµα –το οποίο δεν το αντιλαµβάνεται κανείς παρά µόνο κάτω
από την ταµπέλα «ξεπουλιούνται τα  πάντα, ξεπουλιέται η χώρα»,
µόνο αυτή η δικαιολογία και αυτή η εξήγηση υπάρχει- να επιση-
µάνω τα εξής: Αυτές τις µέρες, ζούµε πάλι µια τεράστια προπα-
γάνδα, ενώ η χώρα και ο Ελληνισµός πάει στον γκρεµό. Προσπα-
θώ να σκεφτώ αν κινούµαι ή συµπεριφέροµαι ως µέλος του Κοι-
νοβουλίου, καταστρατηγώντας τη λογική. 

Συµµετέχω σε διάφορες επιτροπές, αγαπητοί συνάδελφοι, και
βλέπω ότι έχει χαθεί η αίσθηση της πραγµατικότητος. Δεν αντι-
λαµβανόµαστε πού πάει η χώρα. Δεν ξέρουµε τι µας γίνεται. Δεν
αναζητούνται ευθύνες πουθενά. 

Και για να γίνω πιο συγκεκριµένος. Χθες, συµµετείχα στην Επι-
τροπή Εξωτερικών και Άµυνας, προκειµένου να εγκρίνουµε ένα
προσχέδιο νόµου για την Ευρωπαϊκή Προεδρία, ενώ έχει φουν-
τώσει σε όλα τα πηγαδάκια των συναδέλφων η κουβέντα πού το
πάει η Ευρώπη και που το πάει η κ. Μέρκελ.

Ντρεπόµαστε, όµως –παρ’ όλο που υπάρχει ένας κοινός πα-
ρανοµαστής απ’ όλες τις πτέρυγες- να οριοθετήσουµε τι σηµαί-
νει Ευρώπη και τελικά τι θα γίνει µε αυτό το ευρώ. Θα βάλουµε
κόκκινες γραµµές; Ή, µέσα από µια προπαγανδιστική ταµπέλα
«είµαστε στην Ευρώπη, είµαστε στο ευρώ», θα τιναχθεί η χώρα
στον αέρα; Απαντήσεις δεν παίρνω. Λογική εξήγηση δεν υπάρχει. 

Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να σας πω το εξής. Πληρώνει αυτή
η χώρα Υπουργείο Εξωτερικών, Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών
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και άλλες υπηρεσίες, οι οποίες έχουν καθήκον να αναλύουν τα
δεδοµένα και να δίνουν µια προειδοποίηση στους κυβερνώντες
για θέµατα τα οποία θα έρθουν. Αλήθεια, όταν ο κύριος Πρωθυ-
πουργός, κύριε Υπουργέ και κύριε Βορίδη, που φαίνεται ότι δεν
µε ακούτε γιατί δεν σας ενδιαφέρει, δεν πειράζει όµως.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Θα µε ακούσετε σε λίγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Όχι, δεν ακούτε. Δεν είστε ευγενής.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Δεν θα µου κάνετε παρατήρηση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Θα σας κάνω και εγώ παρατήρηση. Με-

γαλύτερος είµαι.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Δεν προβλέπεται. Η αρµοδιότητα…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Δεν προβλέπεται. Την αποσύρω, αλλά

ήδη έχετε πάρει την παρατήρηση, παρ’ όλο που αποσύρθηκε.
Ο κύριος Πρωθυπουργός, λοιπόν, πήγε στην Τουρκία. Συνήψε

εκεί διάφορες συµφωνίες µε τον Υπουργό Υγείας –νοµίζω- και
µε άλλους. Αλήθεια, το Υπουργείο Εξωτερικών τόσο καιρό δεν
επληροφορείτο ότι υπάρχει υπόγεια ή το ενδεχόµενο να ξανα-
φτιαχτεί ο άξονας Ισραήλ-Τουρκίας; Ο Υπουργός των Οικονοµι-
κών, για το τεράστιο θέµα της Κύπρου, µε την τεχνογνωσία που
έχει, δεν ήξερε ότι µόνο εάν ψήφιζε στο Eurogroup την πρώτη
φορά και έκανε τα χατίρια της κ. Μέρκελ, η Κύπρος θα καταστρε-
φόταν και µαζί της θα εβυθίζετο και ο Ελληνισµός;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αυτά τα πράγµατα, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, δεν

εξηγούνται µε τη λογική. Εξηγούνται µόνο εάν τα βάλουµε κάτω
από την ταµπέλα, η οποία…, ντρέποµαι να πω και τη λέξη. 

Σταµατήστε, είστε επικίνδυνοι για τη χώρα! Ξεπουλάτε τη
χώρα. Είστε υποτελείς στην κ. Μέρκελ. Έτσι η Ευρώπη δεν πάει
πουθενά. Η χώρα δεν µπορεί να σταθεί στα πόδια της. Θα χά-
σουµε τα πάντα. Και καθόµαστε εδώ και συζητάµε και κάνουµε
ότι δεν τρέχει τίποτε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώνετε,
κύριε συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Το θέµα µε την Κύπρο, κύριοι, δεν είναι οικονοµικό. Είναι γεω-

στρατηγικό, ο Ελληνισµός χάνεται και εµείς συζητάµε για φραγ-
κοδίφραγκα και το πώς θα διατηρήσουν τα παχιά τους
πορτοφόλια κάποιοι πολύ, πολύ πλούσιοι σε αυτή τη χώρα. Σε
αυτούς θα δώσετε και τα νερά και τα σκουπίδια.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο Ανα-

πληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Καλογιάννης.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ:  Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω
ότι µιλάει και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος πρώτα και µετά
ο Υπουργός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Όχι, µετά τον
Υπουργό.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα επιχειρήσω να δώσω ορισµέ-
νες απαντήσεις στο κοµµάτι της επερώτησης των συναδέλφων
που αφορά τις αρµοδιότητες του Υπουργείου. Δεν µπορώ, όµως,
να αποφύγω τον πειρασµό και να µην πω ότι, πλην ορισµένων
φωτεινών εξαιρέσεων, οι επερωτώντες συνάδελφοι κινήθηκαν
εντελώς, µα εντελώς, εκτός θέµατος.

Η σηµασία του νερού στην υγεία, την οικονοµία, την ανάπτυξη,
την αναψυχή είναι γνωστή σε όλους µας. Το νερό αποτελεί ένα
στρατηγικό αγαθό µε πολλαπλό και πολυδύναµο ρόλο. Το νερό
αποτελεί ανανεώσιµο αλλά όχι ανεξάντλητο πόρο και είναι επι-
βεβληµένη η ορθολογική διαχείρισή του, καθώς η κατανοµή του
στο χώρο και στο χρόνο είναι άνιση, ενώ οι χρήσεις του συχνά
είναι αλληλοσυγκρουόµενες.

Η κοινοτική οδηγία 2000/60 για τα νερά παρέχει το πλαίσιο για
τη βιώσιµη, ισόρροπη και δίκαια χρήση του νερού. Σε ό,τι αφορά
την ύδρευση ειδικότερα, η προτεραιότητά της έναντι των υπο-

λοίπων χρήσεων έχει θεσµοθετηθεί νοµικά. Η ανάγκη συνετής
διαχείρισης και προστασίας των υδατικών πόρων καθιστά απα-
ραίτητη την επιβολή κανόνων και µέτρων, µεταξύ των οποίων και
η τιµολόγηση, για την ορθολογική και βιώσιµη χρήση του νερού. 

Το νερό είναι πράγµατι κοινωνικό αγαθό. Συµφωνούµε όλοι.
Πρέπει να τιµολογείται στο πλαίσιο της συνετής διαχείρισης και
προστασίας των υδατικών πόρων, ακριβώς όπως προβλέπεται
στη σχετική κοινοτική οδηγία.

Αναφορικά µε την τιµολόγηση και σε ό,τι αφορά την ΕΥΔΑΠ,
θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα τη χθεσινή πρόταση του Δι-
οικητικού Συµβουλίου της «ΕΥΔΑΠ Α.Ε.» για µειώσεις σε όλες τις
κατηγορίες των τιµολογίων, που περιλαµβάνουν τα οικιακά, τα
επαγγελµατικά και τα βιοµηχανικά τιµολόγια, την τιµολόγηση των
καταναλωτών που διαβιούν σε νησιά καθώς και το κοινωνικό τι-
µολόγιο, το φιλανθρωπικό τιµολόγιο που αφορά σε γηροκοµεία,
σε ιδρύµατα που φιλοξενούν παιδιά και αναξιοπαθούντες.

Πρέπει να επισηµανθεί ότι µε τις µειώσεις αυτές επωφελούνται
στη σηµερινή δύσκολη περίοδο που διέρχεται η χώρα, εκτός από
τους οικιακούς καταναλωτές και τους επαγγελµατίες, το δηµόσιο
και οι δήµοι, καθώς µειώνονται οι αντίστοιχες χρεώσεις και καθί-
σταται ευχερέστερη η αποπληρωµή των οφειλών των δήµων
προς την ΕΥΔΑΠ.

Για την εφαρµογή της συγκεκριµένης πρότασης της ΕΥΔΑΠ,
θα πρέπει να εκδοθεί το αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα µία
κοινή υπουργική απόφαση από το Υπουργείο Ανάπτυξης και το
Υπουργείο Περιβάλλοντος. 

Ειδικότερα σε ό,τι αφορά τα θέµατα που θίγονται στην επερώ-
τηση και αφορούν το Υπουργείο, θα ήθελα κατ’ αρχάς να επιση-
µάνω ότι στο ψήφισµα των Ηνωµένων Εθνών της 28ης Ιουλίου
2010, που αναφέρουν οι αγαπητοί συνάδελφοι στην επερώτησή
τους, αναγνωρίζεται το δικαίωµα πρόσβασης σε καθαρό πόσιµο
νερό και επίσης τονίζεται το εξίσου σηµαντικό δικαίωµα στις υπη-
ρεσίες αποχέτευσης.

Στην κατεύθυνση αυτή συνεπώς δεν πρέπει να παραγνωρίζε-
ται η σηµασία των έργων αποχέτευσης και της ασφαλούς διάθε-
σης των λυµάτων στο πλαίσιο προστασίας των θεµελιωδών
ανθρωπίνων δικαιωµάτων. 

Θυµίζω, επίσης, ότι στο ίδιο ψήφισµα τα Ηνωµένα Έθνη κα-
λούν τα κράτη-µέλη να παρέχουν τους οικονοµικούς πόρους και
την τεχνολογία για την παροχή των προαναφερόµενων υπηρε-
σιών. Το σύνολο των υπηρεσιών ύδρευσης και αποχέτευσης απο-
τελεί συνεπώς µία ενότητα που απαιτεί πόρους και ανθρώπινο
δυναµικό, κατά το δυνατόν εξειδικευµένο. 

Αυτές οι υπηρεσίες στην Αθήνα παρέχονται από την «ΕΥΔΑΠ
Α.Ε.», η οποία, όταν συστήθηκε, ανήκε εξ ολοκλήρου στο δηµό-
σιο. Ιδιωτικοποιήθηκε, όµως, µε το ν. 2744/1999, ο οποίος επέ-
τρεπε τη διάθεση σε επενδυτές ποσοστού έως 49% του
µετοχικού κεφαλαίου της.

Κατ’ εφαρµογήν των διατάξεων του ν. 2744/1999 έχει υπογρα-
φεί σύµβαση µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου και της «ΕΥΔΑΠ
Α.Ε.» εικοσαετούς διάρκειας, µε την οποία παρέχεται στην
ΕΥΔΑΠ το αποκλειστικό δικαίωµα παροχής των υπηρεσιών
ύδρευσης και αποχέτευσης στη µείζονα περιοχή της πρωτεύου-
σας και στις επεκτάσεις της.

Παράλληλα, µε τον ίδιο νόµο ορίστηκε ότι τα έργα που εξα-
σφαλίζουν την ασφαλή µεταφορά του νερού µέχρι τα διυλιστή-
ρια, δηλαδή τα φράγµατα, οι ταµιευτήρες, τα υδραγωγεία, τα
αντλιοστάσια, απορροφώνται και έχουν απορροφηθεί ήδη από
την «ΕΥΔΑΠ ΠΑΓΙΩΝ». Η «ΕΥΔΑΠ Α.Ε.» απλώς συνεχίζει να λει-
τουργεί τα συγκεκριµένα έργα για λογαριασµό της «ΕΥΔΑΠ ΠΑ-
ΓΙΩΝ». 

Στο σηµείο αυτό, επιτρέψτε µου να αναφερθώ σε ορισµένες
ευρωπαϊκές χώρες και στην πολιτική που εφαρµόζουν σε θέµατα
ύδρευσης και αποχέτευσης.

Ξεκινώντας από τη Γαλλία, θα πρέπει να αναφέρω ότι το 80%
του πληθυσµού της εξυπηρετείται από ιδιωτικές εταιρείες ύδρευ-
σης και αποχέτευσης. Σε ό,τι αφορά στο πρόγραµµα επανακρα-
τικοποίησης που προωθεί ο σοσιαλιστής Δήµαρχος του
Παρισιού, ο κ. Μπερτράν Ντελανοέ -πρώτος δήµαρχος µε σοσια-
λιστικό δηµοτικό συµβούλιο από την εποχή της Κοµµούνας- αγα-
πητοί συνάδελφοι, πρέπει να σηµειωθεί ότι το σχέδιο που
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προωθείται µπορεί να εφαρµοστεί, διότι τα προηγούµενα χρόνια
έχει υλοποιηθεί επιτυχώς ένα πρόγραµµα επενδύσεων στο οποίο
µετείχαν ιδιωτικές εταιρείες.

Στη Βρετανία το σύνολο των παγίων και των υπηρεσιών ύδρευ-
σης και αποχέτευσης ανήκει σε ιδιώτες. Συγκεκριµένα, το σύ-
νολο των εγκαταστάσεων ύδρευσης και αποχέτευσης είναι
ιδιωτικό και τις υπηρεσίες παρέχουν τριάντα τέσσερις ιδιωτικές
εταιρείες, τόσο σε κεντρικό όσο και σε περιφερειακό επίπεδο.

Στη Βαρκελώνη, παρ’ ότι οι εγκαταστάσεις παραµένουν δηµό-
σιες, όπως προβλέπεται ότι θα παραµείνουν και στη χώρα µας
µέσω της «ΕΥΔΑΠ ΠΑΓΙΩΝ», την παροχή υπηρεσιών προσφέρει
ιδιωτική εταιρεία µε σύµβαση παραχώρησης που έχει υπογράψει
µε το ισπανικό δηµόσιο.

Σε ό,τι αφορά την προβλεπόµενη αποκρατικοποίηση της
ΕΥΔΑΠ, θα πρέπει, κατ’ αρχάς, να επισηµανθεί ότι η προβλεπό-
µενη πώληση τµήµατος των µετοχών –επαναλαµβάνω, τµήµατος
των µετοχών- που κατέχει το Ταµείο Αξιοποίησης Ιδιωτικής Πε-
ριουσίας του Δηµοσίου, δεν µεταβάλλει το καθεστώς λειτουρ-
γίας της «ΕΥΔΑΠ Α.Ε.», όπως ανακριβώς αναφέρθηκε. Δεν
τίθεται προφανώς -και αυτό το λέµε µε τον πιο κατηγορηµατικό
τρόπο- κανένα θέµα «ξεπουλήµατος», όπως ισχυρίστηκαν ορι-
σµένοι προλαλήσαντες συνάδελφοι.

Η «ΕΥΔΑΠ Α.Ε.» από την ίδρυσή της, όπως είπα, λειτουργεί µε
τους κανόνες της ιδιωτικής οικονοµίας, όπως αναφερόταν στο
ν.1068/1980. Η δε συµµετοχή των ιδιωτών µετόχων στο κεφάλαιό
της προβλέπεται ήδη από το 1999. 

Το δηµόσιο, µε αποφάσεις της Διυπουργικής Επιτροπής Απο-
κρατικοποιήσεων το 2011 και το 2012, µεταβίβασε το σύνολο των
µετοχών της ΕΥΔΑΠ, το οποίο κατείχε σε ποσοστό 61,33%, στο
ΤΑΙΠΕΔ. 

Στην παρούσα φάση το ΤΑΙΠΕΔ προτίθεται να διακηρύξει διε-
θνή διαγωνισµό για την πώληση ποσοστού 33,4% των µετοχών
εκ του συνολικού 61,33% που κατέχει. Το υπόλοιπο ποσοστό
ανήκει κατά 10% στην Αγροτική Τράπεζα και κατά 28,73% σε διά-
φορους µετόχους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρόγραµµα Αξιοποίησης της
Δηµόσιας Περιουσίας που προωθεί η Κυβέρνηση έχει στόχο την
προσέλκυση επενδυτών -έτσι ώστε να µεταστραφεί το οικονο-
µικό κλίµα στη χώρα- την αύξηση των εσόδων του δηµοσίου και
τη βελτίωση των παρεχόµενων υπηρεσιών προς τους πολίτες. Το
πρόγραµµα προχωράει κανονικά. 

Παράλληλα, η Κυβέρνηση ενισχύει τον εποπτικό χαρακτήρα
του κράτους, ώστε να διασφαλίζεται η δηµόσια υγεία, να προ-
στατεύονται αποτελεσµατικά οι καταναλωτές και να εξασφαλί-
ζεται η οµαλή λειτουργία της αγοράς. 

Περισσότερα για το θέµα αυτό θα αναφέρει ο συνάδελφος κ.
Καλαφάτης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς τον κύριο Υπουργό.
Το λόγο έχει ο κ. Καλαφάτης.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεκινώντας θα ήθελα να εκ-
φράσω, από τη θέση αυτή, τη βαθιά µου θλίψη για τον αδόκητο
χαµό του αγαπητού φίλου και εκλεκτού µας συναδέλφου, Θα-
νάση Νάκου. Συνάδελφος που υπηρέτησε µε ήθος και αφοσίωση
την Ελληνική Δηµοκρατία για πολλά χρόνια. Όλοι εµείς, που τον
αγαπήσαµε για την ακεραιότητα του χαρακτήρα του και την προ-
σήλωσή του στο δηµόσιο συµφέρον, σήµερα πενθούµε. Ας είναι
αιώνια η µνήµη του. Στην οικογένειά του εκφράζω τα  ειλικρινή
µου συλλυπητήρια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η προστασία και ορθολογική
διαχείριση των υδατικών πόρων της χώρας αποτελεί ζήτηµα ύψι-
στης προτεραιότητας για το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής αλλά και επιταγή της εθνικής
νοµοθεσίας, όπως αυτή έχει εναρµονιστεί µε την οδηγία-πλαίσιο
2060 για τα ύδατα, µε το ν. 3199/2003 και το π.δ. 51/2007.

Το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής στοχεύει στην περαιτέρω ανάπτυξη και αξιοποίηση των υδα-

τικών πόρων, µε µέτρα και δράσεις που θα εξασφαλίζουν την
προστασία του υδάτινου περιβάλλοντος. 

Το ζήτηµα του ορισµού του θεσµικού πλαισίου, το οποίο θα
µπορεί να διαχειριστεί αποτελεσµατικά τα ποικίλα ζητήµατα δια-
χείρισης υδατικών πόρων  και να αντεπεξέλθει αποτελεσµατικά
στις προκλήσεις που ανακύπτουν από καίρια θέµατα -όπως αυτά
της τιµολογιακής πολιτικής και της ανάκτησης του κόστους του
ύδατος- αποτελεί κοµβικό σηµείο στην προσπάθεια που κατα-
βάλλουµε στο Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής για την ολοκληρωµένη διαχείριση των υδατικών
πόρων και το συντονισµό των συναρµόδιων φορέων καθώς, βε-
βαίως, και των υπηρεσιών.

Ο συντονισµός αυτός υλοποιείται σήµερα από τον κατά νόµο
αρµόδιο φορέα, την Ειδική Γραµµατεία Υδάτων του Υπουργείου
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, η οποία συ-
στάθηκε ως Κεντρική Υπηρεσία Υδάτων µε το ν. 3199/2003, ο
οποίος ουσιαστικά εναρµονίζει την οδηγία-πλαίσιο 2060 για τα
ύδατα µε την εθνική νοµοθεσία και ακολούθως µε το π.δ.24/2010
µετονοµάστηκε σε Ειδική Γραµµατεία Υδάτων, µε τις αρµοδιό-
τητες που έχει σήµερα.

Οι αρµοδιότητες του φορέα που θα εποπτεύει πρέπει να εν-
τάσσονται σε ένα ενιαίο πλαίσιο, προκειµένου να είναι εφικτή η
οικολογική, η οικονοµική και η ανθρωποκεντρική προσέγγιση στη
διαχείριση των υδατικών πόρων. Αυτό, άλλωστε, επιτάσσουν
τόσο η προαναφερθείσα οδηγία για τα ύδατα όσο και η εθνική
νοµοθεσία, όπως τροποποιήθηκαν και ισχύουν.

Στο πλαίσιο αυτά αποφασίστηκε, από κοινού µε το συναρµόδιο
Αναπληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Σταύρο Καλογιάννη, η δηµιουργία
ενός φορέα, ο οποίος θα αναλάβει τη συνολική εποπτεία της δια-
χείρισης υδατικών πόρων, µε σκοπό την καλύτερη εξυπηρέτηση
των καταναλωτών - χρηστών νερού και την αειφορία των οικοσυ-
στηµάτων σε εναρµόνιση µε τιςυποχρεώσεις της χώρας µας. 

Είναι σηµαντικό να τονιστεί ότι ο φορέας που αναλαµβάνει την
εποπτεία της διαχείρισης των υδατικών πόρων είναι αρµόδιος
και για την τιµολόγηση των χρήσεων του ύδατος και για την πλη-
ροφόρηση του κοινού, προκειµένου να επιτευχθούν οι µεσοπρό-
θεσµοι αλλά και οι µακροπρόθεσµοι στόχοι για την ποιότητα των
υδάτων που θέτει η κοινοτική νοµοθεσία.

Στόχος µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι η εξυπηρέ-
τηση του δηµοσίου συµφέροντος, µε την εξασφάλιση πρωτίστως
της πρόσβασης του συνόλου του πληθυσµού στους υδατικούς
πόρους, µε παράλληλους στόχους τη συντήρηση των οικοσυ-
στηµάτων, την προώθηση νέων τεχνολογιών και την ευθύδικη
χρήση των υδατικών πόρων. 

Παράλληλα, οι αρµοδιότητες του φορέα αγγίζουν ζητήµατα
περιβαλλοντικής ασφάλειας, ανάκτησης κόστους ύδατος και
ανάπτυξης της τοπικής και εθνικής οικονοµίας. 

Η επίτευξη όλων των παραπάνω απαιτεί την αξιοποίηση των
θεσµικών µηχανισµών και τον αποδοτικό συντονισµό των εµπλε-
κόµενων φορέων τόσο σε εθνικό όσο και σε διεθνές και ευρω-
παϊκό επίπεδο.

Κατά συνέπεια, ο φορέας αναλαµβάνει πολλαπλούς ρόλους
για την εισήγηση µέτρων, τον έλεγχο των τιµών, την προστασία
των καταναλωτών-χρηστών, την προστασία του περιβάλλοντος
και τη διαφύλαξη του δηµόσιου συµφέροντος, τον συντονισµό
των εµπλεκόµενων φορέων, τη δηµόσια διαβούλευση, την ανά-
πτυξη στρατηγικών σε ζητήµατα ύδατος και την καλλιέργεια, βε-
βαίως, διεθνούς συνεργασίας. 

Με βάση όλα τα παραπάνω, η συµβολή του φορέα, επιφορτι-
σµένου µε τις συγκεκριµένες αρµοδιότητες, είναι ιδιαίτερα ση-
µαντική για την προστασία του δηµοσίου συµφέροντος, αλλά και
των ιδιωτών και την οργάνωση του πλαισίου διαχείρισης των
υδάτων µε τρόπο συµβατό µε τους στρατηγικούς στόχους της
ανάπτυξης της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Έχοντας ως αφετηρία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τις αρ-
µοδιότητες και το ισχύον πλαίσιο δράσης της Ειδικής Γραµµα-
τείας Υδάτων του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, αποφασίστηκε τελικά η ανάληψη από µέ-
ρους της τής συνολικής εποπτείας και του ελέγχου της διαχείρι-
σης των υδατικών πόρων. 
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Προκειµένου να επιτευχθεί ο στόχος αυτός και να αντιµετωπι-
στούν τα ζητήµατα ολιστικά και µε ιδιαίτερη ευαισθητοποίηση σε
θέµατα που αφορούν τους καταναλωτές - χρήστες του νερού,
κρίθηκε απαραίτητη η ενίσχυση του θεσµικού και του νοµικού
πλαισίου εντός του οποίου λειτουργεί η Ειδική Γραµµατεία Υδά-
των.

Σηµειώνω ότι, εκτός απ’ το συντονισµό της διαχείρισης και
προστασίας των υδατικών πόρων στο πλαίσιο της εφαρµογής
της οδηγίας 2060, η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων είναι επιφορτι-
σµένη µε την εφαρµογή της οδηγίας για τις πληµµύρες, την
εφαρµογή της οδηγίας για τη θαλάσσια στρατηγική, την προστα-
σία των υδάτων από τη νιτρορύπανση, γεωργικής προέλευσης,
τη διαχείριση των λυµάτων, τις ακτές κολύµβησης και τα διεθνή
και ευρωπαϊκά θέµατα σχετικά µε το νερό. 

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι η αρχή αυτή, ο φορέας αυτός,
είναι ιδιαίτερα ενισχυµένος και έχει κι ένα στρατηγικό πλεονέ-
κτηµα για τη χώρα µας, ότι πλέον όλα τα ζητήµατα που αφορούν
τη διαχείριση και την προστασία των νερών σε όλα τα επίπεδα,
αντιµετωπίζονται πλέον µέσα από ένα ενιαίο πλάνο και µια ενιαία,
ολιστική αντίληψη. Αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό για την απο-
τελεσµατικότητα των στρατηγικών, αλλά και των τακτικών δρά-
σεων που αποφασίζονται και υλοποιούνται από την Ελληνική
Δηµοκρατία, από την ελληνική Κυβέρνηση. 

Εντός του πλαισίου αυτού, µε την πρόσφατη τροποποίηση του
ν. 3199/2003 και µε τον ν. 4117/2013, προβλέπεται πλέον η
άσκηση της πολιτικής τιµολόγησης των υδάτων από την Ειδική
Γραµµατεία Υδάτων του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής. Έτσι, από τώρα και στο εξής, η άσκηση
της πολιτικής τιµολόγησης διαµορφώνεται, υλοποιείται και επο-
πτεύεται από ένα φορέα, την Ειδική Γραµµατεία Υδάτων, η οποία
είναι επιφορτισµένη µε την εξειδίκευση των γενικών κανόνων κο-
στολόγησης και τιµολόγησης, κατά περίπτωση και σε συνεργα-
σία µε τα συναρµόδια Υπουργεία. 

Με τον τρόπο αυτό, διασφαλίζεται η ορθολογική διάθεση του
ύδατος, η παροχή κινήτρων για την ευθύδικη χρήση του νερού
και η ενίσχυση της προστασίας του ως εξαντλήσιµου φυσικού
πόρου. 

Ήδη, έχει δηµοσιευθεί στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης η
κοινή υπουργική απόφαση για την αναδιοργάνωση της υπηρε-
σίας. Ειδικότερα, η νέα διοικητική δοµή της Ειδικής Γραµµατείας
Υδάτων προβλέπει τη σύσταση διεύθυνσης για την προστασία
και τη διαχείριση του υδάτινου περιβάλλοντος, καθώς και της δι-
εύθυνσης για τον σχεδιασµό και τη διαχείριση των υπηρεσιών
ύδατος. 

Το νέο πλαίσιο λειτουργίας της Ειδικής Γραµµατείας Υδάτων
στοχεύει στη διασφάλιση της περιβαλλοντικής βιωσιµότητας και
ταυτόχρονα στη διαµόρφωση και αξιολόγηση της πολιτικής για
την ορθολογική και βιώσιµη διαχείριση των υπηρεσιών ύδατος
στο πλαίσιο εφαρµογής και εξειδίκευσης των γενικών κανόνων
και αρχών χρήσης των υδάτων. Τοποθετείται, δε, πλέον η αρµο-
διότητα της διαχείρισης του υδάτινου δυναµικού της χώρας στον
πυρήνα της άσκησης της δηµόσιας εξουσίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ν. 3199/2003 καθορίζει το
πλαίσιο της εθνικής πολιτικής για τα νερά µε δύο αλληλένδετους
και αλληλεξαρτώµενους πυλώνες, σύµφωνα µε την οδηγία 2060.
Οι πυλώνες αυτοί είναι η προστασία και η διαχείριση των υδατι-
κών πόρων της χώρας. 

Στο πλαίσιο εφαρµογής του νόµου, η διαµόρφωση ενιαίας πο-
λιτικής προστασίας και διαχείρισης των υδάτων απαιτεί ένα σύ-
νολο θεσµικών µέτρων και παρεµβάσεων, καθώς και κατάλληλων
διοικητικών δοµών και διαδικασιών, αλλά και τη διασφάλιση του
αναγκαίου οριζόντιου συντονισµού των εµπλεκόµενων δηµόσιων
φορέων. 

Αυτό ακριβώς επιτυγχάνεται µε την προαναφερθείσα τροπο-
ποίηση του ν. 3199/2003 και µε το ν.4117/2013, όπου -µεταξύ
άλλων- απλοποιείται και καθίσταται λειτουργικότερη η διαδικασία
έγκρισης των σχεδίων διαχείρισης των λεκανών απορροής των
υδατικών διαµερισµάτων της χώρας. Με την τροποποίηση, συ-
νεπώς, της εθνικής νοµοθεσίας και το νέο διοικητικό σχήµα της
Ειδικής Γραµµατείας Υδάτων και κατόπιν της έγκρισης των Σχε-
δίων Διαχείρισης και Υλοποίησης του Εθνικού Μητρώου Υδρο-

γεωτρήσεων, ενεργοποιείται πλέον ένα ουσιώδες µέρος του ν.
3199/2003, αλλά και του κοινοτικού κεκτηµένου, όπως ορίζεται
στην οδηγία 2060.

Ειδικότερα, θα ήθελα να θέσω υπ’ όψιν σας, µιας και µου δί-
νεται η ευκαιρία µέσα από τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού
ελέγχου, ως προς το Εθνικό Μητρώο Υδρογεωτρήσεων, ότι υπε-
γράφη η προγραµµατική σύµβαση µεταξύ της Ειδικής Γραµµα-
τείας Υδάτων και του Ινστιτούτου Γεωλογικών και Μεταλλευτικών
Ερευνών και Μελετών για το έργο «Συστηµατική απογραφή
υδρογεωτρήσεων κάθε χρήσης στα υπόγεια υδατικά συστήµατα
της χώρας και δηµιουργία Εθνικού Μητρώου Υδρογεωτρήσεων»,
µε την οποία ανατίθεται στο ΙΓΜΕ η συστηµατική και αναλυτική
απογραφή των υδρογεωτρήσεων κάθε χρήσης σε όλες τις πε-
ριοχές της χώρας, µε συλλογή υφιστάµενων δεδοµένων, αλλά
και επιτόπιες έρευνες και µελέτες. Το έργο πρόκειται να αρχίσει
να υλοποιείται µέσα στον Απρίλιο.

Μέσω της απογραφής αυτής, θα δηµιουργηθεί από την Ειδική
Γραµµατεία Υδάτων το Εθνικό Αρχείο Υδρογεωτρήσεων, το
οποίο θα αποτελέσει βασικό παράγοντα για την αποτελεσµατική
διαχείριση των απολήψεων ύδατος και την προστασία των υπό-
γειων υδροφόρων από την υπεράντληση. 

Ως προς τα σχέδια διαχείρισης, δε, παρέχεται η δυνατότητα,
κατόπιν αιτήµατος του Γενικού Γραµµατέα της Αποκεντρωµένης
Διοίκησης, κατάρτισης, αναθεώρησης και ενηµέρωσής τους από
την Ειδική Γραµµατεία Υδάτων σε συνεργασία µε την αρµόδια
Διεύθυνση Υδάτων της Αποκεντρωµένης Διοίκησης και τα
Υπουργεία που εκπροσωπούνται στην Εθνική Επιτροπή Υδάτων,
η οποία και εγκρίνει τελικώς τα σχέδια διαχείρισης, µετά από ει-
σηγήσεις της Ειδικής Γραµµατείας Υδάτων. 

Επιπλέον, ενισχύεται ακόµα περισσότερο το θεσµικό πλαίσιο
της ολοκληρωµένης διαχείρισης των υδατικών πόρων. 

Παράλληλα, δε, επιταχύνεται η υποχρεωτική διαδικασία της
διαβούλευσης των σχεδίων διαχείρισης και καθίσταται πιο λει-
τουργική και απλή η διαδικασία έγκρισης αυτών. 

Οι παραπάνω νοµοθετικές παρεµβάσεις, πρωτοβουλίες και
δράσεις, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που αναπτύσσονται απ’
το Υπουργείο Περιβάλλοντος και Κλιµατικής Αλλαγής, έχουµε
την εδραία πεποίθηση ότι θα βοηθήσουν αποτελεσµατικά στη
µείωση των πιέσεων στο υδατικό περιβάλλον, συνιστούν, δε, ερ-
γαλεία για την εφαρµογή βιώσιµων πολιτικών ανάπτυξης και δια-
χείρισης των υδατικών πόρων, καθώς και παρεµβάσεων
διαχείρισης τόσο της προσφοράς όσο και της ζήτησης. 

Αυτή είναι µία τοποθέτηση, µία θέση, µία συγκεκριµένη, ολο-
κληρωµένη στρατηγική από την πλευρά της Κυβέρνησης, για να
µπορέσουµε, µε όσο γίνεται πιο αποτελεσµατικό τρόπο, αφ’ ενός
να διασφαλίσουµε και αφ’ ετέρου να διευρύνουµε τις όποιες ανα-
πτυξιακές δυνατότητες υπάρχουν σε σχέση µε τον πολύτιµο φυ-
σικό πόρο, αγαθό, που είναι το νερό.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, είκοσι τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 5ο Δηµοτικό Σχολείο Σπάρ-
της. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Μετά τους Υπουργούς, θα περάσουµε στους Κοινοβουλευτι-
κούς Εκπροσώπους.

Πρώτος έχει το λόγο ο κ. Μαριάς για δώδεκα λεπτά.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι

Υπουργοί, κύριοι Βουλευτές, έχουµε καταθέσει, βεβαίως, εδώ
και αρκετό καιρό αυτήν την επίκαιρη επερώτηση, η οποία όπως
θα έχετε δει -σας έχει διανεµηθεί- είναι αρκετά εκτεταµένη και
πλήρης. Αναφέρει, βεβαίως, το πρώτο ζήτηµα, το νερό ως αν-
θρώπινο δικαίωµα κι εν συνεχεία αναλύει µε στοιχεία ποια είναι
η κατάσταση των εταιρειών της ΕΥΑΘ και της ΕΥΔΑΠ, ποια είναι
η πολιτική της Κυβέρνησης για την ιδιωτικοποίηση των εταιρειών
αυτών σε σχέση και µε το ΤΑΙΠΕΔ και υποβάλλει πολύ συγκεκρι-
µένα ερωτήµατα.
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Εµείς θεωρούµε, όπως ανέπτυξαν κι οι προηγούµενοι συνά-
δελφοι, το νερό ως ένα σηµαντικό, ως ένα βασικό κοινωνικό
αγαθό. Στη βάση αυτήν πιστεύουµε ότι αυτό το δηµόσιο και κοι-
νωνικό αγαθό δεν πωλείται. Θα πρέπει, µάλιστα, να διαµορφω-
θούν οι όροι και οι προϋποθέσεις, ούτως ώστε όλος ο ελληνικός
λαός να µπορεί να απολαµβάνει αυτό το συγκεκριµένο αγαθό.

Βέβαια, δεν στηριζόµαστε µόνο στη διακήρυξη του ΟΗΕ για
τα ανθρώπινα δικαιώµατα και στις ρυθµίσεις οι οποίες υπάρχουν
και οι οποίες έπαιξαν σηµαντικό ρόλο –όπως γνωρίζετε- και για
τη χώρα µας, αλλά κυρίως για τις χώρες της Αφρικής. Ερχόµα-
στε να θέσουµε τα ζητήµατα σ’ ένα πλαίσιο το οποίο έχει δια-
µορφωθεί από πλευράς Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά που οι
συγκεκριµένοι συσχετισµοί δύναµης και η νεοφιλελεύθερη πολι-
τική έχει δώσει µία πολύ ειδική κατεύθυνση. 

Το λέµε αυτό, διότι το άρθρο 106 της Συνθήκης Λειτουργίας
της Ευρωπαϊκής Ένωσης αναφέρεται στις Υπηρεσίες Γενικού Οι-
κονοµικού Συµφέροντος, για τις οποίες δεν ακούσαµε τίποτα
από την πλευρά της Κυβέρνησης. Σ’ αυτές τις Υπηρεσίες Γενικού
Οικονοµικού Συµφέροντος περιλαµβάνονται και οι εταιρείες ή οι
οργανισµοί που διαχειρίζονται το νερό.

Λέει, λοιπόν, η Συνθήκη Λειτουργίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης
ότι οι επιχειρήσεις που είναι επιφορτισµένες µε τη διαχείριση
Υπηρεσιών Γενικού Συµφέροντος ή έχουν µάλιστα και µονοπω-
λιακό χαρακτήρα, υπόκεινται µεν στη συνθήκη -δηλαδή και στους
κανόνες ανταγωνισµού- υπό τον όρο ότι οι κανόνες αυτοί δεν εµ-
ποδίζουν είτε νοµικά είτε πραγµατικά την εκπλήρωση του ιδιαί-
τερου σκοπού που έχουν.

Άρα, στο ευρωπαϊκό πλαίσιο υπάρχει στο πρωτογενές Κοινο-
τικό Δίκαιο, στο πρωτογενές Δίκαιο της Ένωσης, µία ρύθµιση
που επιτρέπει, εάν και εφόσον θέλει µία χώρα, να ακολουθήσει
αυτόν το δρόµο. Δηλαδή, δεν την υποχρεώνει να πάει σε απο-
κρατικοποιήσεις και ιδιωτικοποιήσεις αυτών των Υπηρεσιών Γε-
νικού Οικονοµικού Συµφέροντος -που συµπεριλαµβάνεται και η
ενέργεια και το νερό και οι σιδηρόδροµοι και πολλά άλλα- αλλά
να ακολουθήσει αυτό το µοντέλο, βεβαίως τηρώντας ορισµένες
προδιαγραφές.

Για µας, λοιπόν –και το έχουµε πει στο πρόγραµµά µας ως Ανε-
ξάρτητοι Έλληνες- το νερό είναι δηµόσιο και κοινωνικό αγαθό,
το οποίο δεν πωλείται και που µέσα στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης εµείς επιθυµούµε την κατεύθυνση του άρθρου 106 της
Συνθήκης Λειτουργίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε τέτοιο τρόπο
που θα λειτουργεί υπέρ του ελληνικού λαού. Άρα, υπάρχει και
µία σαφέστατη νοµική βάση.

Τι γίνεται τώρα από πλευράς, όµως, επιλογών της Κυβέρνη-
σης; Επιλέγει τη λογική που λέει ότι τα δίκτυα θα τα κρατήσω
στο δηµόσιο και θα υπάρχουν, αλλά τη διαχείριση του όλου ζη-
τήµατος, άρα και την εµπορική αξιοποίηση, θα την ιδιωτικοποι-
ήσω. Ταυτόχρονα, θα φτιάξω και µια ρυθµιστική αρχή -όπως έχει
φτιάξει διάφορες ρυθµιστικές αρχές, τη ΡΑΕ κ.λπ.- η οποία υπο-
τίθεται θα ασκεί και έλεγχο στον ιδιώτη, ο οποίος πιθανόν να εκ-
φεύγει των ευθυνών του κ.λπ..

Αυτό το µοντέλο εµάς δεν µας βρίσκει σύµφωνους. Εµάς µας
βρίσκει σύµφωνους το µοντέλο της διατήρησης των Υπηρεσιών
Γενικού Οικονοµικού Συµφέροντος και στο πλαίσιο αυτό και η
ΕΥΔΑΠ και η ΕΥΑΘ και οι άλλες επιχειρήσεις να εντάσσονται εκεί
και να ασκούν το έργο τους. 

Άρα, έχουµε µία διαφορά, απ’ ό,τι βλέπετε, στη φιλοσοφία
µέσα στο πλαίσιο της ίδιας της ευρωπαϊκής συνθήκης. Αυτή είναι
η πρώτη, αν θέλετε, θέση την οποία καταθέτουµε.

Βεβαίως, δεν πρέπει να ξεχνούµε ότι το ευρωπαϊκό θεσµικό
πλαίσιο λειτουργεί πλέον ή παραβιάζεται έντονα από την ίδια τη
διαδικασία του µνηµονίου. Το έχουµε πει. Όλες οι µνηµονιακές
πολιτικές είναι αυτές που κατά κύριο λόγο ρυθµίζουν και τις πο-
λιτικές τις οποίες έχετε αποφασίσει. 

Έχουµε, λοιπόν -για να µην τα ξεχνάµε- τα εξής: Στο µνηµόνιο,
το οποίο ήταν η τέταρτη αναθεώρηση του πρώτου µνηµονίου,
έχει πολύ συγκεκριµένη ρύθµιση και λέει στη σελίδα 51: «Η Κυ-
βέρνηση σχεδιάζει…»–δεν είχατε πάρει εσείς τη δέσµευση, το
ΠΑΣΟΚ ήταν τότε κυβέρνηση- «…να κλιµακώσει σηµαντικά τα
προγράµµατα αποκρατικοποιήσεων. Και τι θα κάνει; Ένα ολο-
κληρωµένο σχέδιο µέχρι και το 2013 θα οριστικοποιηθεί, λαµβά-

νοντας ως σηµείο εκκίνησης το υφιστάµενο σχέδιο 1113. Τι κα-
λύπτει αυτό; Τους σιδηροδρόµους, τα ταχυδροµεία, τις εταιρείες
παροχής ύδατος.» Από εδώ ξεκινάει, από τις δεσµεύσεις που αρ-
χίζουν να υλοποιούνται πολύ συγκεκριµένα στις αρχές του 2011.

Βεβαίως, δεν πρέπει να πάµε πολύ µακριά. Θα σας θυµίσω
αυτό που σας θυµίζω πάντοτε: Το µεσοπρόθεσµο. Το µεσοπρό-
θεσµο, που ψηφίσατε µε την ταχύτατη διαδικασία, διότι θα πτώ-
χευε, υποτίθεται, η χώρα, δεν θα έπαιρνε λεφτά, λέει στη σελίδα
109, στις αποκρατικοποιήσεις, ότι το 2014 θα έχουµε πώληση,
κύριε Υπουργέ, της ΕΥΑΘ και πώληση της ΕΥΔΑΠ. Μαζί βάζει –
προσέξτε- τα κρατικά λαχεία, την Εγνατία, την αξιοποίηση του
Ελληνικού, την παραχώρηση περιφερειακών αεροδροµίων, την
αξιοποίηση του ΟΛΠ κ.λπ., την αξιοποίηση του διεθνούς αερολι-
µένα, την πώληση του 17% της ΔΕΗ, την αξιοποίηση της ακίνη-
της περιουσίας, την αξιοποίηση µαρινών και την πώληση
δικαιωµάτων του ψηφιακού µερίσµατος. 

Θα ρωτήσετε, γιατί τα είπα όλα αυτά. Διότι όλα αυτά τα κο-
στολογεί -και τα έχει ψηφίσει η Βουλή- σε 2,3 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Όλα!

Εγώ έχω την εφηµερίδα «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ». Είναι σηµερινή. Λέει,
λοιπόν, στη σελίδα 24 ποια είναι η υποτιµηµένη χρηµατιστηριακή
αξία, σε µια φάση που το χρηµατιστήριο έχει βυθιστεί. Πάρα
ταύτα, η κεφαλαιοποίηση της ΕΥΔΑΠ έχει 532 εκατοµµύρια και
η κεφαλαιοποίηση της ΕΥΑΘ 184 εκατοµµύρια. Μόνο αυτές οι
δύο! Σε υποτιµηµένη φάση! 

Εσείς, λοιπόν, βάζετε µία διαδικασία άρον άρον να προχωρή-
σετε σ’ αυτό, να γίνει η εκποίηση –ξεπούληµα για εµάς- σε τιµές
οι οποίες είναι χαµηλότατες. Θα ακούσετε κι άλλα στοιχεία πε-
ρεταίρω για το ζήτηµα αυτό. 

Φυσικά, εδώ είναι το µνηµόνιο ΙΙΙ. Θα το φέρετε ποτέ για κύ-
ρωση; Φέρατε χθες κύρωση ενός µνηµονίου ήσσονος σηµασίας
µε κάποια άλλη χώρα. Θα το φέρετε για κύρωση; 

Στη σελίδα 69 –γιατί είναι καλό να σας τα θυµίζουµε- λέει τι θα
γίνει σε σχέση µε τις εταιρείες αυτές. Δηλαδή, για την Εταιρεία
Ύδρευσης και Αποχέτευσης, για την ΕΥΔΑΠ, λέει: Καθιέρωση
ρυθµιστικού πλαισίου, καθιέρωση τιµολογιακής πολιτικής, τρο-
ποποίηση της άδειας το Σεπτέµβρη του 2013, τακτοποίηση ει-
σφορών κ.λπ.. Έτσι, λοιπόν, δροµολογούνται µέσα από τα
µνηµόνια, µέσα από αποφάσεις της Βουλής.

Αναφέρθηκε ο κύριος Υπουργός στα µειωµένα τιµολόγια. Έχω
εδώ τη σηµερινή «ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ». Τι λέει, λοιπόν; Τι µειώσατε;
Πρέπει να δούµε τα κυβικά στα τιµολόγια τα οποία µειώσατε. Η
πρώτη κατηγορία αφορά από 2 έως 5 κυβικά νερού. Εκεί γίνεται
η έκπτωση 15%. Ξέρετε πόση είναι η µέση κατανάλωση; Είναι
τουλάχιστον 20 κυβικά. Εκεί τι κάνετε; Έχει 1,1% έκπτωση. Αυτή
είναι η µείωση. Η άλλη µείωση, δηλαδή από 20 έως 27 κυβικά,
που είναι κι άλλα νοικοκυριά, είναι 1,4%. Τέτοιες µειώσεις κάνατε.
Περίφηµες! Καταπληκτικές.! Άλλωστε και η εφηµερίδα, που δεν
έχει κανένα λόγο να σας κάνει κριτική, λέει  «µικρές ελαφρύν-
σεις».

Πότε; Σε µία φάση που έχει γίνει «καθίζηση» στα εισοδήµατα,
όπου έχετε διαλύσει µισθούς και συντάξεις, όπου έχουµε ενάµισι
εκατοµµύριο ανέργους. 

Εποµένως, σε αυτό το πλαίσιο, κάνατε τις περίφηµες µειώσεις.
Συγχαρητήρια!

Εµείς, κύριοι Υπουργοί, σας έχουµε πει πως το ότι δροµολο-
γείτε αυτήν τη στιγµή το ξεπούληµα της ΕΥΔΑΠ και της ΕΥΑΘ
µέσα από το ΤΑΙΠΕΔ είναι κάτι που µας βρίσκει αντίθετους και
είναι κάτι για το οποίο θα παλέψουµε και θα εξηγήσουµε στην
ελληνική κοινωνία ότι είναι λάθος πολιτικά και οικονοµικά σ’ αυτή
τη συγκυρία. 

Επειδή αναφέρθηκαν και άλλα ζητήµατα από τους Υπουργούς,
εµείς θεωρούµε ότι η χώρα µας πρέπει να πάει σε ένα άλλο µον-
τέλο ανάπτυξης, στην ανάπτυξη της πρωτογενούς παραγωγής.
Παρότι, βεβαίως, δεν αναφέρεται στην επίκαιρη επερώτησή µας,
αλλά επειδή το θέσατε εσείς και το έθεσαν και οι εισηγητές µας,
εµείς θέλουµε να υπάρξει ρύθµιση και διασφάλιση υδατικών
πόρων για τη γεωργία. Έχετε µπει τώρα σε µία διαδικασία όπου
καταγράφετε τα πηγάδια και ζητάτε -αν δεν κάνω λάθος- και ένα
ποσό που πρέπει να καταβληθεί. Και δεν ξέρω αυτό πού αποσκο-
πεί. 
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Επίσης, πρέπει να δείτε τι θα γίνει -αλλά δεν είναι δική σας
ακριβώς αρµοδιότητα- και µε τις λιµνοδεξαµενές και συνολικά
πώς θα έχουµε λειτουργία και ύπαρξη υδάτων για την αγροτική
παραγωγή, καθώς και τι θα γίνει µε τους ΤΟΕΒ που διαλύετε και
τι θα γίνει µε την ύδρευση των µεγάλων πόλεων.

Ξαναγυρνάω στην περίπτωση του Ηρακλείου. Το Ηράκλειο
υδρεύεται από γεωτρήσεις και ο δήµος πληρώνει χιλιάδες ευρώ
το µήνα σε ηλεκτρικό για να «τραβάει» τη γεώτρηση. 

Όλα αυτά πρέπει να προχωρήσουν. Τα νησιά πρέπει να έχουν
τροφοδοσία µε νερό. Όλα αυτά, όµως, θέλουν ένα στρατηγικό
σχέδιο που θα λειτουργεί µε τέτοιο τρόπο που να διατηρεί το
νερό ως κοινωνικό αγαθό για το οποίο οι Έλληνες πολίτες πρέπει
να έχουν πρόσβαση σε τιµές τέτοιες που να µπορούν να το πλη-
ρώνουν. 

Εποµένως, οι µειώσεις που πρέπει να κάνετε, πρέπει να είναι
σηµαντικότατες. Δεν τις κάνετε, όµως, γιατί θέλετε να κρατάτε
το επίπεδο των τιµών ούτως ώστε όταν γίνει ιδιωτικοποίηση - ξε-
πούληµα, ο ιδιώτης, έχοντας βάλει λίγα χρήµατα, να έχει τη δυ-
νατότητα της υπερεκµετάλλευσης αυτού του κοινωνικού
αγαθού.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε κι

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Βορίδης για έξι λεπτά.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα µείνω στο θέµα της επίκαιρης επερώτησης, παρότι, όπως

ορθά ήδη επισηµάνθηκε, τινές των επερωτώντων επέλεξαν να µι-
λήσουν για άλλα ζητήµατα.

Το βασικό θέµα που θέτει η επίκαιρη επερώτηση είναι ουσια-
στικά το ζήτηµα των τυχόν κινδύνων που υπάρχουν από την πο-
ρεία αποκρατικοποίησης της ΕΥΔΑΠ. Επιτρέψτε µου εδώ να
αναφερθώ σε δύο-τρία ζητήµατα τα οποία κατά τη γνώµη µου
πρέπει να αποσαφηνιστούν.

Προφανώς το νερό είναι δικαίωµα. Κατ’ επέκταση άκουσα
τώρα να λέγεται ότι το νερό δεν πωλείται. Τι εννοούµε µ’ αυτό;
Σήµερα υπάρχει µία κοστολόγηση. Και ναι µεν η πρόσβαση στο
νερό πρέπει να είναι ελεύθερη -και είναι ελεύθερη και υπ’ αυτήν
την έννοια το νερό και ο αέρας δεν έχουν κάποιο κόστος- αλλά
το γεγονός ότι παρέχονται υπηρεσίες µεταφοράς, που σηµαίνει
ότι το νερό κάπου βρίσκεται αλλά καταλήγει στις βρύσες των
σπιτιών, των νοικοκυριών, αυτό προφανώς έχει ένα κόστος το
οποίο ήδη καταβάλλεται. Υπάρχουν σήµερα τιµολόγια της
ΕΥΔΑΠ. Εποµένως, µ’ αυτήν την έννοια δεν πωλείται, αλλά ταυ-
τόχρονα οι υπηρεσίες κοστολογούνται. Και αυτές οι υπηρεσίες
προφανώς καταβάλλονται. 

Είναι µία ιδιωτικοποίηση σαν όλες τις άλλες η ιδιωτικοποίηση
των εταιρειών που παρέχουν αυτήν την υπηρεσία; Όχι. Θα σας
έλεγα ότι απ’ αυτές τις ιδιωτικοποιήσεις που συζητάµε, δηλαδή
τις ιδιωτικοποιήσεις στον τοµέα της ενέργειας, τις ιδιωτικοποι-
ήσεις βασικών µεταφορικών υποδοµών ή τις ιδιωτικοποιήσεις
που έχουν να κάνουν µε τον ΟΠΑΠ, παραδείγµατος χάριν, η κάθε
µία απ’ αυτές έχει τις δικές της ιδιαιτερότητες και τα δικά της
χαρακτηριστικά. Δεν είναι εµπορικές εταιρείες, είναι εταιρείες οι
οποίες έχουν πιο σύνθετες διεργασίες προκειµένου να αχθούν
σε µία επιτυχή ιδιωτικοποίηση. 

Ποιες είναι αυτές οι πιο σύνθετες διεργασίες; Η Κυβέρνηση,
διά των παρισταµένων Υπουργών, αναφέρθηκε σ’ αυτές. Μπορεί
να γίνει ιδιωτικοποίηση των εταιρειών που παρέχουν αυτές τις
υπηρεσίες µεταφοράς ουσιαστικά του νερού; Μπορεί να γίνουν
χωρίς να υπάρχει ρυθµιστικό πλαίσιο; Δεν µπορούν να γίνουν.

Εποµένως, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι αυτή η αναφορά
στην τιµή, παραδείγµατος χάριν, της ιδιωτικοποίησης, από µόνη
της δεν λέει απολύτως τίποτα. Κανείς δεν θα αγοράσει από το
ταµπλό για τον απλούστατο λόγο ότι θα θέλει να ξέρει ποιες είναι
οι τιµολογιακές πολιτικές, ποιες είναι οι επενδυτικές αναγκαιό-
τητες, ποιο είναι το ρυθµιστικό πλαίσιο για την ποιότητα. Άρα,
χρειάζεται διαµόρφωση ενός ενιαίου ρυθµιστικού πλαισίου προ-
κειµένου να αχθούµε σε µία επιτυχή ιδιωτικοποίηση.

Επειδή έγινε λόγος για το τίµηµα –για να µη δηµιουργούνται
εντυπώσεις- 532.000.000 ευρώ είναι η χρηµατιστηριακή αξία σή-

µερα. Να ξέρουµε, όµως, τι είναι εκείνο που θα µεταβιβαστεί. Σή-
µερα το 61% απ’ αυτά τα 532.000.000 κατέχεται από το ελληνικό
δηµόσιο, γιατί το υπόλοιπο έχει ιδιωτικοποιηθεί. Απ’ αυτό το 61%,
αυτό το οποίο θα ιδιωτικοποιηθεί και που είναι προς µεταβίβαση,
είναι το 33%. Άρα, µέσα στους λογαριασµούς που κάνετε δεν θα
παίρνετε το 100% της µετοχικής αξίας. Θα πρέπει να πάρετε το
ποσοστό το οποίο πρόκειται να µεταβιβαστεί που προφανώς
είναι το 1/3 του ποσού το οποίο αναφέρετε.

Ανεξαρτήτως του ποσού λοιπόν -το οποίο δεν γνωρίζουµε,
διότι για να γίνει ιδιωτικοποίηση, θα υπάρξει µία ανοιχτή διαγω-
νιστική, διαφανής διαδικασία µε την οποία θα καταλήξει σ’ ένα
συγκεκριµένο ποσό, σε µία συγκεκριµένη αξία- τα ενδιαφέροντα
ζητήµατα για το καταναλωτικό κοινό στην πορεία αυτής της ιδιω-
τικοποίησης ποια είναι; Τι θα διασφαλίσει την τιµή, εποµένως
ποιος χαράσσει τις τιµολογιακές πολιτικές; Η Κυβέρνηση έδωσε
απάντηση σ’ αυτό. Οι τιµολογιακές πολιτικές ουσιαστικά επο-
πτεύονται από την Ειδική Γραµµατεία Υδάτων, εποµένως από το
αρµόδιο Υπουργείο, αλλά και από ρυθµιστική αρχή. 

Δεύτερον, εκείνο που ενδιαφέρει το καταναλωτικό κοινό είναι
η ποιότητα του νερού, η οποία οµοίως εποπτεύεται από αρµό-
διες κρατικές αρχές. 

Το τρίτο το οποίο εγώ θα σας έλεγα ότι ενδιαφέρει το κατα-
ναλωτικό κοινό -θέσατε ορισµένα τέτοια ζητήµατα στην επίκαιρη
επερώτησή σας- είναι το να υπάρξει µία διεύρυνση της κατανα-
λωτικής βάσης, της καταναλωτικής πρόσβασης που επίσης είναι
ένα ζήτηµα µίας καθολικής παροχής. Και αυτή η καθολική πα-
ροχή προϋποθέτει τι; Προϋποθέτει την ύπαρξη επενδύσεων. Και
αυτό είναι κάτι το οποίο δεν άκουσα να τίθεται µέσα στη συζή-
τηση και στη σκέψη σας. Ποιος είναι αυτός που έχει τα χρήµατα
σήµερα να κάνει τις επενδύσεις; 

Το άλλο επίσης ενδιαφέρον ζήτηµα που έχει αυτή η ιδιωτικο-
ποίηση είναι, όταν θα έλθει το πρόγραµµα αυτό για την ιδιωτικο-
ποίηση, να δούµε ποια είναι τα επενδυτικά χαρακτηριστικά που
περιέχει. Αυτές είναι οι µεγάλες συζητήσεις που πρέπει να κά-
νουµε. 

Γιατί απαραίτητα πρέπει να είναι κρατικός ο φορέας που πα-
ρέχει αυτήν τη συγκεκριµένη υπηρεσία για να διασφαλιστούν
όλα αυτά; Αυτό δεν εξηγείται, κύριε Πρόεδρε. Όλοι αυτοί που
επιµένουν στο ότι πρέπει να υπάρχει µόνο ένας δρόµος για να
διασφαλιστεί το φθηνό τιµολόγιο, για να διασφαλιστεί η ποιότητα
του νερού και για να διασφαλιστούν οι επενδύσεις –γιατί αυτά
είναι που ενδιαφέρουν τον καταναλωτή- έρχονται και µας λένε
ότι µόνο µία κρατική εταιρεία µπορεί να τα κάνει αυτά. Γιατί µόνο
µία κρατική εταιρεία µπορεί να τα κάνει αυτά; Με συγχωρείτε,
αλλά αυτό δεν το ακούµε. Καλύπτεται από µία γενική ρητορική
του στυλ «το νερό είναι κοινωνικό δικαίωµα, είναι κοινωνικό
αγαθό, είναι του λαού». 

Από κει και πέρα, στο βαθµό που έχουµε το κράτος που εξα-
σφαλίζει το τιµολόγιο, που εξασφαλίζει την ποιότητα του νερού,
που δεσµεύει στην κατεύθυνση των επενδύσεων και που επο-
πτεύει ακριβώς αυτή τη λειτουργία, γιατί όλα αυτά δεν καλύ-
πτουν τα συµφέροντα των καταναλωτών, εγώ οµολογώ ότι δεν
µπορώ να το καταλάβω. Ανήκουν σε µία παλιά ρητορική, σ’ αυτές
τις παλιές αντιλήψεις που µας οδήγησαν σε πολύ µεγάλο βαθµό
εδώ και που εν πάση περιπτώσει πρέπει να αφήσουµε πίσω µας.

Η Κυβέρνηση είναι στη σωστή κατεύθυνση, ότι κάνει τα πράγ-
µατα που πρέπει να κάνει, µε την αποφασιστικότητα που πρέπει
να τα κάνει. Αυτός είναι ο δρόµος που πρέπει να ακολουθήσουµε
τα συµφέροντα αυτά διασφαλίζονται πλήρως. 

Κλείνοντας, επιτρέψτε µου να χαρακτηρίσω ως µικρόψυχο το
σχόλιο ότι σ’ αυτήν τη δύσκολη στιγµή το γεγονός ότι πραγµα-
τικά γίνονται µειώσεις στα τιµολόγια, αυτές οι µικρές µειώσεις,
δεν χαιρετίζεται ως ένα θετικό βήµα από την πλευρά της Κυβέρ-
νησης, αλλά εκείνο που ακούµε απλώς είναι ότι θα θέλαµε ακόµα
µεγαλύτερες µειώσεις. Προφανώς όλοι θα θέλαµε ακόµα µεγα-
λύτερες µειώσεις. Ταυτόχρονα, όµως, εκείνο που θα έπρεπε να
µην θέλουµε είναι να µετατρέψουµε την ΕΥΔΑΠ σε µία ακόµη
προβληµατική εταιρεία.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε κι

εµείς.
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Ο κ. Αλεξόπουλος έχει το λόγο.
AΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κι εµείς από

το Βήµα αυτό στέλνουµε τα θερµά µας συλλυπητήρια στην οι-
κογένεια του εκλιπόντος Αντιπροέδρου της Βουλής Αθανασίου
Νάκου. Ας είναι ελαφρύ το χώµα που τον σκεπάζει. 

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι αναρωτιέµαι αν
υπάρχει πολίτης σε αυτήν τη χώρα που τουλάχιστον αυτές τις
µέρες, τόσο µε την ευκαιρία του εορτασµού της παγκόσµιας ηµέ-
ρας του νερού όσο και µε την τόση δηµοσιότητα που έχει πάρει
το θέµα της ιδιωτικοποίησης του νερού, δεν έχει ακούσει τόσα
πολλά για το νερό και τη σηµασία του ως κοινωνικού και ως δη-
µόσιου αγαθού. 

Είµαι σίγουρος ότι όλοι έχουµε ακούσει ότι το νερό είναι ζωή,
είναι πηγή ζωής, είναι η ίδια η ζωή. Όλοι έχουµε ακούσει ότι το
νερό θα είναι η αφορµή για τον επόµενο παγκόσµιο πόλεµο, ότι
δεκάδες χιλιάδες άνθρωποι δεν έχουν πρόσβαση σε καλής ποι-
ότητας και αρκετής ποσότητας νερού και ότι δεκάδες χιλιάδες
παιδιά –ιδιαίτερα στο λεγόµενο τρίτο κόσµο- πεθαίνουν κάθε
µέρα γιατί στερούνται µεταξύ των άλλων και το νερό. 

Εάν όχι όλοι, πολλοί έχουµε ακούσει ή διαβάσει τη διακήρυξη
του ΟΗΕ για τα ανθρώπινα δικαιώµατα, ότι το δικαίωµα σε κα-
θαρό και πόσιµο νερό είναι ένα από τα ανθρώπινα δικαιώµατα
απαραίτητο για την πλήρη απόλαυση της ζωής.

Επίσης, έχουµε ακούσει ότι το νερό είναι ένας ανανεούµενος
φυσικός πόρος -σε ανεπάρκεια όµως- και ότι χρήζει ορθολογικής
διαχείρισης και προστασίας. 

Η βιοµηχανοποίηση, η αστικοποίηση, η αύξηση του πληθυ-
σµού, η γεωργία, οι ενεργειακές ανάγκες, η κλιµατική αλλαγή και
η υπερβολική άντληση υπόγειων υδάτων οδηγούν µε µαθηµατική
ακρίβεια σε κρίση νερού. Παρά ταύτα το νερό αντιµετωπίζεται
ως ένα εµπορικό προϊόν, ως άλλη µια ευκαιρία για κερδοφορία
και πλουτισµού µιας χούφτας µεγάλων εταιρειών, που µε τη βοή-
θεια και την πίεση που ασκούν σε χρεωµένες και µη χρεωµένες
χώρες το ΔΝΤ και η Παγκόσµια Τράπεζα, δροµολογούν και επι-
βάλλουν την ιδιωτικοποίηση του νερού και των υπηρεσιών απο-
χέτευσης του νερού. 

Σε αυτόν τον αστερισµό κινούµενη και η σηµερινή µνηµονιακή
Κυβέρνηση, επιδιώκει την ολοκλήρωση της ιδιωτικοποίησης των
δύο µεγάλων κερδοφόρων εταιρειών, της ΕΥΔΑΠ και της ΕΥΑΘ
που δεν θα πρέπει να ξεχνάµε ότι η ιδιωτικοποίηση αυτή ξεκί-
νησε, ήδη, από το 1998 από την τότε κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. 

Συνεχίζεται, λοιπόν, από τη σηµερινή Κυβέρνηση η προσπά-
θεια ιδιωτικοποίησης του νερού στη χώρα µας, χρησιµοποιώντας
το περιβόητο ΤΑIΠΕΔ, δηλαδή, το Ταµείο Αξιοποίησης  Διαχείρι-
σης Ιδιωτικής Περιουσίας του Δηµοσίου που όπως ξέρουµε ό,τι
µπαίνει σε αυτό, χάνεται απ’ το δηµόσιο και τα έσοδά του τα καρ-
πώνονται οι τοκογλύφοι δανειστές µας.  

Η ιδιωτικοποίηση αυτή προβάλλεται ως ανάπτυξη, ως εργα-
λείο εξόδου από την κρίση, ως ευκαιρία δηµιουργίας θέσεων ερ-
γασίας, λες και δεν βλέπουµε πως έχει λειτουργήσει προς αυτήν
την κατεύθυνση η ιδιωτικοποίηση του ΟΤΕ, λες και δεν γνωρί-
ζουµε ποιες είναι οι συνέπειες από την ιδιωτικοποίηση του νερού
σε άλλες χώρες στον κόσµο! 

Επιγραµµατικά αναφέρω και εγώ µερικές από αυτές τις συνέ-
πειες: Αύξηση των τιµών, υποβάθµιση της ποιότητας του προσφε-
ρόµενου νερού, δηµιουργία ακόµα µεγαλύτερων προβλη- µάτων
στον τοµέα πρόσβασης των πολιτών σε καθαρό νερό και τέλος,
αθέτηση από τους ιδιώτες συµφωνιών για συντήρηση, επέκταση
ή κατασκευή δικτύων διανοµής νερού και αποχέτευσης.

Λες και δεν βλέπουµε ότι οι ιδιωτικές εταιρείες αφού αποκό-
µισαν τεράστια κέρδη ξεζουµίζοντας και εξαθλιώνοντας λαούς
σ’ όλο τον κόσµο, άρχισαν να επιστρέφουν τα δίκτυα ύδρευσης
και αποχέτευσης σε δηµοτικές ή κρατικές επιχειρήσεις. Υπάρ-
χουν πολλά παραδείγµατα, από την Γαλλία, την Αγγλία, τη Βολι-
βία, την Ιταλία, την Πορτογαλία και την Αργεντινή. 

Σε πολλές περιπτώσεις η λαϊκή αγανάκτηση και ο ξεσηκωµός
της κοινωνίας ήταν εκείνα που ώθησαν στην επανακρατικοποί-
ηση του νερού.

Θα ήθελα να αναφερθώ και στο παράδειγµα του Παρισιού
αλλά και στη Γρενόµπλ όπου ο Καρινιόν, µαζί µε τον επικεφαλής
της εταιρείας που είχε υπό τον έλεγχό της την αξιοποίηση του

νερού, καταδικάστηκαν σε δεκαπέντε χρόνια κάθειρξη γιατί
υπήρχε οικονοµική συναλλαγή. Η υπογραφή της µεταβίβασης
ανάµεσα στο δήµο και την ιδιωτική εταιρεία έγινε αφού µοιρά-
στηκαν 15 εκατοµµύρια φράγκα. 

Στο Παρίσι τι έγινε; Δεν υπήρχαν πλέον κίνητρα για επενδύσεις
στην ιδιωτική εταιρεία και αναγκάστηκε –προκειµένου να αντιµε-
τωπίσει το µεγάλο κόστος συντήρησης των δικτύων- να εγκατα-
λείψει την ύδρευση. 

Άφωνοι παρατηρούµε πώς η Κυβέρνηση εφαρµόζει στην πα-
τρίδα µας την κλασική συνταγή που εφαρµόζουν όλες οι κυβερ-
νήσεις προκειµένου να προετοιµάσουν τους λαούς τους να
δεχθούν τις ιδιωτικοποιήσεις. 

Τα κρατικά αλλά και τα διαπλεκόµενα Μέσα Μαζικής Επικοι-
νωνίας προωθούν πρακτικές απαξίωσης των δηµοσίων υπηρε-
σιών, των υπηρεσιών που προσφέρουν η ΕΥΔΑΠ και η ΕΥΔΑΘ,
τονίζοντας και προβάλλοντας σκάνδαλα, χρέη των δήµων προς
εταιρείες, εξυµνώντας την αποτελεσµατικότητα του ιδιωτικού
τοµέα προβάλλοντας την αγιοσύνη του σε σχέση µε το σάπιο
κράτος, την υποτιθέµενη αύξηση των θέσεων εργασίας αποκρύ-
πτοντας το ξεπούληµα των δηµόσιων επιχειρήσεων. 

Είναι ή δεν είναι ξεπούληµα της ΕΥΔΑΠ όταν το τίµηµα της εκ-
ποίησης έχει καθοριστεί στα 250 εκατοµµύρια ευρώ και όταν
µόνο το πρώτο εξάµηνο του 2012 –µέσα σε περίοδο βαθιάς οι-
κονοµικής κρίσης- τα ενοποιηµένα κέρδη µετά από φόρους ανήλ-
θαν σε 12,5 εκατοµµύρια ευρώ;

Γνωρίζουµε όλοι ότι το δηµόσιο και οι δήµοι χρωστούν στην
ΕΥΔΑΠ περί τα 522 εκατοµµύρια ευρώ, ένα χρέος που έχει συσ-
σωρευτεί εδώ και δεκαετίες.  

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αντιλαµβανόµεθα βέβαια αποτέλεσµα τι πρακτικών και τι πο-
λιτικών είναι αυτό το τεράστιο χρέος. 

Αν πωληθεί η ΕΥΔΑΠ – σύµφωνα µε την απάντηση του αρµο-
διου Επιτρόπου της Ευρωπαϊκής Ένωσης κ. Σεµετά σε αντί-
στοιχη ερώτηση του Ευρωβουλευτή µας κ. Χουντή- ο αγοραστής
πρέπει να λάβει µέσα σε ενενήντα ηµέρες τις τεράστιες µη αµ-
φισβητούµενες οφειλές του δηµοσίου και των δήµων. 

Δεν είναι τραγελαφικό, κύριε Υπουργέ, δεν είναι ειρωνικό, κύ-
ριοι συνάδελφοι, δεν είναι σκανδαλώδες ,κύριε Πρόεδρε, ο νέος
αγοραστής µε το «καληµέρα» καταβάλλοντας µόνο 250 εκατοµ-
µύρια ευρώ να απαιτήσει 522 εκατοµµύρια χωρίς τις προσαυξή-
σεις; Δεν είναι ξεπούληµα; 

Τελειώνοντας, θα ήθελα να επισηµάνω ότι για τον ΣΥΡΙΖΑ –
Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο το νερό είναι ένα ακόµη δηµόσιο κοι-
νωνικό αγαθό. Η ελεύθερη πρόσβαση σε υπηρεσίες ύδρευσης
και αποχέτευσης είναι οικουµενικό αγαθό, ανθρώπινο δικαίωµα
που θα πρέπει να προστατεύεται. 

Το νερό αποτελεί το σηµαντικότερο φυσικό και περιβαντολο-
γικό αγαθό που χρήζει προστασίας και καλής διαχείρισης στο
σύνολο του κύκλου του. Το νερό αποτελεί έναν βασικό αναπτυ-
ξιακό πόρο που είναι αναγκαίος, είναι απαραίτητος για την πα-
ραγωγική διαδικασία. Δεν µπορεί να ξεπουληθεί. Δεν µπορεί και
δεν πρέπει να παραδοθεί στα χέρια επιχειρηµατικών και εµπορι-
κών συµφερόντων. 

Υπερασπιζόµαστε και θα υπερασπιστούµε το δηµόσιο, δηµο-
κρατικό και συµµετοχικό χαραχτήρα της διαχείρισης των υδά-
των, όπως προβλέπουν και τα ντοκουµέντα και οι διακηρύξεις
του διεθνούς κινήµατος για την προστασία του νερού.  

Καλούµε τα µέλη και τους φίλους του κόµµατος να στηρίξουν
τις πολύµορφες κοινοποιήσεις και δράσεις που διοργανώνονται
σε ολόκληρη τη χώρα από µια πλειάδα κοινωνικών, συνδικαλιστι-
κών και περιαυτολογικών φορέων που εναντιώνονται στην ιδιω-
τικοποίηση του νερού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας παρακαλώ ολο-
κληρώστε, κύριε συνάδελφε. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Καλούµε την Κυβέρνηση να αναθεώρησει τις αποφάσεις της,

να αφουγκραστεί λίγο την κοινωνία. Να προχωρήσει στον ανορ-
θολογισµό των υπηρεσιών ύδρευσης-αποχέτευσης προς όφελος
της κοινωνίας και των λαϊκών στρωµάτων, να µεριµνήσει για την
αδιάλειπτη παροχή καλής ποιότητας νερού σε όλους. 
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Όσον αφορά στις νέες τιµολογήσεις και στις ελαφρύνσεις που
επικαλέσθηκε προηγουµένως ο κύριος Υπουργός, έχω να τονίσω
ότι πράγµατι αυτές είναι απειροελάχιστες. Απέκρυψε, όµως, ότι
έχουµε αυξήσεις στα πάγια της τάξεως του 5% - 7%. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας παρακαλώ ολο-
κληρώστε. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Στηρίζουµε τις ελπίδες µας σε µία άλλη κυβέρνηση µε πυρήνα

την Αριστερά, που όπως φαίνεται, έρχεται σύντοµα. 
Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο Πρό-

εδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων, κ. Καµµένος. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κοινοβου-
λευτική Οµάδα των Ανεξάρτητων Ελλήνων καταθέσαµε αυτή την
επερώτηση για πολλούς λόγους:

Ο πρώτος λόγος είναι ότι ο έλεγχος του νερού είναι ένα από
τα εργαλεία της νέας τάξης πραγµάτων, που περιγράφεται ξε-
κάθαρα µέσα στο «Δόγµα του Σοκ». 

Ο έλεγχος του νερού µε το νέο διατροφικό κώδικα σηµαίνει
έλεγχο των πολιτών. Σηµαίνει τη µετατροπή του πολίτη σε έναν
ελεγχόµενο αριθµό ταυτότητος από µία παγκόσµια διακυβέρ-
νηση που ζητά να µετατρέψει µε οργουελικό τρόπο τους ανθρώ-
πους, τους πολίτες σε αριθµούς. 

Είναι σηµαντική η αναφορά στον Οργανισµό Ηνωµένων Εθνών
και στο ότι το νερό αποτελεί ανθρώπινο δικαίωµα, δηµόσιο και
κοινωνικό αγαθό.

Το νερό όµως δεν είναι µόνο αυτά. Το νερό είναι στρατηγικό
µέσο. Οι πόλεµοι µέχρι πρόσφατα γινόντουσαν για το πετρέλαιο,
οι πόλεµοι του µέλλοντος θα γίνονται και για το νερό. Συγκεκρι-
µένο παράδειγµα είναι τα φράγµατα στην Τουρκία που φτάνουν
για να στέλνουν νερό στη Συρία, µία περιοχή που φαίνεται ότι
σύντοµα θα οδηγηθεί σε κατάσταση πολέµου. Πόλεµος γίνεται
για τα νερά σε όλο τον κόσµο πια. Την ώρα που εµείς θα έπρεπε
να προστατεύσουµε αυτό το µέσο το οποίο είναι οικονοµικό
αγαθό, είναι κοινωνικό αγαθό, είναι δηµόσιο αγαθό, είναι αγαθό
δηµιουργίας εξωτερικής πολιτικής -βλέπουµε τι συµβαίνει και
στη βόρεια Ελλάδα, τι συµβαίνει στη Θράκη, στη Μακεδονία- ερ-
χόµαστε να αποκρατικοποιήσουµε τα νερά, να µπούµε µέσα σε
αυτήν τη λογική του νέου διατροφικού κώδικα ή της δηµιουργίας
Γενικής Γραµµατείας Διαχείρισης Υδάτινων Πόρων. 

Παράλληλα, όµως, η διαδικασία µε την οποία γίνεται αυτό και
τα Πρακτικά αυτής της συνεδρίασης θα αποτελέσουν –φοβούµαι
πολύ- υλικό για µία εξεταστική επιτροπή στο µέλλον. 

Δεν είναι ότι αυτήν τη στιγµή αποκρατικοποιείται η ΕΥΔΑΠ.
Κατ’ αρχάς θα ήθελα να πω ότι οι θέσεις και των τριών κοµµάτων
που στηρίζουν την Κυβέρνηση προεκλογικά ήταν ο δηµόσιος χα-
ρακτήρας της ΕΥΔΑΠ και της ΕΥΑΘ, αντίστοιχα, και η Νέα Δη-
µοκρατία που έκανε ανακοινώσεις στο «Ζάππειο 1» και το ΠΑΣΟΚ
αλλά και η ΔΗΜΑΡ µιλούσαν για την ανάγκη να παραµείνει δη-
µόσιο αγαθό το νερό. Οι οµιλίες στα αµφιθέατρα της ΕΥΔΑΠ
στους εργαζόµενους, ήταν η δέσµευση και των τριών εταίρων
της Κυβέρνησης για τη διατήρηση του δηµοσίου χαρακτήρα στο
νερό, στη διαχείριση των υδάτων. 

Ξεκάθαρα, λοιπόν, τώρα εκτελείται µία εντολή της τρόικας.
Εκτελεί η συγκυβέρνηση µία εντολή της τρόικας, σε αντίθεση µε
αυτά που έλεγε προεκλογικά και στους πολίτες αλλά και στους
εργαζόµενους. Συντελείται ένα σκάνδαλο –προετοιµάζεται µάλ-
λον ένα σκάνδαλο- γιατί αν δει κανείς –κι εγώ θα συµφωνήσω µε
τον κ. Βορίδη για το τίµηµα- το 61% της κεφαλαιοποίησης των
530.000.000 ευρώ, που πολύ σωστά ανέφερε ο κ. Μαριάς, είναι
250.000.000 ευρώ. Συµφωνείτε µε αυτό το νούµερο;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Είναι 170.000.000 ευρώ.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Εντάξει, 170.000.000 ευρώ. Ο αγοραστής της ΕΥΔΑΠ την
επόµενη µέρα που πιθανώς θα δώσει τη χρηµατιστηριακή αξία,
τα 170.000.000 ευρώ, θα πάρει στα χέρια του απαίτηση από το
κράτος 500.000.000 ευρώ. Και θέλω εδώ να σας θυµίσω ότι δεν
είναι η πρώτη φορά. Το ίδιο έγινε και µε τα Ναυπηγεία Σκαρα-
µαγκά. Τα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά, όταν την πρώτη φορά που-
λήθηκαν στους Γερµανούς, εδόθησαν έχοντας την απαίτηση από

το κράτος το οποίο µέχρι τότε δεν πλήρωνε την απαίτησή του
προς τα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά, αλλά όταν τα πήραν οι Γερµα-
νοί, την επόµενη κιόλας µέρα πληρώθηκε η απαίτηση των Ναυ-
πηγείων Σκαραµαγκά από το κράτος. Και ποιο ήταν το
αποτέλεσµα αυτού; Οι Γερµανοί πήραν τα Ναυπηγεία Σκαρα-
µαγκά και πλήρωσαν το τίµηµα από την εξόφληση των οφειλών
του κράτους και τους έµεινε και «ταµείο». Αυτό συµβαίνει και
τώρα µε την ΕΥΔΑΠ, όπου έχουν 500.000.000 ευρώ απαίτηση
από το ελληνικό δηµόσιο. Φοβούµαι πολύ ότι θα γίνει ακριβώς
το ίδιο που ήδη διεπράχθη µε το άλλο σκάνδαλο της ενσωµάτω-
σης της Αγροτικής Τράπεζας στην Τράπεζα Πειραιώς. Και εκεί
εµπλέκεται η ΕΥΔΑΠ. 

Πόσο πουλήθηκε η Αγροτική Τράπεζα στην Τράπεζα Πειραιώς;
Θα σας πω πόσο πουλήθηκε: Περίπου στην αξία των µετοχών
που κατείχε η Αγροτική Τράπεζα σε µετοχές της ΕΥΔΑΠ. Το 10%
δηλαδή που κατείχε η Αγροτική Τράπεζα από µετοχές της
ΕΥΔΑΠ, εάν το πολλαπλασιάσετε µε τη χρηµατιστηριακή αξία
της τιµής της µετοχής της ΕΥΔΑΠ στη συγκεκριµένη περίοδο
που απορροφήθηκε η Αγροτική Τράπεζα από την Τράπεζα Πει-
ραιώς, ήταν ακριβώς -ή σχεδόν- το τίµηµα το οποίο κατέβαλε η
Τράπεζα Πειραιώς για να πάρει την Αγροτική Τράπεζα. 

Εάν αυτά δεν είναι σκάνδαλα τα οποία θα απασχολήσουν στο
µέλλον εξεταστικές επιτροπές, τότε ποια είναι τα σκάνδαλα; Και
εκεί χρησιµοποιήθηκε πάλι η ΕΥΔΑΠ. Η Τράπεζα Πειραιώς κατέ-
χει τώρα το 10% των µετοχών. Ποιος θα είναι ο ρόλος της αύριο
στην αποκρατικοποίηση; Μήπως και αυτό θα περάσει προς τα
εκεί; Διότι βλέπουµε πως ό,τι αποκρατικοποιείται στην Ελλάδα,
το παίρνει η Τράπεζα Πειραιώς, ό,τι κλείνει, πάει προς τα εκεί.
Δηµιουργείται έτσι ένα τεράστιο τραπεζικό σύστηµα το οποίο
εάν ποτέ έρθει σε αδιέξοδο πληρωµής µε είκοσι τέσσερις χιλιά-
δες εργαζόµενους, µε χίλια εξακόσια υποκαταστήµατα, θα πάρει
µαζί και τη χώρα και αυτό παρακαλώ καταγράψτε το στα Πρα-
κτικά. Εύχοµαι να µη συµβεί ποτέ, εύχοµαι να πάνε όλα καλά
αλλά φοβούµαι πολύ ότι ετοιµάζεται να γίνει αυτό προκειµένου
να περάσουµε εκεί σε δεύτερη φάση, µετά το µνηµόνιο πέντε
προφανώς.

Το θέµα του νερού έχει να κάνει και µε τεράστια σκάνδαλα τα
οποία έχουν γίνει εκτός από αυτά που σας ανέφερα.

Κύριε Υπουργέ, θα σας ζητήσω, µόλις γυρίσετε στο Υπουργείο
σας, να πάρετε τις επιδοτήσεις από την Ευρωπαϊκή Ένωση για
τη µελέτη του Ασωπού όπου εµπλέκεται ο αδερφός του πρώην
Πρωθυπουργού Γεώργιου Παπανδρέου. Δείτε τι λεφτά πήραν
από χρηµατοδοτήσεις από την Ευρωπαϊκή Ένωση και τι έργο
έχουν παράγει και θα σας παρακαλέσω να ενηµερώσετε από
µόνος σας τη Βουλή, χωρίς κοινοβουλευτικό έλεγχο αλλά πρώτα
ενηµερώστε τον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου. Το ίδιο ακριβώς
συνέβαινε σε όλες τις υποθέσεις που έχουν να κάνουν µε την εκ-
µετάλλευση των υδάτων.

Όταν ανέλαβα Υφυπουργός Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και
Νησιωτικής Πολιτικής -στη Μυτιλήνη είναι η έδρα του Υπουρ-
γείου Αιγαίου- µου είπαν ότι το µεγαλύτερο κονδύλι το οποίο διέ-
θετε τότε το Υπουργείο ήταν η µεταφορά νερού µε υδροφόρες
στα νησιά. Ξέρετε πόσο πλήρωνε το δηµόσιο εκείνη την εποχή
και πόσο συνεχίζει να πληρώνει ακόµα και σήµερα; Πλήρωνε 10
ευρώ το κυβικό! Ξεκινήσαµε µαζί µε το τότε Υπουργείο Ανάπτυ-
ξης και κάναµε µία πιλοτική µονάδα στη Μήλο. Ξέρετε πόσο αγο-
ράζεται αυτήν τη στιγµή το νερό από την αφαλάτωση της Μήλου
η οποία εµπλέκεται µε µία µόνο ανεµογεννήτρια για την παρα-
γωγή του ρεύµατος -γιατί δεν τραβάει και ρεύµα, δεν πληρώνει
ρεύµα- και πόσο αποδίδει; Η απάντηση είναι 1,80 ευρώ το κυβικό,
διαφορά δηλαδή περίπου στο 20% της αξίας που πληρώναµε
µέχρι τότε. Το ίδιο κάναµε τότε και στη Σύµη για να έχουµε δύο
πιλοτικά και εν συνεχεία κάναµε διαγωνισµό, πρόσκληση για εκ-
δήλωση ενδιαφέροντος, όχι για να δηµιουργήσουν αφαλατώσεις
στα νησιά -διότι αντιλαµβάνεστε ότι νησιά όπως είναι η Δονούσα
ή όπως είναι η Ψέριµος δεν µπορεί να έχουν τεχνικό που θα
ασχολείται µε την αφαλάτωση και µάλιστα µε την περίπλοκη τε-
χνολογία της αντίστροφης όσµωσης που θα µπορεί να ελέγχει
τα µηχανήµατα- αλλά είπαµε ότι θα αγοράζουµε το νερό µέχρι 2
ευρώ, εάν υπάρχουν ενδιαφερόµενοι, όπου οι εταιρείες θα φτιά-
ξουν µόνες τους και θα πληρώνουν τις εγκαταστάσεις τους και
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το µόνο που θα έδιναν στο δηµόσιο από τους δήµους, µέσω της
Εγνατίας τότε, ήταν ένα κοµµάτι γης. Ξέρετε πόσες εταιρείες εν-
διαφέρθηκαν; Δεκαέξι εταιρείες, για να αγοράζει το νερό το ελ-
ληνικό δηµόσιο µε 2 ευρώ το κυβικό αντί για 10 ευρώ που
πλήρωναν για τη µεταφορά. 

Ξέρετε ποιο ήταν το αποτέλεσµα; Με το που ανέλαβε η κυβέρ-
νηση του Γεώργιου Παπανδρέου και ενώ είχε βγει διεθνής δια-
γωνισµός, ακύρωσε το διαγωνισµό, µε αποτέλεσµα ο νερουλάς
του Παυλίδη να συνεχίζει να δουλεύει στο Αιγαίο και να συνεχίζει
να εκβιάζει το κράτος. Ρωτήστε το Γενικό Γραµµατέα Αιγαίου και
Νησιωτικής Πολιτικής, µέχρι να τον καταργήσετε την άλλη εβδο-
µάδα, να δείτε τι γίνεται µε τα τηλεφωνήµατα των δηµάρχων
επειδή ο νερουλάς, εάν δεν πληρωθεί, απειλεί να αφήσει τη Νί-
συρο χωρίς νερό, να αφήσει τα νησιά των Κυκλάδων, του βο-
ρείου Αιγαίου, της Δωδεκανήσου και λέει ότι δεν θα µεταφέρει
νερό ακόµα και στο Σαρωνικό. Γιατί; Διότι το χρησιµοποιεί ως
µέσο εκβιασµού. 

Δεν έγιναν, λοιπόν, οι αφαλατώσεις γιατί υπήρχαν συµφέ-
ροντα, γιατί κάποιοι από αυτά τα 8,20 ευρώ το κυβικό έβγαζαν
λεφτά, κύριε Υπουργέ. Ελέγξτε να δείτε τι συνέβαινε στο Δήµο
της Ύδρας, ένα νησί που είναι δίπλα από την Αθήνα, δίπλα από
τον Πειραιά και δείτε γιατί ακόµα µεταφέρεται το νερό µε το νε-
ρουλά. Είναι ο ίδιος νερουλάς, δεν υπάρχει δεύτερος νερουλάς,
ο ίδιος είναι σε όλη την Ελλάδα, µονοπώλιο. Η Ύδρα συνεχίζει
να πληρώνει πέντε φορές πάνω από την προσφορά να δηµιουρ-
γηθούν µονάδες αφαλάτωσης, να έχουν αυτονοµία τα νησιά, να
µην εξαρτώνται από τα απαγορευτικά και να είναι οι εταιρείες
εκείνες που έχουν την ευθύνη και της συντήρησης των συγκε-
κριµένων µονάδων.

Το νερό παράλληλα δεν µπορεί να κοστολογηθεί µε την τιµή
της µετοχής ή µε την κεφαλαιοποίηση, όπως προσπαθήσαµε να
το κάνουµε, από την µία ή την άλλη πλευρά. Για παράδειγµα, δύο
µεγάλα έργα τα οποία έγιναν πριν από λίγα χρόνια, είναι έτοιµα
να αρχίσουν να λειτουργούν σε λίγο καιρό και στηρίζονται κατά
100% στη χρησιµοποίηση του νερού.

Οι ανανεώσιµες πηγές ενέργειες είναι της αρµοδιότητάς σας.
Ζητήστε από τη ΔΕΗ να σας παρουσιάσουν το χρηµατοδοτού-
µενο κατά 100% έργο από την Ευρωπαϊκή Ένωση για την Ικαρία.
Τι κάναµε; Χρησιµοποιήσαµε το φράγµα που υπήρχε µε νερό
στην Ικαρία και έγινε ένα χρηµατοδοτούµενο από την Ευρωπαϊκή
Ένωση έργο που θα κάνει τι; Θα δηµιουργήσει υδροηλεκτρική
µονάδα. Το νερό θα κατεβαίνει όλη την ηµέρα από το πάνω
φράγµα στο κάτω φράγµα που δηµιουργήσαµε και τη νύχτα µε
ένα µόνο ανεµόµυλο θα ξανανεβαίνει το νερό και θα πηγαίνει στο
φράγµα που υπάρχει στα βουνά του νησιού. Το αποτέλεσµα κα-
λύπτει τις ανάγκες κατά 120% του ρεύµατος σε ένα νησί όπως
είναι η Ικαρία.

Αυτό το νερό, λοιπόν, σε ποιον θα το δώσουµε να το διαχειρί-
ζεται; Ποιοι είναι εκείνοι που θα το εκµεταλλευτούν; Γιατί έρχον-
ται και καταγράφουν αυτήν τη στιγµή τις πηγές και τα πηγάδια;
Για ποιο λόγο θέλουν να ξέρουν πού υπάρχει σε κάθε χωριό µια
στέρνα που µαζεύει βρόχινο νερό; Για ένα λόγο: Για να ελέγξουν
το νερό και να ελέγξουν τους πολίτες, γιατί τα αποτελέσµατα
ερήµωσης περιοχών και ιδιαίτερα νησιών έχουν να κάνουν µε τα
εθνικά µας θέµατα. 

Θα σας πω συγκεκριµένα παραδείγµατα. Πριν από λίγες µέρες
βγάλατε έναν διαγωνισµό για τα Λέβιθα. Ξέρετε πού είναι τα Λέ-
βιθα; Είναι ένα νησί µεταξύ της Αµοργού και της Καλύµνου, που
µια οικογένεια τριών ανθρώπων µένει εδώ και πάρα πολλά χρόνια
και έχει γεωργική και κτηνοτροφική παραγωγή. Δηλαδή προ-
σέξτε. Υπάρχει οικονοµική ζωή, άρα υπάρχει υφαλοκρηπίδα, άρα
υπάρχουν έξι µίλια. Το έργο αυτό έχει να κάνει µε ανεµογεννή-
τριες. Δεν λέω ότι είµαι αντίθετος, παρ’ ότι είµαι, γιατί η Βουλευ-
τής της Δωδεκανήσου, έχοντας την άποψη των κατοίκων της
Λέρου, µου λέει ότι το σύνολο της Λέρου συµφωνεί µε αυτό το
έργο. Εγώ το φοβάµαι αυτό το έργο. Θα σας πω όµως το εξής.
Εάν σε αυτό το νησί δεν υπάρχει νερό, το νησί αυτό θα εγκατα-
λειφθεί. Θα πάψει να έχει οικονοµική ζωή, άρα θα πάψει να έχει
υφαλοκρηπίδα. 

Το ίδιο συµβαίνει -και πάρτε ένα χάρτη να το δείτε ή ζητήστε
µία ενηµέρωση από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας- µεταξύ της

Καλύµνου και της Ψερίµου. Εκεί υπάρχει ένα νησί που λέγεται
Πλάτη. Και εκεί µεταφέρουµε νερό. Εάν στην Πλάτη δεν είναι ο
ένας κάτοικος, εκεί δεν θα υπάρχει οικονοµική ζωή και θα δηµι-
ουργηθούν διεθνή ύδατα µεταξύ των δύο αυτών νησιών, µε ό,τι
συνεπάγεται αυτό για τα εθνικά µας θέµατα. 

Αυτά όλα, λοιπόν, που έχουν να κάνουν µε τη δυνατότητα επι-
βίωσης των νησιωτών µας στο θέµα του νερού είναι θέµατα που
δεν µπορεί να τα διαχειριστεί ιδιώτης και γιατί δεν συµφέρει τον
ιδιώτη και γιατί αύριο, όπως ήρθε για τη µαρίνα της Μυτιλήνης η
τουρκική εταιρία που ενδιαφέρθηκε, φοβούµαι µην έρθει κάποια
τουρκική εταιρία -και πείτε µας τι θα κάνετε τότε- η οποία θα εν-
διαφερθεί να πάρει την ΕΥΔΑΠ Αιγαίου. Δεν θα τη δώσετε; Ή θα
κάνετε αυτό που κάνετε µε τους Ρώσους; Θα πείτε ότι θα τη δώ-
σουµε και εν συνεχεία η Επιτροπή Ανταγωνισµού θα το πετάξει
έξω; 

Σε ένα κράτος το οποίο θέλει να ασκεί εθνικά κυρίαρχη πολι-
τική, µέσα όπως είναι το νερό, όπως είναι η ενέργεια, όπως είναι
τα κοινωνικά αγαθά σε δύσκολες εποχές θα πρέπει να δίνονται
δωρεάν στους πολίτες, όχι απλώς να µειώνονται τα τιµολόγια.
Καλώς µειώσατε τα τιµολόγια, συµφωνούµε που µειώσατε τα τι-
µολόγια αλλά θα πρέπει να δίνονται δωρεάν στους πολίτες. Ένας
άνεργος, ένας πολύτεκνος δεν µπορεί να πληρώσει το νερό. Θα
του το κόψετε; Θα κόψουµε το νερό σε µία πολύτεκνη οικογέ-
νεια; Βεβαίως και όχι. Αλλά αυτό για να γίνει, πρέπει να το κάνει
το κράτος, το οποίο σε αυτές τις στιγµές πρέπει να βρίσκεται
αρωγός στον πολίτη ο οποίος υποφέρει.

Εµείς κλείνουµε µε το θέµα των αποχετεύσεων. Η κατάσταση
που βρίσκονται αυτήν τη στιγµή ιδίως οι παραλιακές περιοχές
είναι τραγική. Δεν υπάρχει πουθενά βιολογικός καθαρισµός και
εκεί που υπάρχει, είναι µε τις παλιές µεθόδους, όπου το αποτέ-
λεσµα είναι το εξής: Στα µεν νότια µέρη των νησιών ή στις νότιες
περιοχές το καλοκαίρι να παρακαλάνε να έχει βόρειους ανέµους,
ώστε, όταν βγαίνουν τα λύµατα ζωντανά µέσα στο νερό, να
υπάρχει βόρειος άνεµος για να φύγουν. Στις βόρειες περιοχές
περιµένουν τη βραδινή µπουκαδούρα, δηλαδή ένα ψιλό νοτιά ο
οποίος φυσάει, για να πάρει και να διώξει τα απόβλητα. Και ξέ-
ρετε γιατί; Γιατί και κάποιοι εκεί βγάζουν χρήµατα. 

Και επειδή οι αποχετεύσεις συνδέονται µε την ΕΥΔΑΠ, συνδέ-
ονται µε την ΕΥΑΘ, συνδέονται µε την ΕΥΔΑΠ Αιγαίου, θα σας
πω ότι εκεί είναι τα µεγαλύτερα παιχνίδια. Για χίλιους κατοίκους
ψάξτε να βρείτε και να σας φέρουν τους φακέλους των µελετών
που υπάρχουν για βιολογικούς καθαρισµούς. Τρελά ποσά. Τρια-
κόσιες χιλιάδες είναι η µελέτη, τέσσερα εκατοµµύρια είναι το
έργο για τη µέθοδο εκείνη που κάνουν εκείνες τις δεξαµενές που
τα ανακατεύουν. Μυρίζει όλη η περιοχή, καταστρέφεται τουρι-
στικά όλη η περιοχή. Πότε; Την ίδια εποχή που για χίλιους κατοί-
κους µπορεί να µπει ένα κοντέινερ το οποίο θα κάνει ηλεκτρό-
λυση, θα κάνει δηλαδή βιολογικό καθαρισµό και το νερό που θα
βγαίνει µπορεί να χρησιµοποιηθεί για καλλιέργειες. Στη Σύµη και
στη Τζια, που είναι δύο πιλοτικές περιοχές που µπήκαν αυτά τα
κοντέινερ, ο Γιαπωνέζος που έβαλε το µηχάνηµα ήπιε νερό από
το κοντέινερ. Το κράτος όµως επιµένει να πάει στις παλιές µελέ-
τες, οι οποίες οδηγούν ουσιαστικά σε κάποιους εργολάβους να
πληρώνουν ενδιαµέσους και τελικά να µην υπάρχει αποχέτευση
πουθενά. 

Το 2013, δεν νοείται να µην έχουµε βιολογικούς καθαρισµούς
και να πετάγονται τα λύµατα µέσα στη θάλασσα. Δεν νοείται να
µην ελέγχουµε τον υδροφόρο ορίζοντα που αποτελεί το µέλλον
για τα παιδιά µας. Για εµάς το νερό, κύριε Υπουργέ, και για εσάς
είναι θέµα εθνικό και θέλουµε έτσι να το αντιµετωπίσετε. Μην
υποκύπτετε στην τρόικα. Μην υποκύπτετε στον κ. Φούχτελ, ο
οποίος γυρίζει ανά δήµο, προκειµένου να προωθήσει τις γερµα-
νικές επιχειρήσεις  καύσης των σκουπιδιών και παραγωγής ενέρ-
γειας, για να πάρει τα κονδύλια της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Είστε Υπουργός και είστε Υπουργοί, κύριοι συνάδελφοι, ενός
εθνικά κυρίαρχου κράτους. Αυτό που ενδιαφέρει είναι η υγεία
των πολιτών και το δηµόσιο συµφέρον, δεν είναι τα συµφέροντα
των εταιρειών που εκπροσωπεί ο οποιοσδήποτε κ. Φούχτελ που
λειτουργεί ως κατακτητής. Ελάτε, λοιπόν, να ασκήσετε µία πολι-
τική και να το κάνετε αυτό. Εµείς θα είµαστε µαζί σας και θα σας
στηρίξουµε σε αυτήν την πολιτική. Εάν όµως συνεχίσετε να εκτε-
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λείτε τις εντολές της τρόικας και να οδηγούµε αγαθά όπως το
νερό στην εκµετάλλευση από εκείνους που θέλουν να ελέγξουν
τις ζωές µας και το νου µας, θα µας βρείτε απόλυτα αντίθετους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Καλαφάτης για µία σύντοµη πα-

ρέµβαση.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θα ήθελα να το-
νίσω για ακόµη µια φορά ότι αποκλειστικός γνώµονας,
αποκλειστικά κριτήρια, βάσει των οποίων λαµβάνονται αποφά-
σεις για όλα τα θέµατα και ιδιαίτερα για τόσο κρίσιµα ζητήµατα
τα οποία βεβαίως εµπεριέχουν και εθνικά χαρακτηριστικά, όπως
είναι η προστασία και η διαχείριση του νερού, είναι η προάσπιση
του δηµοσίου συµφέροντος από την πλευρά της ελληνικής Κυ-
βέρνησης και αυτό θέλω να είναι καθαρό. Ακριβώς αυτός είναι
και ο στόχος, ο σκοπός της πολιτικής που ακολουθείται στο ζή-
τηµα της ορθής διαχείρισης των υδατικών πόρων, της προστα-
σίας του φυσικού περιβάλλοντος και γενικότερα της προάσπισης
όλων των δικαιωµάτων όλων των Ελλήνων.  

Θέλω να κάνω καθαρό στο Σώµα ότι και από το ΥΠΕΚΑ αλλά
και από την πλευρά της ελληνικής Κυβέρνησης είναι αποκλει-
στική στόχευση να προασπίσουµε, να διασφαλίσουµε το δηµόσιο
συµφέρον και το επιτυγχάνουµε µε συγκεκριµένες πολιτικές, µε
την εφαρµογή τους, µε συγκεκριµένες δράσεις, πολλές εκ των
οποίων διατυπώθηκαν από την πλευρά της Κυβέρνησης, από τον
κ. Καλογιάννη και από εµένα σήµερα. Είναι γεγονός ότι επιδιώ-
κουµε, µε συγκεκριµένη θωράκιση και ενίσχυση του θεσµικού
µας πλαισίου, µε συγκεκριµένη ενίσχυση των µηχανισµών που
αφορούν και που αποτελούν τον πυρήνα της δηµόσιας εξουσίας,
ακριβώς να προασπίσουµε αυτό το πολύτιµο κοινωνικό αγαθό
µέσα από συγκεκριµένες δράσεις και πρωτοβουλίες που διατυ-
πώθηκαν σήµερα εδώ πέρα και δεν αποτελούν εξαγγελίες, απο-
τελούν συγκεκριµένη εφαρµοσµένη πολιτική από την πλευρά της
Κυβέρνησης.

Νοµίζω ότι είναι καθαρό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι
ακριβώς αυτή είναι η αποκλειστική στόχευση της ελληνικής Κυ-
βέρνησης, να διασφαλίσουµε το πολύτιµο αγαθό των υδατικών
πόρων, να προασπίσουµε τα δικαιώµατα όλων των συµπολιτών
µας και να διευκολύνουµε παράλληλα ακριβώς να γίνει η ορθή
διαχείριση και η αξιοποίηση της οποιασδήποτε αναπτυξιακής
διάστασης αυτού του πολύτιµου φυσικού πόρου. Αυτό θα κά-
νουµε µέσα από συγκεκριµένες πολιτικές τις οποίες έχουµε
εφαρµόσει και θα συνεχίζουµε να εφαρµόσουµε. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Χρυσοχοΐδης, για έξι λεπτά. 
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ

πολύ.
Να εκφράσω και εγώ µε τη σειρά µου τα βαθιά µου συλλυπη-

τήρια για τον άδικο και πρόωρο χαµό του συναδέλφου µας του
Θανάση του Νάκου. Εύχοµαι στην οικογένειά του καλή δύναµη.

Εγώ πιστεύω πως ορθά οι συνάδελφοι των Ανεξάρτητων Ελ-
λήνων έφεραν ένα πολύ σηµαντικό θέµα για επερώτηση στη
Βουλή και ανέπτυξαν τις απόψεις τους και την πολιτική τους
γύρω από τα θέµατα. Ωστόσο για µια ακόµη φορά παρεκτρεπό-
µαστε σε µια ρητορική, η οποία δείχνει έλλειψη ψυχραιµίας, πα-
ραποιεί την πραγµατικότητα στη χώρα και χρεώνει στην
Κυβέρνηση, στο πολιτικό σύστηµα, ενέργειες και συµπεριφορές,
οι οποίες, κύριοι Υπουργοί, πρέπει να απαντηθούν.

Εδώ κατονοµάζονται από τον κ. Καµµένο, τον Πρόεδρο των
Ανεξάρτητων Ελλήνων, πολύ συγκεκριµένα πράγµατα, όπως τα
αντιλαµβάνεται ο ίδιος ή έχει πληροφορίες. Λοιπόν, πρέπει να
απαντηθούν, γιατί πάλι για µια ακόµα φορά  εµπλέκεται ο αδελ-
φός του Πρωθυπουργού, αλλά στα δικαστήρια ζητούµε συγ-
γνώµη για αυτά που λέµε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Ποιος ζήτησε συγγνώµη;

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Σας παρακαλώ πάρα πολύ µη µε δια-
κόπτετε. Εγώ δεν σας διέκοψα. Με σεβασµό, σας παρακαλώ,
στην κοινοβουλευτική διαδικασία και τη δηµοκρατία.

Πάτε, λοιπόν, και ζητάτε συγγνώµη και µετά έρχεστε εδώ και
αποκαλείτε διεφθαρµένους πολίτες είτε πολιτικούς. Αυτή η υπό-
θεση πρέπει να κλείσει. Αν έχετε κάτι να πάτε στον εισαγγελέα ή
να το φέρετε στη Βουλή µέσα από τις διαδικασίες της Βουλής.
Επιτέλους έλεος! 

Ας γίνουµε λίγο ψύχραιµοι στην αντιµετώπιση των πραγµάτων,
γιατί κατά τη γνώµη µου αυτό λέγεται ραγιαδισµός, κύριε Καµ-
µένο. Ο ραγιαδισµός είναι αυτός που αναδεικνύει τέτοιου είδους
φαινόµενα. Θα µας πουν οι Υπουργοί αν ο κ. Φούχτελ, έρχεται
εδώ και πιέζει Υπουργούς να πάρει δουλειές, ο κ. Φούχτελ ή οι
εταιρείες του κ. Φούχτελ ή της Γερµανίας ή η τρόικα υποχρεώνει
την Ελλάδα να πουλήσει το νερό της. Ας σοβαρευτούµε, λοιπόν!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας σταθούµε ψύχραιµοι απέ-
ναντι στο µεγάλο πρόβληµα της διαχείρισης των υδάτινων
πόρων. Κύριοι Υπουργοί, σήµερα έπρεπε να ήταν εδώ και ο
Υπουργός Γεωργίας, ο οποίος εµπλέκεται κατά πολύ µεγάλο
µέρος στο ζήτηµα της διαχείρισης του νερού. Το πρώτο θέµα,
λοιπόν, που έχουµε -και το έθιξε ένας εκ των Υπουργών, ο κ. Κα-
λαφάτης- είναι το θέµα της προστασίας των υδάτινων πόρων.
Αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σηµαίνει ότι εκατοµµύρια
λίτρα νερού πάνε στις θάλασσες στην πατρίδα µας, ενώ θα µπο-
ρούσαν να αποθηκευτούν σε υδατοδεξαµενές, σε λιµνοδεξαµε-
νές, σε φράγµατα, να παράγεται και φτηνή ηλεκτρική ενέργεια
και ταυτόχρονα να µπορούµε να το χρησιµοποιούµε για
ύδρευση, άρδευση κ.λπ..

Εγώ πιστεύω ότι χρειάζεται ένας νέος σχεδιασµός στη χώρα
φραγµάτων και δεξαµενών, έτσι ώστε να µην πηγαίνει ούτε ένα
λίτρο χαµένο κατά τη διάρκεια κυρίως του χειµώνα που είναι και
περισσότερο το νερό. Επίσης, είναι πολύ γνωστό ότι σύµφωνα
µε τους επιστήµονες, η χώρα µας βρίσκεται σε µια πολύ κρίσιµη
ζώνη σε ό,τι αφορά την επάρκεια αυτού του κοινωνικού αγαθού,
το οποίο δεν είναι µόνο κοινωνικό αγαθό αλλά είναι και οικονο-
µικό αγαθό µε την έννοια ότι οι επιχειρήσεις και η επιχειρηµατι-
κότητα το χρησιµοποιούν είτε ως υλικό πρώτης ύλης είτε ως
εργαλείο για να κάνουν τη δουλειά τους, να παράγουν τα προ-
ϊόντα τους, να παρέχουν τις υπηρεσίες τους. Άρα, λοιπόν, χρει-
άζεται ένας εθνικός σχεδιασµός για την ορθολογική διαχείριση
και αξιοποίηση των υδάτινων πόρων της πατρίδας µας. 

Το δεύτερο ζήτηµα, έχει να κάνει µε την απάντηση σε αυτό
που διαρκώς λέγεται ότι το νερό είναι κοινωνικό αγαθό και δεν
πωλείται. Μα, πωλείται, τιµολογείται. Πληρώνουν όλοι οι πολίτες.
Και τα νοικοκυριά και οι επιχειρήσεις πληρώνουν αντίτιµο για τη
χρήση του. Δεν πωλείται, λοιπόν, το κοινωνικό αγαθό, η διαχεί-
ρισή του εκχωρείται και πωλείται σε ιδιώτες.

Υπάρχει ένα ερώτηµα σε όλους εσάς, οι οποίοι λέτε ότι «δεν
πωλείται». Ποια είναι τα κεφάλαια; Ποιος θα βρει κεφάλαια; Από
πού θα βρεθούν τα κεφάλαια για να γίνουν υποδοµές, επενδύ-
σεις, για να έχουµε καλύτερο νερό, περισσότερο νερό υψηλής
ποιότητας και νερό για την επιχειρηµατικότητα, για τις επιχειρή-
σεις µας και για την ανάπτυξη πέρα από τα νοικοκυριά, επανα-
λαµβάνω; 

Ποιος, λοιπόν, θα φέρει τις επενδύσεις; Από τους ψεκασµούς
θα έρθουν οι επενδύσεις; Δεν απαντάµε σ’ αυτά. Και δεν απαν-
τάµε, διότι έχουµε µάθει σε µια ρητορική η οποία έχει συνηθίσει
να αναφέρεται σε µια άλλη πραγµατικότητα, η οποία δεν έχει
σχέση µε τη σηµερινή. 

Άκουσα και ένα συνάδελφο -δεν έχω πολύ χρόνο- που έλεγε
για την Κύπρο, για την Τουρκία αλλά δεν κάθισε να ερµηνεύσει
ο ίδιος ή όλοι µας µαζί ως έθνος να δούµε µε ποιον τρόπο παρα-
κολουθούµε τις εξελίξεις και συµµετέχουµε στις κρίσιµες εξελί-
ξεις που συµβαίνουν στην περιοχή της Νοτιοανατολικής
Μεσογείου. Δυστυχώς, όµως, κάθε φορά τρέχουµε πίσω από τα
γεγονότα και στο τέλος επικρατεί η έλλειψη ψυχραιµίας και τα
φαινόµενα που βλέπουµε καθηµερινά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι  -επειδή δεν έχω πολύ χρόνο-
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σε ό,τι αφορά την αξία της ΕΥΔΑΠ και της ΕΥΑΘ και ό,τι άλλο
ενδεχοµένως είναι προς ιδιωτικοποίηση αυτό θα προκύψει µέσα
από συγκεκριµένες διαδικασίες µε διεθνείς διαγωνισµούς, οι
οποίοι είναι διαφανείς, είναι µε βάση την ευρωπαϊκή νοµοθεσία
και την εθνική νοµοθεσία η οποία έχει ενσωµατωθεί. 

Πολύ απλά νοµίζω ότι αυτό που προέχει αυτήν τη στιγµή είναι
να προχωρήσουν γρήγορα αυτές οι διαδικασίες. Αυτό που προ-
έχει, είναι να δηµιουργηθούν όλες εκείνες οι υποδοµές και οι
επενδύσεις, ούτως ώστε τα επόµενα χρόνια να εξοικονοµήσουµε
και άλλο περισσότερο και καλύτερο νερό για  τα νοικοκυριά και
περισσότερο νερό για τις επιχειρήσεις για να κάνουµε τη δουλειά
µας και να αναπτυχθούµε ως έθνος.

Θα τελειώσω ως εξής ερχόµενος και πάλι στο θέµα του
Υπουργείου Γεωργίας. Κοιτάξτε. Έχουµε ένα τεράστιο πρό-
βληµα αυτήν τη στιγµή. Έχουµε παµπάλαια αρδευτικά έργα στη
χώρα, τα οποία δυστυχώς δεν χρηµατοδοτούνται, γιατί απαγο-
ρεύεται, κύριε Πρόεδρε, από την Ευρωπαϊκή Ένωση η χρηµατο-
δότηση τους. Αυτά είναι ζηµιογόνα έργα. Από την µια µεριά οι
ΤΟΕΒ χρεώνουν πολύ υψηλά κόστη στους αγρότες. Από την
άλλη, οι αγρότες έχουν ένα τεράστιο κόστος ενεργειακό, προ-
κειµένου να ποτίσουν τα χωράφια τους µε τεχνητή βροχή ή αν
δεν έχουν τεχνητή βροχή καταστρέφεται η γη, καταστρέφονται
τα εδάφη.

Αυτό πρέπει να αντικατασταθεί µε ένα µεγάλο εθνικό σχεδια-
σµό µε κλειστά δίκτυα που γίνεται µεγάλη εξοικονόµηση, δεν κα-
ταστρέφονται τα εδάφη και κυρίως έχουµε χαµηλά κόστη.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, σας δίνω το

λόγο επί προσωπικού.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Θα είµαι πολύ σύντοµος, κύριε Πρόεδρε. Ζητώ συγγνώµη
από τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους των δύο κοµµάτων.

Ο κ. Χρυσοχοΐδης, επέµεινε σήµερα να τριφτεί στη γκλίτσα του
τσοπάνη ή µάλλον καλύτερα να µιλήσει για σκοινί στο σπίτι του
κρεµασµένου. Χθες το βράδυ µόλις στην προανακριτική επι-
τροπή το δεξί χέρι του κ. Χρυσοχοΐδη, ο εισαγγελέας ο κ. Διώτης,
ανέφερε ότι ο Γεώργιος Α. Παπανδρέου έχει ποινικές ευθύνες
για τη λίστα Λαγκάρντ. Το δεξί χέρι και γενικός γραµµατέας του
κ. Χρυσοχοΐδη, είπε αυτό που λέγαµε οι Ανεξάρτητοι Έλληνες,
ότι έχει ποινικές ευθύνες, ότι  συγκάλυψε, ότι είχε στα χέρια του
στικάκι και µαζί µε ανθρώπους, όπως ο κ. Χρυσοχοΐδης, πιθανώς
στη διερεύνηση που θα γίνει στο ειδικό δικαστήριο θα δούµε και
ποιους εκβιασµούς έκαναν. 

Ο αδελφός του Πρωθυπουργού, λοιπόν, κύριε Χρυσοχοίδη,
είναι εµπλεκόµενος µε µη κυβερνητική οργάνωση για τον Ασωπό
και ζήτησε από τον Υπουργό να ψάξει να βρει τι ακριβώς έχει
κάνει αυτή η µη κυβερνητική οργάνωση.

Δεύτερον, ουδέποτε ζήτησα συγγνώµη από τον Αντρίκο Πα-
πανδρέου. Τον έχω υπό κατηγορία στον Εισαγγελέα Διώτη για
τα CDS. Είναι υπάλληλος εταιρείας «UNIGESTION», που πήρε
και πόνταρε στη πτώχευση της χώρας και συνεχίζει να είναι
υπάλληλος. Έχει παρανοµήσει. Είναι εκείνος, ο οποίος έπαιρνε
λεφτά από την «Πράσινη Ανάπτυξη» για να κάνει σεµινάρια µε
την Ι4Cense και µε διαχειριστές ανθρώπους, όπως ο προσωπικός
σας φίλος ο κ. Γριβέας, που τον διορίσατε εσείς στο διοικητικό
συµβούλιο του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου και έδωσε δάνειο
στον εαυτό του 17 εκατοµµύρια ευρώ. Και την κοπάνησε, κάνο-
ντας πτώχευση, µε 17 εκατοµµύρια.

Δικό σας ρουσφέτι ήταν. Ο κ. Αντρίκος Παπανδρέου –που τον
προστατεύετε τώρα και λέτε ότι εγώ του ζήτησα συγγνώµη, που
ουδέποτε ζήτησα, αν δεν πάει φυλακή αυτός και η οικογένειά
του, δεν θα κάνω πίσω- ήταν αυτός που πήρε τα λεφτά από το
κράτος και τα έδωσε για να κάνει το συνέδριο αυτό. Ξέρετε και
µε ποιον άλλον; Από τα λεφτά του ΕΟΤ µε υπογραφή του Άρη
Σπηλιωτόπουλου –αφού ζητάτε να σας τα πω- πήρε 200.000
ευρώ για να κάνει συνέδριο της σοσιαλιστικής διεθνούς το
ΠΑΣΟΚ. Και αφού ζήτησε 200.000 ευρώ από τον ΕΟΤ –είναι στη

δικογραφία τώρα, που είναι εµπλεκόµενοι και άλλοι δύο Υπουρ-
γοί Τουρισµού- έδωσε τελικά το Υπουργείο Τουρισµού 238.000
ευρώ για την προώθηση του Τουρισµού. 

Αυτές τις κοµπίνες κάνατε. Και στις κοµπίνες αυτές δεν έχει
ούτε «συγγνώµη» ούτε «κάνουµε πίσω». Θα πληρώσετε και θα
επιστρέψετε πίσω και τα κλεµµένα! Να το ξέρετε καλά!

Όσον αφορά τους ψεκασµούς, ρωτήστε τον κ. Βορίδη που
έχει κάνει ερώτηση και τον κ. Κουβέλη, όχι εµάς. 

Αφήστε, λοιπόν, αυτήν τη φθηνή προπαγάνδα από µέσα, που
δίνατε µαύρα κονδύλια εσείς από το Υπουργείο Δηµοσίας Τά-
ξεως και προσέξτε όταν απευθύνεστε στους Ανεξάρτητους Έλ-
ληνες και σε εµένα προσωπικά. Έτσι, για να τελειώνουµε. 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Υποθέτω επί προσω-

πικού, κύριε Χρυσοχοΐδη.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, έχετε το

λόγο, κύριε Χρυσοχοΐδη.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Να προσέχετε εσείς, κύριε Πρό-

εδρε, των Ανεξάρτητων Ελλήνων, πώς µιλάτε σε εµένα. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Να διαβάζετε τα µνηµόνια πρώτα και µετά να ψηφίζετε...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Πρόεδρε, πα-

ρακαλώ. 
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Να προσέχετε εσείς, λέω, πώς απευ-

θύνεστε σε εµένα. Κάνετε λάθος τη διεύθυνση. Σας προκαλώ
εδώ και τώρα, γιατί µάλλον µπερδεύετε τα επώνυµα και τις συµ-
περιφορές. Και µην το ξανακάνετε αυτό σε εµένα. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Αφήστε τα αυτά, κύριε Χρυσοχοΐδη. Να µάθετε να διαβά-
ζετε. 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Δεύτερον: Είπατε «προσωπικός
φίλος», αναφέρατε κάποιο όνοµα. Ελπίζω δεν εννοείτε εµένα…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Εσάς εννοώ.  Ο κ. Γριβέας.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Δεν γνωρίζω κανέναν µ’ αυτό το
όνοµα. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Λέτε ψέµατα!

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Είστε ψεύτης εσείς! 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): ... τα λεφτά από το Υπουργείο Δηµοσίας Τάξεως. 
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Είστε ένας ψεύτης! Σας κατονοµάζω

και σας εγκαλώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Δεν µπορεί να γίνει

σ’ αυτό το επίπεδο διάλογος. 
Παρακαλώ, ολοκληρώστε, κύριε Χρυσοχοΐδη.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Δεν γνωρίζω κανέναν µε το όνοµα

αυτό. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Λέτε ψέµατα! 
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Επαναλαµβάνω, να ανακαλέσετε

τώρα, διότι σας αποκαλώ ψεύτη! 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Λέτε ψέµατα και θα ελεγχθείτε.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Είστε ψεύτης, επαναλαµβάνω, και

θα ελεγχθώ. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Ψέµατα όλα!
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν νοµίζει ο κ. Καµ-

µένος και κάποιοι εδώ µέσα ότι συκοφαντώντας, κάτι µένει και
θα επιβιώσουν πολιτικά, κάνουν πολύ µεγάλο λάθος. Αυτό που
οφείλουµε να κάνουµε σήµερα, είναι η σωτηρία της πατρίδας
µας µέσα από πολιτικές, οι οποίες υπηρετούν το λαό και την πα-
τρίδα και όχι σκοπιµότητες.

Εάν, λοιπόν, ο κ. Καµµένος και οποιοσδήποτε άλλος έχει στοι-
χεία για οποιονδήποτε…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Ο εισαγγελέας.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: …να τα πάει εκεί που ξέρει, εκεί που
πρέπει, εκεί που λέει το Σύνταγµα. 
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ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Στον εισαγγελέα. 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Όλες οι υπόλοιπες αναφορές και
µάλιστα τέτοιου είδους ψέµατα που λέτε εδώ -ένα είναι αυτό που
σας ανέφερα προηγουµένως- νοµίζω ότι δείχνουν την ποιότητά
σας ως πολιτικού φορέα και τον τρόπο µε τον οποίο αντιµετωπί-
ζετε και τους πολιτικούς σας αντιπάλους και τους πολίτες. 

Αυτά, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Πρόεδρε, πα-

ρακαλώ, κάνω έκκληση να µείνουµε στην επερώτηση. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων):

Δεν µπορεί να λέει «ψεύτη». Εγώ αυτά που λέω τα στηρίζω. Η κυ-
βέρνησή του και ο ίδιος ως Υπουργός, έχει υπογράψει κονδύλια
για τον συγκεκριµένο επιχειρηµατία. Τα έδωσε ο ίδιος για να γί-
νουν συνέδρια, όπου σε συνέδρια συµµετείχε και προσωπικά ο κ.
Χρυσοχοΐδης. Ο κ. Χρυσοχοΐδης ως µέλος της κυβερνήσεως και
γνώριζε το πρόσωπο και τον διόρισε προσωπικά στο Διοικητικό
Συµβούλιο του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, στην εταιρεία που
έδιναν δάνεια. Γνώριζε ο ίδιος ότι έδωσε δάνεια στον εαυτό του.
Και τον κάλυψε µε το µηχανισµό του, ως Υπουργός Δηµοσίας
Τάξης, για να την κοπανίσει στην Αγγλία. Ο κύριος, δε, αυτός,
είναι αυτός ο οποίος συντρώγει µε τον αδερφό του Πρωθυπουρ-
γού τώρα στο Λονδίνο, την ώρα που πεινάει ο ελληνικός λαός. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Πρόεδρου των Ανεξάρτητων Ελλήνων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Πρόεδρε,
ακούστε µε µισό λεπτό. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Τέλος, εγώ περίµενα ότι φεύγοντας από την πολιτική ο κ.
Χρυσοχοΐδης, θα προσπαθούσε να καλύψει αυτό το οποίο είπε
ενώπιον του ελληνικού λαού, ότι δεν διάβασε το µνηµόνιο που
ψήφισε. Να έχει αποφύγει τουλάχιστον αυτήν τη ντροπή, καλύ-
πτοντάς την µε κοινοβουλευτικό λόγο και όχι ως απλός συνήγο-
ρος απατεώνων και µαφιόζων!

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Μισό λεπτό. Θα σας

δώσω για ένα λεπτό το λόγο, κύριε Χρυσοχοΐδη. 
Θέλω να κάνω την εξής διευκρίνιση. Δεν θέλω να υπερασπιστώ

κανέναν. Ο κ. Χρυσοχοΐδης, όµως, δεν έχει κατά τον Κανονισµό
το δικαίωµα να απαντήσει. Γι’ αυτό έκανα έκκληση να σταµατή-
σουµε. 

Παρακαλώ, κύριε Χρυσοχοΐδη, αν θέλετε, σας δίνω το λόγο
επί προσωπικού για ένα λεπτό και µετά να προχωρήσουµε πα-
ρακάτω. 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δυστυχώς, θα αναγ-
καστώ να κάνω κάτι που δεν έχω κάνει ποτέ στη ζωή µου. Απο-
καλώ τον κ. Καµµένο «ψεύτη» και «συκοφάντη». Όλα αυτά που
είπε –επαναλαµβάνω- τον καλώ να τα ανακαλέσει. Δεν γνωρίζω
πρόσωπο µε το όνοµα, Γριβέας. Δεν το έχω συναντήσει ποτέ.
Πρώτη φορά ακούω το όνοµα αυτό. 

Επαναλαµβάνω, εάν δεν ανακαλέσει, είµαι υποχρεωµένος να
προσφύγω στη δικαιοσύνη για να τον ενάγω εκεί µέχρι να ζητή-
σει.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Μαζί µε τον Τσουκάτο είστε...

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Είστε ψεύτης!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώσαµε. Πα-

ρακαλώ, να µη γράφεται τίποτε άλλο στα Πρακτικά και να προ-
χωρήσουµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεον-
τολογίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της εισαγγελι-
κής αρχής για το χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτών. 

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, τριάντα
µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους
από το Γυµνάσιο και τις λυκειακές τάξεις Τσοτυλίου Κοζάνης και
το Γυµνάσιο Χάρακα Ηρακλείου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Νικόλαος Μίχος από το Λαϊκό Σύνδεσµο - Χρυσή Αυγή
έχει το λόγο για έξι λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, ο κ.
Καµµένος πριν ανέφερε στην οµιλία του για κάποια απόβλητα
στη θάλασσα. Εγώ θα προσθέσω και κάτι άλλο: Ακόµα και τώρα,
το 2013, κάποια χωριά παίρνουν νερό µε σωλήνες αµιάντου. Και
µιλάµε για Ευρωπαϊκή Ένωση. Τέλος πάντων. 

Είναι αυτονόητο ότι το νερό είναι πρωταρχικό, αναγκαίο και
αναπόσπαστο στοιχείο της ζωής κάθε ανθρώπου και γενικότερα
κάθε έµβιου όντως. Η ανάγκη απρόσκοπτης και ευκαιρούς πρό-
σβασης κάθε ανθρώπου στο υπέρτατο δηµόσιο και κοινωνικό
αυτό αγαθό, αποτελεί θεµελιώδες ατοµικό δικαίωµα, το οποίο
πρέπει να προστατεύεται µε κάθε τρόπο από την πολιτεία. 

Εξυπακούεται ότι αποφασιστική σηµασία για την πραγµατική
δυνατότητα χρήσης από κάθε πολίτη, ανεξαιρέτως του αναφαί-
ρετου αυτού ατοµικού του δικαιώµατος, έχει τόσο η υψηλή ποι-
ότητα επεξεργασίας του, όσο και η χαµηλότατη τιµή αγοράς του. 

Για το λόγο αυτό το εν λόγω δηµόσιο και κοινωνικό αγαθό και
ατοµικό δικαίωµα προστατεύεται στη Διακήρυξη του ΟΗΕ για τα
Ανθρώπινα Δικαιώµατα, την Ευρωπαϊκή Νοµοθεσία και τα συν-
τάγµατα των κρατών. 

Ειδικότερα, στο άρθρο 106 παράγραφος 2 του Συντάγµατος,
προβλέπεται ότι η ιδιωτική οικονοµική πρωτοβουλία δεν επιτρέ-
πεται να αναπτύσσεται σε βάρος της ελευθερίας και της ανθρώ-
πινης αξιοπρέπειας ή προς βλάβη της εθνικής οικονοµίας. 

Οι ξεκάθαρες αυτές επιταγές, όµως, του Συντάγµατος ουδό-
λως απασχολούν την τρικοµµατική Κυβέρνηση αλλά ούτε και κα-
νέναν από τους συνταγµατολόγους, µέλη και Βουλευτές ή
στελέχη τους, οι οποίοι ασχολούνται µε άλλα πράγµατα. 

Αντίθετα, µε την πολιτική της Κυβέρνησης επιχειρείται για µία
ακόµη φορά η καταστρατήγηση συνταγµατικών διατάξεων. Όλες
αυτές οι διατάξεις γίνονται θυσία στο βωµό του πλαστού, παρά-
νοµου και τοκογλυφικού χρέους που επεβλήθη από τους δανει-
στές και τις συνυπεύθυνες µε αυτούς κυβερνήσεις. 

Είναι σαφές και αυταπόδεικτο ότι η πώληση της ΕΥΔΑΠ και
της ΕΥΑΘ έναντι πινακίου φακής, δεν είναι επιτρεπτή. Είναι µία
απόφαση προειληµµένη, αφού επιβάλλεται από το µνηµόνιο. Η
Χρυσή Αυγή είναι ξεκάθαρα αντίθετη µε αυτές τις προδοτικές
πωλήσεις για τον επιπλέον λόγο ότι παραβιάζονται βασικές
αρχές του Συνταγµατικού και Διοικητικού Δικαίου.

Σύµφωνα µε τη διεθνή εµπειρία, η ιδιωτικοποίηση του νερού
είχε πολλαπλά και ολέθρια αποτελέσµατα και συγκεκριµένα. Ση-
µαντική σε πολλές περιπτώσεις υποβάθµιση της ποιότητας του
πόσιµου νερού, η οποία συχνά έφθανε και τα όρια επικινδυνότη-
τας, αφού προκάλεσε βλάβη της υγείας ακόµη και θανάτους. 

Είναι προφανές ότι ο ιδιώτης ο οποίος αποσκοπεί στη µε κάθε
τρόπο αύξηση του κέρδους του, δεν κινείται µε γνώµονα την
άσκηση κοινωνικής πολιτικής και την προστασία του δηµοσίου
και κοινωνικού αγαθού και του ατοµικού δικαιώµατος. Ως εκ τού-
του, απαλλαγµένος από τη θεσµική υποχρέωση της προστασίας
του, προκειµένου να µειώσει το επιχειρηµατικό κόστος και να
εξαντλήσει την αύξηση των ποσοστών του κέρδους του, θα υπο-
βαθµίσει σηµαντικά την ποιότητα νερού, το επίπεδο υπηρεσιών,
µε την ανάλογη, συγχρόνως, αύξηση της τιµής του αλλά και µεί-
ωση του προσωπικού. 

Το ξεπούληµα που ετοιµάζετε να κάνετε, περιλαµβάνει, δυστυ-
χώς, όλα τα περιουσιακά στοιχεία των εταιρειών νερού, τις γεω-
τρήσεις, τα δίκτυα και τις εγκαταστάσεις, τα οποία αποτελούν
περιουσία του ελληνικού λαού, γιατί αυτά έχουν πληρωθεί από
τη φορολογία του πολίτη. 

Το συµπέρασµα είναι ξεκάθαρο. Το δηµόσιο αντί να διατηρεί
τη συµµετοχή του στο µονοπώλιο, όπως προβλέπουν οι παρά-
γραφοι 3 και 4 του Συντάγµατος, θα προβεί στην πώληση του
µονοπωλίου. Ποιος θα εγγυηθεί την ποιότητα και την καθαρό-
τητα του πόσιµου νερού, τις υπηρεσίες προς τον πολίτη, τη δη-
µόσια υγεία και τη χαµηλή τιµή; Τι θα γίνει µε τη νέα στρατιά
ανέργων που θα απολυθούν από τον επιχειρηµατία; 

Αν ο Γ’ Παγκόσµιος Πόλεµος γίνει για το νερό, εσείς µε ποιο
σκεπτικό πουλάτε το πιο πολύτιµο αγαθό, το οποίο µάλιστα απο-
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φέρει τεράστια κέρδη, τη στιγµή που ο ιδιώτης θα το συσκευάζει
και θα το πωλεί µε ασύλληπτα κέρδη στους πολίτες της Ελλάδας
αλλά θα κάνει και εξαγωγές; Μήπως θέλετε να µας καταντήσετε
Νότιο Αµερική, όπου εκεί έχει τον έλεγχο η οικογένεια Μονσάντο
και κάποιες άλλες οικογένειες, ακόµα και στις στέρνες που µα-
ζεύουν το βρόχινο νερό; 

Απ’ ότι βλέπω, πράττετε ακριβώς αυτά που είπε ο αρχισιωνι-
στής και ανθρώπινο σκουπίδι -κατ’ εµέ- Χένρι Κίσινγκερ: «Ελέγξτε
τα πετρέλαια και το φυσικό αέριο για να ελέγχετε τα κράτη,
ελέγξτε τη διατροφή, για να ελέγχετε τους λαούς». Εµείς, ως Έλ-
ληνες εθνικιστές και ως Χρυσή Αυγή λέµε «όχι». 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Το λόγο έχει η κ. Φούντα για έξι λεπτά. 
ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, η Δηµο-

κρατική Αριστερά εκφράζει τη βαθύτατη θλίψη της για το χαµό
του Αντιπροέδρου της Βουλής του Αθανάσιου Νάκου και θα θέ-
λαµε να εκφράσουµε τα βαθύτατα συλλυπητήρια µας στους οι-
κείους του. 

Προσωπικά, θα ήθελα να εκφράσω τη θλίψη µου και για το επί-
πεδο της συζήτησης, µε τους απαράδεκτους χαρακτηρισµούς
µέσα στην Αίθουσα. Κάποια στιγµή θα πρέπει όλοι να σκεφτούµε
αν, τη στιγµή που συµβαίνουν πολύ σοβαρά πράγµατα εκεί έξω
µε αυτόν το λαό που ταλανίζεται, εµείς µπορούµε να αναλωνό-
µαστε σε αυτές τις συµπεριφορές. 

Να ξεκινήσω περί του θέµατος, λέγοντας ότι η Δηµοκρατική
Αριστερά έχει εκφράσει τις επιφυλάξεις της και στην ψήφιση του
νοµοσχεδίου, µη υπερψηφίζοντάς το και εκφράζοντας τις επιφυ-
λάξεις κυρίως για την αποκρατικοποίηση της ΔΕΗ, της ΕΥΔΑΠ
και της ΕΥΑΘ. 

Σε όσα ακούστηκαν -εκτός θέµατος βέβαια- η θέση µας είναι
σαφής και πρέπει να το τονίσω. Θέλουµε µια ευρωπαϊκή Γερµα-
νία κι όχι µια γερµανική Ευρώπη. Είµαστε εδώ, ώστε να διασφα-
λίσουµε τους όρους κάτω από τους οποίους θα γίνει αυτή η
αποκρατικοποίηση. Κι αν όλοι µέσα σε αυτή την Αίθουσα είχαµε
συµφωνήσει ότι αυτός πλέον είναι ο στόχος µας -οι όροι, δη-
λαδή- το ζητούµενο, το δηµόσιο όφελος θα ήταν κάτι διαφορε-
τικό στη σκέψη µας. Όλα θα ήταν καλύτερα, όλα θα ήταν
διαφορετικά. 

Θα µιλήσουµε, δηλαδή, για δύο συνισταµένες: Για τους όρους
κάτω από τους οποίους πρέπει να γίνεται αυτή η αποκρατικοποί-
ηση και για τις «χρυσές τοµές» οι οποίες πρέπει να βρεθούν, έτσι
ώστε να καταλήξουµε στη συνιστώσα η οποία είναι το δηµόσιο
συµφέρον. 

Η ανάπτυξη µέσω της ιδιωτικής πρωτοβουλίας και του κεφα-
λαίου -αναπόφευκτα στη συγκυρία την οποία περνάµε- αλλά και
η εξασφάλιση, όπως είπα, αυτού του δηµοσίου συµφέροντος,
δεν πρέπει να είναι συγκρουσιακές πολιτικές, αλλά πολιτικές
συµπληρωµατικές. 

Είµαστε εδώ για να διασφαλίσουµε και τη συνέχεια του ρόλου
του κράτους, της σύνθετης αυτής διαδικασίας για τη συνέχιση
της παρεχόµενης ποιότητας νερού, της εξασφάλισης των δι-
κτύων σε όλα τα µήκη και τα πλάτη της Ελλάδας, ως δέσµευση
και του επενδυτή -και αυτό θα έπρεπε να είναι το πρώτιστο χρέος
αυτής της κοινοβουλευτικής διαδικασίας- και την κατάλληλα
ελεγχόµενη τιµολογιακή πολιτική. 

Επίσης, αυτό που θα έπρεπε να αναζητούµε σ’ αυτή την Αί-
θουσα είναι και η αύξηση της συνολικής αξίας της εταιρείας. Η
συγκυρία αναγκάζει κινήσεις που πρέπει να γίνουν ταχύτατα,
χωρίς να υπάρχει πολυτέλεια λάθος χειρισµών.

Θέλω να κάνω δύο σχόλια µόνο για κάποιες εξελίξεις: 
Η µείωση που έγινε στα τιµολόγια της ΕΥΔΑΠ, είναι κάτι που

πρέπει όλοι να το δεχόµαστε θετικά. Πρέπει να πούµε ότι υπάρ-
χει και κάτι που λέγεται «ψυχολογία της αγοράς» και «ψυχολογία
του κόσµου», που βρίσκεται εκεί έξω και κανένας δεν πρέπει να
το υποβαθµίζει. 

Επίσης, πρέπει να πούµε σε όσους θέλουν να µιλούν για το
χρέος της ΕΥΔΑΠ, το πώς θα διασφαλίσουµε τη βιωσιµότητά της
και τους Έλληνες πολίτες, ότι πρέπει να αναζητήσουν γιατί οι
δήµοι οφείλουν στην ΕΥΔΑΠ 223 εκατοµµύρια ευρώ και γιατί τα

Υπουργεία, κύριε Υπουργέ, οφείλουν για νερό -από το 2002
µέχρι το 2010- 523 εκατοµµύρια ευρώ. Η ΕΥΔΑΠ θα µπορούσε
να είναι µια ακόµα πιο κερδοφόρος εταιρεία. Και θα έπρεπε όλοι
αυτήν τη στιγµή να κοιτάµε προς αυτή την κατεύθυνση. 

Πρέπει να πούµε δύο λόγια πριν ανακεφαλαιώσουµε, για το τι
πρέπει να γίνει για το ρόλο της Ρυθµιστικής Αρχής Υδάτων, που
απ’ ό,τι φαίνεται θα τον έχει η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων. Πρέπει
να επιστήσουµε την προσοχή για την ταχύτητα των διαδικασιών.
Επισηµαίνουµε µόνο ότι στην Αυστραλία, που είναι ένα πολύ ευ-
νοµούµενο κράτος, όλη αυτή η διαδικασία διήρκησε δύο χρόνια.
Εµείς δεν έχουµε αυτή την πολυτέλεια αυτή τη στιγµή. Και πρέ-
πει να ζητήσουµε στη σύµβαση παραχώρησης να υπάρχει η εν-
σωµάτωση αντίστοιχων µελετών, καθώς και δεσµεύσεις για
δικλείδες ασφαλείας, όπως αυτή του κόστους - οφέλους του εγ-
χειρήµατος. 

Ανακεφαλαιώνοντας, τα ζητούµενα είναι τα εξής: Η διασφά-
λιση του ελέγχου του φυσικού αγαθού, του νερού, από το δηµό-
σιο. Κάτι που πρέπει να αποσαφηνιστεί είναι το τι θα γίνουν οι
εργαζόµενοι αυτών των δύο επιχειρήσεων. Αυτά είναι ερωτήµατα
που θα θέλαµε να απαντηθούν σήµερα. Επίσης, πρέπει να απο-
σαφηνιστεί το κατά πόσο οι παραχωρησιούχοι θα τηρήσουν την
υποχρέωσή τους για διενέργεια επενδύσεων, για τη συντήρηση,
αναβάθµιση και επέκταση των δικτύων και των υποδοµών. 

Το καίριο θέµα της αποκρατικοποίησης είναι η τιµολογιακή πο-
λιτική, µε τη Δηµοκρατική Αριστερά να υποστηρίζει σθεναρά την
υποστήριξη των κοινωνικών τιµολογίων, καθώς κι ένα προοδευ-
τικό σύστηµα τιµολόγησης µε κλιµακούµενες χρεώσεις. 

Το βασικό ερώτηµα είναι ποιος θα ελέγχει τον τρόπο καθορι-
σµού της τιµολογιακής πολιτικής των παρεχόµενων υπηρεσιών
ύδρευσης και αποχέτευσης. 

Επίσης, θα ήθελα να πω, σε συνδυασµό µε αυτό που ανέφερα
πριν για την Ρυθµιστική Αρχή Υδάτων, ότι στη Δηµοκρατική Αρι-
στερά στηρίζουµε τη δηµιουργία µιας ανεξάρτητης ρυθµιστικής
αρχής, για να αποφευχθούν λάθη του παρελθόντος, ώστε να εγ-
γυηθεί η συγκεκριµένη αρχή απρόσκοπτα την προστασία του κοι-
νωνικού αγαθού, της ανεξαρτησίας του εγχειρήµατος και της
διαφάνειας υπέρ του δηµοσίου συµφέροντος. Αυτά τα εγχειρή-
µατα είναι πρωτόγνωρα και θα θέλαµε να διασφαλιστεί όσο το
δυνατόν περισσότερο ότι θα «περπατήσουν». 

Προτείνουµε, λοιπόν, µια ανεξάρτητη αρχή, µε αυξηµένες αρ-
µοδιότητες, εγγυήσεις προσωπικής και λειτουργικής ανεξαρτη-
σίας για τα µέλη της αρχής, υψηλή εποπτεία από τις αρµόδιες
κοινοβουλευτικές επιτροπές, αυστηρά τετραετή θητεία, χωρίς
δυνατότητα ανανέωσης, κόψιµο του οµφάλιου λώρου µε την κυ-
βέρνηση και τον αρµόδιο Υπουργό, άνοιγµα σε καταξιωµένα
πρόσωπα που προέρχονται από την κοινωνία και δεν έχουν αγ-
κυλώσεις και εξαρτήσεις, στελέχωση µε επιστηµονικό προσω-
πικό υψηλού επιπέδου, επαρκείς υποδοµές, κ.λπ.. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Στην περιβαλλοντική διάσταση είναι κοινώς αποδεκτό ότι δεν
υπάρχει µεγαλύτερο αγαθό από το νερό. Η διαχείριση και η προ-
στασία των υδάτινων πόρων έχει σοβαρές αδυναµίες αυτή τη
στιγµή. Γίνεται ένα σοβαρό έργο από την Ειδική Γραµµατεία Υδά-
των. Πρέπει να γίνει ακόµα µεγαλύτερο. Και πρέπει όλη µας η
προσοχή να σταθεί σε στοιχεία και σε σηµεία, όπως το ότι οι εν-
δείξεις είναι ότι το υδατικό αποτύπωµα της χώρας ξεπερνά κατά
πολύ το µέσο όρο και την κατά κεφαλήν κατανάλωση της Ευρω-
παϊκής Ένωσης αυτή τη στιγµή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρία συνάδελφε,
ολοκληρώστε, σας παρακαλώ. 

ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ την ανοχή
σας µόνο για ένα λεπτό. 

Θα ήθελα να κλείσω, δίνοντας ως παράδειγµα την εκλογική
µου Περιφέρεια, την Αιτωλοακαρνανία και να πω το εξής: Σε όλες
τις χώρες στις οποίες υπάρχει σοβαρή πολιτική, ένα κράτος µε
πολύ πλούσιους υδάτινους πόρους, είναι και πλούσια. Η Αιτωλο-
ακαρνανία είναι από τις πιο φτωχές περιοχές, µαζί µε την
Ήπειρο. Το γνωρίζετε καλά, κύριε Καλογιάννη, αυτό. Υπάρχουν
δύο ποτάµια, ο Εύηνος και ο Μόρνος, τα οποία καταλήγουν στην
Αθήνα, µε σκανδαλώδεις συνθήκες, όπως και ο Αχελώος που επί
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σαράντα - πενήντα χρόνια συζητάµε σκανδαλωδώς, ρίχνοντας
πάρα πολλά χρήµατα «στο τραπέζι», σε µελέτες ή σε υπεκφυγές,
το πώς θα γίνει η διαχείρισή τους και να καταλήξουν σε άλλες
λεκάνες απορροών. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ)

Πρέπει, αυτήν τη στιγµή και από σήµερα, οι προτάσεις µας να
έχουν να κάνουν µε την αειφόρο ανάπτυξη και το πώς θα φτά-
σουµε σε µια πολιτική, η οποία πραγµατικά θα είναι περιβαλλον-
τικά βιώσιµη και θα έχει στόχο αυτό για το οποίο ήρθαµε
-φαντάζοµαι- όλοι εδώ µέσα και για το οποίο συζητάµε: Την προ-
στασία της ποιότητας των υδάτων, των καταναλωτών, αλλά και
ολόκληρου του οικοσυστήµατος της χώρας µας. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
Θα αρχίσει ο κύκλος των δευτερολογιών.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, πενήντα δύο
µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το
Τραµπάντζειο Γυµνάσιο Σιάτιστας Κοζάνης. 

Η Βουλή τούς καλοσωρίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η κ. Γιαταγάνα. 
ΧΡΥΣΟΥΛΑ – ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Ενώ συζητούµε για ένα

τόσο φλέγον ζήτηµα, όπως είναι η ιδιωτικοποίηση των υδάτινων
πόρων, τι ακούσαµε από τα µέλη της Κυβέρνησης; Ένα ξύλινο
λόγο, που αµφιβάλλω αν τον καταλάβαιναν αυτοί που τους άκου-
γαν από τις περιφέρειές τους. 

Κύριοι, εγώ έχω να σας πω το εξής: Ήρθε η ώρα να πάψετε
να περιφρονείτε τον ελληνικό λαό. Ο λαός σας έδωσε την ευκαι-
ρία να κυβερνήσετε αυτή τη χώρα, γιατί του υποσχεθήκατε την
ευηµερία του και την εξασφάλιση των δικαιωµάτων του. Γνωρί-
ζατε, όµως, ότι οι διαβεβαιώσεις σας ήταν ψευδείς. Ο Γεώργιος
Παπανδρέου µε το περίφηµο «Λεφτά υπάρχουν» εξαπάτησε το
λαό και πήρε την ψήφο του. Όµως, µαζί µε το Γιώργο Παπακων-
σταντίνου και στη συνέχεια τον Ευάγγελο Βενιζέλο οδήγησαν τη
χώρα στον απόλυτο έλεγχο του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου,
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπε-
ζας. Στη συνέχεια, ο σηµερινός Πρωθυπουργός, ο Αντώνης Σα-
µαράς υποσχέθηκε στο τελευταίο από τα πολλά Ζάππεια ότι θα
τηρήσει απαρέγκλιτα τα δεκαοκτώ σηµεία που εξήγγειλε. Εκείνο,
όµως, που άµεσα υλοποίησε ήταν η υπερψήφιση των ιδιωτικο-
ποιήσεων όλου του δηµόσιου πλούτου της χώρας, µεταξύ των
οποίων προέχουσα θέση κατέχει η ιδιωτικοποίηση άµεσα της
ΕΥΑΘ και στη συνέχεια της ΕΥΔΑΠ.

Οι πολίτες αυτής της χώρα, ανεξάρτητα από ιδεολογική τοπο-
θέτηση και κοµµατικές προτιµήσεις που επέδειξαν στις τελευ-
ταίες εκλογές, έχουν πλέον αφυπνιστεί. Πάρτε το χαµπάρι. Την
προηγούµενη εβδοµάδα δεκάδες οργανώσεις και φορείς διορ-
γάνωσαν δεκάδες εκδηλώσεις διαµαρτυρίας για την ιδιωτικοποί-
ηση του νερού. Η ανταπόκριση του λαού στο κάλεσµα υπήρξε
πολύ µεγάλη και καθηµερινά αυξάνεται.

Ήδη στο Λεκανοπέδιο δύο δήµοι ασπάστηκαν τη βούληση του
λαού να παραµείνει το νερό ανθρώπινο δικαίωµα και κοινωνικό
αγαθό, να παραµείνει η διαχείρισή του στο κράτος. Πρωτοπόρα
υπήρξε η Παλλήνη και ακολούθησε το Γαλάτσι. Προωθείται δε
ήδη έκδοση σχετικού ψηφίσµατος από την ΚΕΔΕ. 

Στη Θεσσαλονίκη έχει δηµιουργηθεί µεγάλο κίνηµα από το
2011, η Κίνηση 136, που γιγαντώνεται, µέρα µε τη µέρα. Μόλις
χθες, στο Δήµο Θεσσαλονίκης, σε ανοικτή λαϊκή συνέλευση,
στην οποία παρέστησαν οι δήµαρχοι του πολεοδοµικού συγκρο-
τήµατος, εκπρόσωποι της περιφέρειας και πλήθος λαού, οµό-
φωνα αποφασίστηκε να µην επιτραπεί η ιδιωτικοποίηση της
ΕΥΑΘ. 

Οι δύο παριστάµενοι Υπουργοί ουδόλως αναφέρθηκαν στην
ιδιωτικοποίηση της ΕΥΑΘ, ούτε καν ο κ. Καλαφάτης, τον οποίο ο
λαός της Θεσσαλονίκης τίµησε και τιµά επί µακρά σειρά ετών µε
την ψήφο του. Ο λαός στη Θεσσαλονίκη χθες απαίτησε να διε-

ξαχθεί δηµοψήφισµα για το φλέγον αυτό ζήτηµα.
Σταµατήστε να χρησιµοποιείτε το δηµόσιο χρέος σαν άλλοθι

για να εκποιήσετε όλον τον πλούτο της Ελλάδος και µάλιστα σε
τιµή ευκαιρίας. Το νερό δεν απαλλοτριώνεται, δεν ιδιωτικοποιεί-
ται. Είναι ένα αναφαίρετο ανθρώπινο δικαίωµα και κοινωνικό
αγαθό. Είναι αδήριτη ανάγκη να παραµείνει στον απόλυτο
έλεγχο του δηµοσίου. 

Σας καλώ αυτήν την ώρα να σεβαστείτε τη θέληση του λαού
και για πρώτη φορά να προκηρύξετε τοπικό δηµοψήφισµα στη
Θεσσαλονίκη και στο Λεκανοπέδιο Αττικής. Εάν δεν σεβαστείτε
αυτήν τη στιγµή τη βούληση του λαού, η ιδιωτικοποίηση της
ΕΥΑΘ που προωθείται γι’ αυτόν τον Απρίλιο θα γίνει σπίθα που
θα προκαλέσει την έκρηξη της λαϊκής οργής. Θα γίνει ο πολιτι-
κός σας τάφος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Το λόγο έχει ο κ. Γιοβα-
νόπουλος. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, έχουµε
πει αρκετές φορές ότι η οίηση, η αλαζονεία είναι κακός σύµβου-
λος. Γιατί σας ακούµε. Παρ’ ότι η γλώσσα του σώµατος λέει την
αλήθεια, εσείς λέτε το ψέµα ότι όχι, τα νερά δεν πωλούνται και
ότι µόνο η διακίνηση είναι, µόνο το δίκτυο είναι. Όταν θα έρθει η
ώρα να κλείσουν οι στρόφιγγες και δεν θα µπορεί να έχει νερό,
το αγαθό αυτό δεν θα µπορεί να φθάνει στα σπίτια, τι θα λέµε;
Τι θα λέτε στον κόσµο τότε; Τι λέτε σήµερα στον κόσµο, όταν
υπάρχουν εκείνες οι φωτογραφίες του Γεωργίου Παπανδρέου,
που έλεγε «Δεν πωλείται η ΕΥΔΑΠ, δεν πωλείται η ΕΥΑΘ»; Τις
θυµάστε; Μόνο εγώ τις θυµάµαι; Μόνο εµείς τις θυµόµαστε;
Μόνο ο λαός τις θυµάται; 

Άκουσα πριν από λίγο τον εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας
να λέει το οδυνηρό: «κανείς δεν θα αγοράσει από το ταµπλό».
Μα, τι λέτε; Δηλαδή, εγώ αν είµαι ένας µικροεπενδυτής, σήµερα
Παρασκευή, πριν κλείσει το Χρηµατιστήριο θα πάω να πάρω µε-
τοχή, όταν έρχεται και λέει ο εκπρόσωπος του κυβερνώντος κόµ-
µατος, ότι κανείς δεν θα αγοράσει από το ταµπλό; Τολµάτε να το
λέτε αυτό στη Βουλή, την ώρα που είναι ανοιχτό το Χρηµατιστή-
ριο; Πιστεύετε ότι αυτό δεν το ακούνε ο κόσµος και οι επενδυτές; 

Άκουσα τον εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ. «Έχουµε», λέει, «νέο σχέ-
διο, νέα εθνική στρατηγική». Πάλι; Σαράντα χρόνια και τώρα ξανά
οι ίδιοι; Δεν καταλάβατε ότι είστε παρελθόν;

Μιλάτε σήµερα ακόµα για Αγροτική Τράπεζα. Εσείς, κύριε Κα-
λογιάννη, πριν από λίγο από το Βήµα, είπατε ότι η Αγροτική Τρά-
πεζα κατέχει το 10% στο 61% που έχει πάρει το ΤΑΙΠΕΔ. Δεν
υπάρχει, κύριε Καλογιάννη, Αγροτική. Να συνεννοηθούµε. Δεν
υπάρχει Αγροτική. Υπάρχει ο κ. Σάλλας. Υπάρχει µονοκρατορία
αυτήν τη στιγµή. Δεν ξέρω αν είναι αχυράνθρωπος ο άνθρωπος
αυτός και αν από πίσω υπάρχουν άλλα συµφέροντα. Πάντως, δεν
υπάρχει Αγροτική Τράπεζα. Σας ενηµερώνω να το ξέρετε. Και οι
µετοχές και όπου αλλού έχει κεφάλαια η Αγροτική Τράπεζα, είναι
πλέον κεφάλαια του κ. Σάλλα. 

Υπάρχει µία εγγενής παραβατικότητα στις συµπεριφορές σας.
Γνωρίζετε πολύ καλά ότι πουλάτε κάτι, το οποίο έχει κέρδος,
είναι δηµόσιο αγαθό. Θα ήθελα να εξηγήσετε στη Βουλή των Ελ-
λήνων, γιατί πουλάτε αυτές τις εταιρείες. Πείτε µας την επιχει-
ρηµατική σας σκέψη. Πείτε µας την πολιτική κατάληξη. Πείτε µας
ένα παραµύθι. Πείτε µας κάτι, γιατί την πουλάτε. Είναι παραβα-
τική συµπεριφορά. 

Ξέρετε τι θυµίζει; Ήταν χθες εδώ ο Υπουργός κ. Βρούτσης και
θα είναι ξανά την Τρίτη. Μας µιλούσε για το νέο σχέδιο που έχει
για τον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας. Μα, ο Οργανισµός Ερ-
γατικής Κατοικίας είχε έναν κουµπαρά 700.000.000 ευρώ από
την τσέπη του Έλληνα εργάτη, του Έλληνα εργαζόµενου, αυτο-
δύναµο, αυτοτελή, χωρίς να επηρεάζει κανέναν και πήγατε και
πήρατε 500.000.000 ευρώ «µε το µακρύ χέρι του σερίφη του Σέρ-
γουντ». Τι είναι αυτά που κάνετε; Σήµερα αυτό το ταµείο έχει
200.000.000, ενώ είχε 700.000.000.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είχα
πέντε λεπτά. Νοµίζω ότι τώρα το κατεβάσατε στα τρία. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Δεν έχετε πέντε λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Μάλιστα, τελειώνω,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Η δευτερολογία σας

είναι δύο λεπτά και στην πρωτολογία σας µιλήσατε έξι λεπτά.
Μπορείτε να µιλήσετε για τριάντα δευτερόλεπτα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Σπάταλος είστε, κύριε
Πρόεδρε! Δώστε λίγο χρόνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μα, και εσείς για το
νερό µιλάτε και δεν πρέπει να είµαστε σπάταλοι! 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρό-
εδρε. 

Πέρα από τις άλλες συµπεριφορές σας, θα παρακαλέσω τον
κ. Καλαφάτη ειδικά για την τάφρο 66 που επηρεάζει δύο βασι-
κούς νοµούς στη Μακεδονία, το Νοµό Πέλλης και το Νοµό Ηµα-
θίας. Έχετε δεσµευθεί στο Κοινοβούλιο ότι θα προχωρήσετε να
κάνετε αναπτυξιακά έργα για την αναοξυγόνωση του νερού, για
τη δηµιουργία αναβαθµίδων, έτσι ώστε να µην έχουµε φαινόµενα
του τύπου µολυσµένα ύδατα να τρέχουν από τα βουνά της Πέλ-
λας µέχρι τον κόλπο του Θερµαϊκού και ταυτόχρονα δώδεκα, δε-
κατέσσερα χωριά -η Νέα Νικοµήδεια, ο Διαβατός, το Μακροχώρι,
η Μέση και όλα τα υπόλοιπα- να πλήττονται το κατακαλόκαιρο
από τεράστια κουνούπια και µολυσµένα ύδατα. 

Ξέρετε γιατί συµβαίνει αυτό; Γιατί υπάρχουν εργοστάσια που
έχουν βιολογικό καθαρισµό, αλλά δεν πατάνε το κουµπί να λει-
τουργήσει. Φέρτε τον έλεγχο στα εργοστάσια, για να λειτουρ-
γούν τις κρίσιµες εποχές οι βιολογικοί καθαρισµοί. Κυρίως,
όµως, να γίνει το αναπτυξιακό έργο της τάφρου 66. Είναι κατε-
πείγουσα ανάγκη και σας παρακαλώ, επειδή υπήρξε η δέσµευση
κοινοβουλευτικά, να υλοποιηθεί κιόλας. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Το λόγο έχει ο κ. Ντα-

βρής. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, θα

ήθελα στη δευτερολογία µου να πω µερικές αλήθειες. 
Η πρώτη αλήθεια είναι ότι σε αυτήν την Αίθουσα συνεχίζεται

ένα παραλογισµός που στραγγαλίζει την κοινή λογική. Δεν ξέρω
ποιος Έλληνας πολίτης σήµερα αντιλαµβάνεται ότι κυβερνάει η
Κυβέρνηση ή εσείς, κύριε Υπουργέ, και δεν κυβερνάνε οι επίτρο-
ποι και η τρόικα. Νοµίζω ότι είναι κοινό µυστικό ότι, όποιο σχε-
διασµό και να ήθελε να κάνει και ο κ. Χρυσοχοίδης -που ήταν στο
χώρο της ανάπτυξης και µετά από σαράντα χρόνια του ήρθε το
σχέδιο πάλι να µας πει σήµερα για καινούργια ανάπτυξη γύρω
από το θέµα των υδάτων- εάν δεν τύγχανε αυτός ο σχεδιασµός
της έγκρισης της τρόικας, θα πήγαινε στο συρτάρι ή στο σκου-
πιδοφάγο. Λύµατα θα γινόταν. 

Αλήθεια δεύτερη: Κύριε Υπουργέ, ο υδάτινος πλούτος της
χώρας ξεπουλιέται, άσχετα εάν σας κακοφάνηκε. Προσπαθή-
σατε µε ήπιους τόνους –κι εσείς και ο Υφυπουργός- να κάνετε
ότι δεν το καταλαβαίνετε. Τον ξεπουλάτε «µπιρ παρά». Αυτό το
πράγµα δεν είναι αποδεκτό. Το νερό ανήκει στον ελληνικό λαό.
Είναι πλουτοπαραγωγική πηγή και είναι δύναµη ισχύος της
χώρας, αντίστοιχη µε τους υδρογονάνθρακες. Όποιος ελέγχει
το νερό, τις τροφές και την ενέργεια, γνωρίζετε ότι ελέγχει έθνη
και κοινωνίες. 

Τρίτον: Η χώρα σήµερα περνάει δύσκολα. Δεν σας άρεσε -και
µας κάνατε κριτική- το ότι κάποιοι εκ των συναδέλφων κινηθή-
καµε εκτός της επερώτησης. Γνωρίζετε ότι είναι συνήθης κοινο-
βουλευτική πρακτική να τονίζεται η τρέχουσα καθηµερινότητα
και να βρίσκουµε εδώ πέρα ποιο είναι το κέντρο βαρύτητας των
πολιτικών εξελίξεων. 

Δυστυχώς, το νερό -για το οποίο κάνετε ότι δεν καταλαβαίνετε
πως ξεπουλιέται- είναι και εντάσσεται στους σκοπούς της τρόι-
κας, που θέλουν να διαλύσουν τη χώρα και το Έθνος. Έχετε ευ-
θύνη, κύριε Υπουργέ, όπως έχει ευθύνη όλη η Κυβέρνηση. 

Και βέβαια, λείπει από την Αίθουσα η αγαπητή συνάδελφος
της ΔΗΜΑΡ από τον νοµό που συνορεύει µε την Αχαΐα, η οποία
έχει επιλέξει για άλλη µια φορά την τακτική και την κριτική του
Πόντιου Πιλάτου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε αυτή τη φράση µου. 
Πάντα «νίπτει τας χείρας της» η ΔΗΜΑΡ, επιφυλάσσεται για

όλα τα θέµατα και ο ελληνικός λαός «πάει στο σταυρό». 
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε κι εµείς.
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, κ. Καλογιάν-
νης. 

Να σας δώσω πέντε λεπτά. Πόσα θέλετε; 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Πέντε - έξι λεπτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Εσείς είστε και λιγοµί-
λητος. Γι’ αυτό.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ναι, αλλά έχουν τεθεί πολλά θέµατα, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ πολύ. Θα προσπαθήσω να είµαι σύντοµος. 

Κατ’ αρχάς, επιτρέψτε µου µια γενική παρατήρηση. Οι τοπο-
θετήσεις, ιδίως των συναδέλφων των Ανεξάρτητων Ελλήνων,
είναι στην κατεύθυνση να µείνουν όλα στο δηµόσιο, να µην αλ-
λάξει τίποτα, και είναι εµπλουτισµένες µε αντιευρωπαϊκές κορώ-
νες. Επιτρέψτε µου να πω την άποψή µου, ότι οι θέσεις αυτές
αποπνέουν έντονο συντηρητισµό. 

Οι καιροί έχουν αλλάξει. Πρέπει να το συνειδητοποιήσουµε
όλοι. Και όσο καλύτερα το συνειδητοποιήσουµε -το συντοµότερο
δυνατόν- τόσο καλύτερα θα πάµε ως χώρα. 

Επιτρέψτε µου, επίσης, να πω, ότι εάν κάποιος συνάδελφος
δεν κατανόησε τα όσα είπαµε στην πρωτοµιλία µας, αυτό δεν συ-
νεπάγεται ότι χρησιµοποιήσαµε ξύλινο λόγο. 

Θα επαναλάβω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η τεχνική
εποπτεία της ΕΥΔΑΠ, για την οποία τόσος λόγος έγινε από όλες
τις πτέρυγες της Βουλής, παραµένει στο Υπουργείο Ανάπτυξης.
Αυτό αποσκοπεί στην αξιοποίηση της µεγάλης εµπειρίας, της τε-
χνογνωσίας που έχουν οι υπηρεσίες και της διασφάλισης όλων
όσων συνεπάγεται η συγκεκριµένη εποπτεία. 

Ελέγχεται, δηλαδή, από το Υπουργείο τόσο η λειτουργία, όσο
και η συντήρηση όλων των δικτύων -ταµιευτηρίων, υδραγωγείων,
εγκαταστάσεων επεξεργασίας λυµάτων- τα οποία συνεχίζουν να
παραµένουν στο δηµόσιο. Το επαναλαµβάνω αυτό για ακόµη µία
φορά, διότι ίσως δεν έγινε κατανοητό από ορισµένους συναδέλ-
φους. 

Παράλληλα, οι συγκεκριµένες υπηρεσίες θα εποπτεύουν τη
βελτίωση της υφιστάµενης υποδοµής και σε θέµατα ύδρευσης
και σε θέµατα αποχέτευσης. 

Στο πλαίσιο αυτό, εντάσσονται, επίσης, οι επενδύσεις για τον
περιορισµό των απωλειών του νερού και την εξοικονόµηση της
ενέργειας. 

Επίσης, επειδή αναφέρθηκε από ορισµένους συναδέλφους τι
γίνεται µε τα έργα ύδρευσης σε άλλες πόλεις της χώρας, θα
ήθελα να δώσω ορισµένα στοιχεία για το που βρίσκονται τα συγ-
κεκριµένα έργα από την πλευρά του Υπουργείου Ανάπτυξης και
Υποδοµών: 

Ολοκληρώνονται τα έργα στο φράγµα Γαδουρά Ρόδου, ένα
έργο το οποίο είναι πολλαπλού σκοπού και το οποίο θα εξυπη-
ρετήσει τις αυξηµένες υδρευτικές ανάγκες, τόσο της πόλης της
Ρόδου, όσο και του νησιού, αλλά και µεγάλο κοµµάτι των αρδευ-
τικών αναγκών του νησιού.

Επιταχύνεται, επίσης, η ολοκλήρωση των έργων του φράγµα-
τος Αποσελέµη στην Κρήτη, καθώς πρόσφατα δηµοπρατήθηκε
και η εργολαβία παρακολούθησης της έµφραξης του φράγµα-
τος, κάτι που είχε γίνει το περασµένο καλοκαίρι. Από το έργο
αυτό, όπως είναι γνωστό, θα υδροδοτείται µε οριστικό τρόπο η
πόλη του Ηρακλείου και η πόλη του Αγίου Νικολάου.

Παράλληλα, προωθούµε τη δηµοπράτηση κατασκευής των
έργων ύδρευσης των Παξών και αµέσως µετά της Κέρκυρας,
που θα καλύψουν τις µεγάλες υδρευτικές ανάγκες των δύο νη-
σιών σε βάθος χρόνου.

Σε ό,τι αφορά την αποχέτευση, προωθείται η ένταξη στο ΕΣΠΑ
σειράς έργων για τη βελτίωση των εγκαταστάσεων της Ψυτάλ-
λειας, ενώ σχεδιάζεται πρόγραµµα για τον καθορισµό βασικών
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κατευθύνσεων –το λεγόµενο master plan- των κύριων έργων απο-
χέτευσης στην Αττική. 

Επειδή αναφέρθηκε από την αγαπητή συνάδελφο, κ. Φούντα,
το θέµα της Ρυθµιστικής Αρχής Υδάτων, επιτρέψτε µου να κάνω
µια αναφορά και να πω τα εξής: Δεδοµένου ότι σήµερα υπάρ-
χουν συναρµόδια Υπουργεία που εµπλέκονται στο θέµα της δια-
χείρισης των υδάτων -το Υπουργείο Ανάπτυξης και Υποδοµών σε
θέµατα υδρεύσεως, αποχετεύσεως στις µεγάλες πόλεις, σε ορι-
σµένα µεγάλα φράγµατα, τα οποία είναι υπό κατασκευή, µεγάλα
αρδευτικά έργα, το Υπουργείο Περιβάλλοντος που είναι το κατ’
εξοχήν Υπουργείο που έχει τον συντονισµό βάσει της κείµενης
νοµοθεσίας, το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, που έχει τη
διαχείριση µιας πολύ σηµαντικής χρήσεως, της άρδευσης- και
επειδή υπάρχει η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων, σε αυτό το πλαίσιο
κινούµενοι, αποφασίσαµε –και νοµίζω ότι είµαστε στη σωστή κα-
τεύθυνση- να µη δηµιουργηθεί µια νέα ανεξάρτητη αρχή, η
οποία, κατά την άποψή µας, µόνο περισσότερα προβλήµατα θα
δηµιουργούσε και σίγουρα πολύ µεγαλύτερη γραφειοκρατία.
Αυτό τον ρόλο µπορεί να τον αναλάβει η Ειδική Γραµµατεία Υδά-
των. Έχει την τεχνογνωσία. Μπορεί να στελεχωθεί ακόµη περισ-
σότερο. Αυτό, βέβαια, είναι θέµα αρµοδιότητας του κ. Καλαφάτη.
Είµαι, όµως, βέβαιος ότι κινούνται, από πλευράς Ειδικής Γραµ-
µατείας Υδάτων, οι σχετικές διαδικασίες, έτσι ώστε να µπορεί να
παίξει το ρόλο της.  

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να
σας διαβεβαιώσω ότι συνεχίζουµε να εργαζόµαστε εντατικά, µε
σχέδιο, για την κάλυψη των βασικών αναγκών, των βασικών υπο-
δοµών και σε θέµατα ύδρευσης και αποχέτευσης, συµβάλλοντας
στη µεγάλη προσπάθεια ανάκαµψης της εθνικής οικονοµίας,
έχοντας ως µοναδικό γνώµονα τη διασφάλιση του δηµοσίου συµ-
φέροντος και, βεβαίως, τη βελτίωση των παρεχόµενων υπηρε-
σιών προς τους πολίτες.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε. Όπως

πάντα λιγοµίλητος, κύριε Υπουργέ. 
Θίξατε ένα θέµα για το οποίο έχει άµεσο ενδιαφέρον το Προ-

εδρείο, το θέµα της Ψυτάλλειας. Είναι αδιανόητο, κυρία και κύ-
ριοι συνάδελφοι, οκτακόσιες χιλιάδες κυβικά νερού ηµερησίως
να χύνονται στη θάλασσα χωρίς λόγο. Έχει ζητηθεί, µε έξοδα
της ΔΙΚΕΠΑΖ, που είναι η Ένωση Δήµων και Κοινοτήτων, τα
ύδατα αυτά να χρησιµοποιηθούν για την άρδευση των κτηµάτων
της Σαλαµίνας και για την άρδευση του Ποικίλου Όρους και του
Όρους Αιγάλεω, ώστε να µπορέσουµε να αποκτήσουµε, τουλά-
χιστον, λίγο πράσινο στην περιοχή. 

Θα ήθελα να σας παρακαλέσω να επισπεύσετε. Ο κ. Καλαφά-
της δεν ήρθε. 

Το λόγο έχει ο κ. Μαριάς για έξι λεπτά. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Είναι γνωστό το ενδιαφέρον σας, κύριε Πρόεδρε, για την πε-

ριοχή της Αττικής και κυρίως για την περιοχή του Πειραιά. Νο-
µίζω ότι θέσατε ένα σηµαντικό θέµα. Περιµένουµε να δούµε την
απάντηση του Υπουργού και να τοποθετηθούµε κι εµείς στην τρι-
τολογία µας. 

Κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι από τη συζήτηση αναδείχθηκαν
τα κυρίαρχα ζητήµατα. Πρώτον, το νερό είναι κοινωνικό και δη-
µόσιο αγαθό, που µπορεί να προκαλέσει πολέµους. Το έχουµε
δει. Ταυτόχρονα, όµως, δίνει και στρατηγικά πλεονεκτήµατα. Ως
εκ τούτου, είναι κάτι το οποίο όταν το κατέχει µια χώρα, θα πρέ-
πει να διασφαλίζει το πώς θα αξιοποιηθεί και κυρίως ότι θα αξιο-
ποιηθεί υπέρ του λαού. Δεύτερον, το νερό δίνει ζωή και έχει
σχέση και µε την υγεία. Τρίτον, το νερό έχει σχέση µε την οικο-
νοµική ανάπτυξη της χώρας.

Ακούσαµε τον Υπουργό που είπε ότι είµαστε αντιευρωπαϊστές
και συντηρητικοί και ότι τα θέλουµε όλα στο δηµόσιο. Ρωτώ: Με
τη δική σας πολιτική το δίκτυο θα παραµείνει στο κράτος. Ποιος
θα το συντηρεί; Θα πληρώνουµε εµείς το δίκτυο για να έχουν
άνεση διακίνησης, πώλησης και τιµολογιακής πολιτικής, που
ούτως ή άλλως δεν θα τα κάνει η ρυθµιστική αρχή. Είδαµε πώς
δουλεύουν οι ρυθµιστικές αρχές στην Ελλάδα.

Δεύτερο θέµα. Γιατί είµαστε εµείς αντιευρωπαϊστές; Εσείς

είστε. Εγώ σας είπα το συγκεκριµένο άρθρο της Συνθήκης της
Ευρωπαϊκής Ένωσης που µιλάει για τις υπηρεσίες δηµοσίου
συµφέροντος και δεν αναφερθήκατε καθόλου. Είναι στη βασική
καρδιά της Συνθήκης της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είναι πρωτογε-
νές Κοινοτικό Δίκαιο, δεν είναι δευτερογενές, που είναι οι οδη-
γίες που λέτε εσείς, που µπορεί να αλλάξουν λόγω συσχετισµού
δύναµης.

Τρίτον, ποιος είναι συντηρητικός και ποιος είναι προοδευτικός;
Για να πάµε πίσω: Πού βρισκόταν τόσα χρόνια η διαχείριση του
ύδατος; Θυµόσαστε; Θυµόσαστε ότι µετά την πτώχευση της Ελ-
λάδος το 1897 ιδρύθηκε η περίφηµη ULEN, η οποία ήταν χρόνια
ολόκληρα ένα ιδιωτικό µονοπώλιο, που πραγµατικά ήλεγχε και
τις τιµές και όλη τη ζωή του Ελληνικού λαού; Αυτό είναι προοδευ-
τικό; Εκεί θέλετε να πάτε;

Εµείς έχουµε συγκεκριµένους λόγους για τους οποίους λέµε
ότι θα πρέπει να έχει καθοριστικό ρόλο το δηµόσιο.

Δεν ακούσαµε τίποτα στη δευτερολογία σας για το πώς θα
γίνει η πώληση, όπως τη λέτε εδώ, που ψηφίσατε µε  το µεσο-
πρόθεσµο. Εµείς το λέµε ξεπούληµα για την ΕΥΔΑΠ και την
ΕΥΑΘ. 

Να σας πω, λοιπόν, τι γίνεται. Βλέπουµε ένα ενδιαφέρον µιας
θυγατρικής εταιρείας, της γνωστής γαλλικής «SUEZ». Ήταν στα
θέµατα που µας ανέφερε εδώ ο κ. Ολάντ ότι ενδιαφέρεται. Σε
αυτή, λοιπόν, την εταιρεία «SUEZ» είναι κατά 30% µέτοχος το
γαλλικό δηµόσιο. Δηλαδή, έµµεσα οι Γάλλοι µέσω του δηµοσίου
τους θα έλθουν να παίρνουν ελληνικές κρατικές επιχειρήσεις που
θα ιδιωτικοποιηθούν. 

Ξέρετε τι άλλο κάνουν οι Γάλλοι; Από αυτή την εταιρεία, την
«SUEZ» τα µερίσµατα που παίρνουν και δίνουν για τον προϋπο-
λογισµό τους και τα αξιοποιούν, είναι 1 δισεκατοµµύριο ευρώ το
χρόνο. Έρχονται, λοιπόν εδώ, θα αγοράσουν την ΕΥΑΘ –κυρίως
εκεί ενδιαφέρονται γιατί την ΕΥΔΑΠ µάλλον τη χτυπάνε οι Γερ-
µανοί- και αυτό θεωρείται προοδευτικό! Μπράβο!

Ο κ. Φούχτελ έχει συγκεκριµένα συµφέροντα και κινείται µε
βάση συγκεκριµένες προδιαγραφές και είναι ο «Υπουργός Ελλά-
δος». Έτσι τον ονόµασε η κ. Μέρκελ και δεν είδα να διαµαρτύ-
ρεσθε καθόλου. Υπάρχουν οι γερµανικές εταιρείες, οι οποίες
πραγµατικά ενδιαφέρονται για το συγκεκριµένο θέµα και θα
έχουν σχέση και µε τα ζητήµατα της αποχέτευσης. 

Ακούσαµε παρατηρήσεις από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο της Νέας Δηµοκρατίας. Είπε ότι τον καταναλωτή τον εν-
διαφέρει η τιµή, η ποιότητα και οι επενδύσεις και δεν απα-
ντήσαµε. Οι επενδύσεις θα γίνουν όπως τις κάνετε εσείς στο παι-
χνίδι µε το ΤΑΙΠΕΔ. Δηλαδή, από το ΕΣΠΑ, «τσάµπα µάγκες» οι
δήθεν επενδυτές θα πάρουν τα ελληνικά κονδύλια και θα εµφα-
νιστούν ως µεγάλοι επενδυτές στη χώρα. Να, λοιπόν, το θέµα
των επενδύσεων, που εσείς το βάζετε έτσι. Εµείς λέµε ότι πρέπει
να υπάρχει πραγµατική αξιοποίηση του ΕΣΠΑ.

Ποιος θα ελέγξει την ποιότητα, την τιµή; Αυτά τα δύο βασικά
θα τα αφήσουµε να ρυθµίζονται ουσιαστικά από ένα ιδιωτικό µο-
νοπώλιο; Διότι, εκεί πάει η κατάσταση. Αυτές οι περίφηµες ρυθ-
µιστικές αρχές στην πράξη απέδειξαν ότι δεν µπορούν να κάνουν
κανέναν έλεγχο και δεν µπορούν να προσφέρουν ασφάλεια και
στις συναλλαγές, αλλά και στα θέµατα υγείας.

Έχουµε σήµερα σηµαντικές πρωτοβουλίες. Και εµείς θεω-
ρούµε ότι «η κίνηση 136», όπως ανέφερε η συνάδελφος κ. Για-
ταγάνα, είναι σηµαντική διότι δείχνει µία άλλη διέξοδο. Δείχνει
ότι µπορεί από τα κάτω, ο καταναλωτής, οι οργανώσεις βάσης,
οι Έλληνες πολίτες να «µπουν στο παιχνίδι» και να κάνουν προ-
σφορά να µπουν να αγοράσουν. Θα το δεχθείτε; «Μπαίνουν
πλέον στο παιχνίδι» οι δήµοι και αυτό είναι πολύ σηµαντικό. 

Αν πάτε και στην εµπειρία της Γαλλίας θα δείτε ότι στην αρχή
ήταν όλα ιδιωτικοποιηµένα και στις αρχές της δεκαετίας του ’20
«µπήκαν στο παιχνίδι» οι δήµοι, για να παρεµβαίνουν και να δια-
µορφώνουν µία πολιτική και στα θέµατα των υδάτων και σε ζη-
τήµατα υγείας µε τα δηµοτικά φαρµακεία και σε άλλα θέµατα,
που αυτά τότε ήταν απαγορευµένα από τη γαλλική νοµοθεσία. 

Βλέπουµε, λοιπόν, ότι µπορούµε και πρέπει να διατηρήσουµε
το δηµόσιο χαρακτήρα της υπόθεσης που λέγεται αξιοποίηση
και χρήση των υδάτων και των υδάτινων πόρων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
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λίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε  Πρόεδρε. 
Και γι’ αυτό εµείς εµµένουµε στην δηµόσια επιχείρηση που

στηρίζεται και σε ευρωπαϊκή αντίληψη, ενώ η δική σας αντίληψη
είναι µονοµερής, είναι αντίληψη που στηρίζεται σε δευτερογενές
Κοινοτικό Δίκαιο, δηλαδή σε συσχετισµό δύναµης, σηµερινό, του
νεοφιλελευθερισµού, που σίγουρα θα ανατραπεί σε όλη την Ευ-
ρώπη.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Καλογιάννης για να τριτολογήσει.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε  Πρόεδρε.

Πράγµατι, η συζήτηση για τη διαχείριση των υδατικών πόρων
είναι πολύ ενδιαφέρουσα. Δεν είναι τυχαίο το γεγονός ότι οι συ-
νάδελφοι κατέθεσαν την επερώτηση σε τρεις Υπουργούς. Θα
µπορούσε να είναι και σε τέσσερις, για παράδειγµα και στον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης.

Επιχειρώ να απαντήσω, όχι µόνο στα θέµατα που αφορούν το
δικό µας Υπουργείο, αλλά, όσο µου επιτρέπεται, θα κάνω ευρύ-
τερα µια, δύο αναφορές, επειδή τίθεται και ξανατίθεται το θέµα
του πώς θα προχωρήσει η ιδιωτικοποίηση. 

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι είναι ένα θέµα το οποίο κινείται από
το Ταµείο (ΤΑΙΠΕΔ) κινείται δηλαδή από το Υπουργείο Οικονοµι-
κών. Έχουν ξεκαθαριστεί από τον ίδιο τον Υπουργό Οικονοµικών
τα θέµατα της απόλυτης διαφάνειας, που θα ακολουθηθούν στο
συγκεκριµένο διαγωνισµό. Συνεπώς, δεν έχω να προσθέσω κάτι
πέρα από αυτό. 

Τον κ. Φούχτελ, σας δηλώνω ότι δεν έχω συναντήσει ποτέ προ-
σωπικά. Συνεπώς, δεν µου έχει ζητήσει τίποτα ο άνθρωπος. Το
λέω κατηγορηµατικά.

(Θόρυβος από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
Παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι. 
Δεν έχει νόηµα να αφήνετε να αιωρείται οτιδήποτε σε αυτήν

την Αίθουσα, εκτός και αν έχετε κάτι συγκεκριµένο, που θα µπο-
ρούσατε να το έχετε καταθέσει. 

Εάν µέσω του Κοινοβουλευτικού σας Εκπροσώπου δηλώνετε
ότι είστε ευρωπαϊστές, πραγµατικά χαίροµαι πάρα πολύ. Διότι,
θυµίζω ότι πολύ πρόσφατα υπήρχε πρόταση από πλευρά σας να
συνδεθούµε µε το δολάριο.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Μα, τι λέτε τώρα;
(Θόρυβος από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Παρακαλώ! Ακούστη-
καν τόσα. Μια κουβέντα είπε ο Υπουργός και εξανίσταστε; Πα-
ρακαλώ, είπα και το εννοώ! Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Επειδή αναφερθήκατε σε θέµατα των δήµων, προσω-
πικά είµαι πάρα πολύ υπέρ της εµπλοκής των δήµων σε όσο το
δυνατόν περισσότερα θέµατα που άπτονται των αρµοδιοτήτων
τους. Και το θέµα της διαχείρισης των υδάτων είναι ένα από
αυτά.

Επιτρέψτε µου, όµως, να θυµίσω -αφού µιλάµε για την ΕΥΔΑΠ-
ότι δήµοι της Αττικής οφείλουν σήµερα στην ΕΥΔΑΠ 350 εκατοµ-
µύρια ευρώ πλέον των τόκων.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Το είπαµε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Το είπαµε και το ξαναείπαµε, αλλά δεν άκουσα κάποια
πρόταση.

Να εµπλακούν οι δήµοι; Ποιοι δήµοι; Αυτοί οι οποίοι σήµερα
οφείλουν 350 εκατοµµύρια ευρώ; Σας θυµίζω, αγαπητοί συνά-
δελφοι, ότι αυτά τα έχουν εισπράξει από τους πολίτες. Δεν τα
απέδωσαν.

Νοµίζω, κύριε Πρόεδρε, ότι πράγµατι από τη συζήτηση µπο-
ρούν να βγουν χρήσιµα συµπεράσµατα. Έχουµε τις απόψεις
µας, πιστεύουµε ότι είναι τεκµηριωµένες. Εµµένουµε σε αυτές.

Ευχαριστώ πολύ για τη συζήτηση που έγινε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο κ. Μαριάς για τρία λεπτά.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, να σας

ξεκαθαρίσουµε κάτι, που δεν το έχετε καταλάβει, σε αυτήν την
Αίθουσα. 

Εµείς είµαστε ένα κόµµα ευρωπαϊκό που θέλει να τηρεί τη συν-
θήκη της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Εσείς είστε ένα κόµµα αντιευρω-
παϊκό, γιατί δέχεστε την τρόικα να λειτουργεί και να παραβιάζει
καραµπινάτα κάθε µέρα το Ευρωπαϊκό Κοινοτικό Δίκαιο.

Εποµένως, στο βαθµό που θα διατηρείται µνηµόνιο, που είναι
παράνοµο και αντίθετο µε το Ευρωπαϊκό Δίκαιο και την Ευρω-
παϊκή Ένωση, είστε το πιο αντιευρωπαϊκό κόµµα αυτή τη στιγµή,
γιατί υπονοµεύετε τη λειτουργία της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Και όσο θα ακολουθείτε την τρόικα και τον κ. Ντάισενµπλουµ
και δεν θα λέτε κουβέντα για τη σταθερότητα του τραπεζικού συ-
στήµατος, αλλά θα επιτρέπετε µε ψήφο του κ. Στουρνάρα να
µπαίνει χέρι στο παντελόνι των καταθετών, τότε θα δηµιουργείτε
εσείς αντιευρωπαϊκά αισθήµατα. Είστε, λοιπόν αντιευρωπαϊκό
κόµµα. 

Όσο, λοιπόν, θα συνεχίζετε µε την τρόικα και θα έχετε 1,5 εκα-
τοµµύριο ανέργους, θα δηµιουργείτε αντιευρωπαϊκά αισθήµατα
στον Ελληνικό λαό. Για αυτό, λοιπόν, είστε αντιευρωπαϊκή Κυ-
βέρνηση.

Πάµε, λοιπόν, στο συγκεκριµένο. Εµείς έχουµε σαφέστατη
θέση. Θέλουµε τον δηµόσιο χαρακτήρα µε βάση τις ίδιες τις δια-
τάξεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Σε σχέση µε το δολάριο. Δεν καταλάβατε καλά. Εµείς έχουµε
βασική θέση την ευρωπαϊκή πορεία. Εξηγήσαµε, όµως, κάτι που
δεν θα το κάνετε ποτέ, ότι θέλουµε τιτλοποίηση µελλοντικών
εσόδων φυσικού αερίου και πετρελαίου τα οποία, όπως ξέρετε
πολύ καλά, αποτυπώνονται µόνο σε δολάρια. Αυτήν τη θέση εί-
παµε και καλά θα κάνετε να την ψάξετε, να δείτε αν γίνεται όσον
αφορά την Ελλάδα. Γίνεται σε περιοχές µη αµφισβητούµενες.

Επιπλέον στοιχείο: Είπατε ότι οι δήµοι οφείλουν. Οι δήµαρχοι
είναι δικοί σας, της συγκυβέρνησης. Κανονίστε να εισπράξετε τα
λεφτά. Γιατί δεν τα εισπράττετε; Για να δώσετε την ΕΥΔΑΠ και
να έρθει ο νέος αγοραστής, όπως σας είπε ο Πάνος Καµµένος,
να πάρει και 450 εκατοµµύρια.

Τον κ. Φούχτελ δεν τον ξέρετε; Ο κ. Φούχτελ µαζί µε την κ.
Μέρκελ ήρθε σε επαφές µε τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, έχει πάει
περατζάδα όλους τους δήµους και «κάνει παιχνίδι». Αν ποτέ κα-
ταφέρετε να πάτε στα ξεπουλήµατα, θα δούµε αν θα παίξει ρόλο
ο Φούχτελ ή όχι.

Έρχοµαι σε ένα άλλο θέµα. Σας έχουµε πει, για το θέµα της
Τουρκίας. Όταν θα βγάλετε, λοιπόν, για πώληση, όπως λέτε, την
ΕΥΑΘ και την ΕΥΔΑΠ θα βάλετε ρήτρα εθνικής ασφάλειας, για
να µην εµφανιστούν οι τουρκικές εταιρείες να αγοράσουν; Το
βάλατε; Εσείς, στο παιχνίδι το δικό σας, στις απόψεις σας. Δεν
το βάλατε, κύριε Υπουργέ. Άρα, λοιπόν, ανοίγετε δρόµους, οι
οποίοι πραγµατικά είναι προβληµατικοί.

Τέλος, επειδή αναφερθήκατε στο φράγµα για τον Αποσελέµη,
θα σας πω τι λέει το Τεχνικό Επιµελητήριο Ανατολικής Κρήτης.
Είπε ότι µε το νέο φορέα που κάνατε και τον ενοποιήσατε, τον
οποίο εµείς καταψηφίσαµε, δεν θα γίνει γρήγορα η αξιοποίηση
των κονδυλίων και δεν θα είναι αποτελεσµατικό όλο το κοµµάτι
διαχείρισης, ούτως ώστε να έχουµε τα κονδύλια τώρα που υπάρ-
χουν, για να τα αξιοποιήσουµε.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, κάνω µια τελευταία παρατήρηση:
Με την επερώτησή µας αναδείξαµε τα κυρίαρχα ζητήµατα που
υπάρχουν. Θεωρούµε ότι στο βασικό ζήτηµα –γιατί αυτό ήταν το
κοµµάτι της επερώτησης, δεν θέσαµε θέµα ούτε περί αγροτικής
αξιοποίησης ούτε τίποτα άλλο- δεν δώσατε σαφέστατες απαν-
τήσεις για το ξεπούληµα της ΕΥΔΑΠ και της ΕΥΑΘ και να ξέρετε
ότι θα µας βρείτε αντίθετους, όχι µόνο εµάς, όλον τον ελληνικό
λαό, κύριε Υπουργέ.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση της υπ’ αριθ.
22/16/5.11.2012 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών των Ανεξάρ-
τητων Ελλήνων προς τους Υπουργούς Οικονοµικών, Ανάπτυξης,
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Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την
ιδιωτικοποίηση των υδατικών πόρων. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.57’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχήΔευτέρα 1 Απριλίου 2013 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο:
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
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